
Protokół Nr XLVI/09
sesji Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach

w dniu 26 sierpnia 2009r.
w sali sesyjnej tarnogórskiego Ratusza 

godz. 9.30

1. Otwarcie sesji.

2. Przedstawienie i przyjęcie porządku obrad.

3. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej z dnia: 16, 24 czerwca oraz 9 lipca br.

4. Część informacyjna.

5. Projekt uchwały w sprawie uczczenia 90 rocznicy I Powstania Śląskiego.

6. Skarga na działania podejmowane przez Burmistrza Miasta Tarnowskie Góry.

7. Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2009 rok.

8. Projekt  uchwały  w  sprawie  wydania  opinii  do  projektu  uchwały  Sejmiku 

Województwa Śląskiego w sprawie likwidacji Samodzielnego Publicznego Zakładu 

Opieki Zdrowotnej Obwód Lecznictwa Kolejowego w Tarnowskich Górach.

9. Projekt  uchwały  w  sprawie  wydania  opinii  do  projektu  uchwały  Sejmiku 

Województwa Śląskiego w sprawie likwidacji Zakładu Pulmonologii w  Tarnowskich 

Górach.

10.Projekt uchwały w sprawie zasad umieszczania reklam  na obiektach i terenach 

będących własnością Gminy Tarnowskie Góry.

11.Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowych 

niezabudowanych położonych  w Tarnowskich Górach.

12.Projekt uchwały w sprawie wydzierżawienia na czas nieoznaczony nieruchomości 

gruntowych będącej  własnością  Gminy Tarnowskie Góry,  położonych przy ulicy 

K. Wielkiego i Długiej w Tarnowskich Górach.

13.Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnych  umów 

dzierżawy  nieruchomości  gruntowych  będących  własnością  Gminy  Tarnowskie 

Góry.

14.Projekt  uchwały  w  sprawie  ustanowienia  służebności  gruntowej  na 

nieruchomościach  położonych w Tarnowskich Górach przy ulicy Krakowskiej 20 

i przy ulicy Piłsudskiego 2.

15.Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  udzielenie  przez  Burmistrza 

Miasta  bonifikaty  przy  sprzedaży  na  rzecz  najemcy  lokalu  mieszkalnego 

w budynku przy ulicy Tysiąclecia 14 w Tarnowskich Górach.
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16.Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  udzielenie  przez  Burmistrza 

Miasta  bonifikaty  przy  sprzedaży  na  rzecz  najemcy  lokalu  mieszkalnego 

w budynku przy ulicy Ogrodowej 2A w Tarnowskich Górach.

17.Projekt  uchwały  w  sprawie  nabycia  do  zasobu  gminnego  udziałów 

w nieruchomości stanowiącej drogę położonej w Tarnowskich Górach przy ulicy 

Ogrodowej 2, 2A.

18.Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zbycie  w  formie  zamiany 

nieruchomości pomiędzy Gminą Tarnowskie Góry, a Panem Ryszardem Kopyto.

19.Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  udzielenie  przez  Burmistrza 

Miasta  bonifikaty  przy  sprzedaży  na  rzecz  najemców  lokali  mieszkalnych 

w budynku przy ulicy Górniczej 34 w Tarnowskich Górach.

20.Projekt  uchwały w sprawie  zmiany Uchwały Nr  XXXI/347/2008 Rady Miejskiej 

w Tarnowskich Górach z dnia 29 października 2008r. w sprawie przyjęcia Zasad 

dysponowania środkami finansowymi  przeznaczonymi  na pomoc zdrowotną dla 

nauczycieli  szkół  i  przedszkoli,  dla  których  organem prowadzącym jest  Gmina 

Tarnowskie Góry.

21.Projekt  uchwały w sprawie  opłat  za świadczenia w publicznych przedszkolach 

prowadzonych przez Gminę Tarnowskie Góry.

22.Projekt uchwały w sprawie  zasad odpłatności i wysokości opłat za pobyt dziecka 

w Żłobku Publicznym Nr 1 prowadzonym przez Gminę Tarnowskie Góry.

23.Projekt  uchwały  w  sprawie  trybu  udzielania,  rozliczania  i  kontroli  dotacji  dla 

niepublicznych  oraz  publicznych  szkół  i  przedszkoli  prowadzonych  na  terenie 

Gminy  Tarnowskie  Góry  przez  podmioty  nie  zaliczane  do  sektora  finansów 

publicznych.

24.Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działanie MZUiM.

25.Sprawozdanie z działalności Komisji REWIZYJNEJ za I półrocze 2009r.

26.Projekt  uchwały  w  sprawie  planu  pracy  Komisji  REWIZYJNEJ  na  okres 

II półrocza 2009 roku.

27.Interpelacje, wnioski, pytania radnych oraz dyskusja ogólna.
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Ad. 1

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY  chwilą  skupienia  otworzył 

obrady XLVI sesji Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach, a następnie na podstawie 

listy  obecności  stwierdził  prawomocność  obrad  i  powitał  gości  przybyłych  na 

dzisiejszą sesję.

Listy obecności stanowią załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 2
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY  przedstawił  porządek  obrad 

dzisiejszej  sesji,  a  następnie  poinformował  Radnych  o  możliwości  składania 

wniosków do  porządku obrad. 

Następnie Przewodniczący zaproponował, aby pkt. 24 tj. projekt uchwały w sprawie 

uczczenia 90 rocznicy I Powstania Śląskiego został rozpatrzony w pkt. 5 porządku 

obrad.

Ponadto  poinformował,  iż  wpłynęła  autopoprawka  Burmistrza  Miasta  do  projektu 

uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej.

Wobec  braku  innych  zgłoszeń  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poddał  pod 

głosowanie porządek dzisiejszej sesji. 

Za  przyjęciem zaproponowanego porządku obrad sesji  głosowało  –  20  Radnych, 

przeciw– 0 Radnych, od głosu wstrzymało się – 0 Radnych.

Porządek obrad XLVI sesji został przyjęty.

Porządek  obrad  XLV  sesji  został  przyjęty,  jak  w  pkt.  1  –  27,  str.1,2  niniejszego 

Protokołu.

Ad. 3
Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY: „stwierdzam, iż zapoznałem się 

z protokołami z XLIII, XLIV oraz XLV sesji, które wiernie odzwierciedlają jej przebieg. 

Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos w tej sprawie?

W związku z brakiem uwag wnoszę przyjęcie protokołu z XLIII, XLIV oraz XLV sesji 

Rady Miejskiej.”
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Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie:

- Protokół Nr XLIII /09 z dnia 16 czerwca 2009r.

„Za” głosowało – 17 Radnych, „przeciw” – 0 Radnych, od głosu wstrzymało się – 3

Radnych. 

„Stwierdzam, że protokół  z XLIII sesji został przyjęty większością głosów.” 

- Protokół Nr XLIV/09 z dnia  24 czerwca 2009r.

„Za” głosowało – 17 Radnych, „przeciw” – 0 Radnych, od głosu wstrzymało się – 3

Radnych. 

„Stwierdzam, że protokół  z XLIV sesji został przyjęty większością głosów.”

- Protokół Nr XLV/09 z dnia  9 lipca 2009r.

„Za” głosowało – 17 Radnych, „przeciw” – 0 Radnych, od głosu wstrzymało się – 3

Radnych. 

„Stwierdzam, że protokół  z XLV sesji został przyjęty większością głosów.”

„Zamykam pkt 3 i przystępuję do realizacji pkt 4 porządku obrad.”

Ad. 4
Część informacyjna Przewodniczącego Rady Miejskiej 
Część informacyjna:

– W dniu 26 czerwca 2009r. otrzymałem pismo Prezesa Instytutu Tarnogórskiego 

i Muzeum  Pana  Marka  WROŃSKIEGO,  w  którym   wskazał  kilka  postaci 

historycznych, które  winne patronować ulicom lub placom  w Tarnowskich Górach. 

– W  dniu 26  czerwca  2009  r.  Prezes  Stowarzyszenia  Społecznego  Ruchu 

Ekologiczno  -Rekreacyjno  –  Sportowego  w  Bytomiu,  Pani  Anna  KUŚNIERZ 

przekazała na moje ręce publikację materiałów pokonferencyjnych stanowiących 

owoc  obrad  dwudniowej  międzynarodowej  konferencji  naukowej  pt.  „Wpływ 

środowiskowych  warunków  na  wybór  hibernaculum  przez  nietoperze 

”zrealizowanej   w dniach 28-30 września  2008 roku / książka do wglądu w BRM/.

– W  dniu 29  czerwca  2009r.  Zastępca  Burmistrza  Miasta  Bytom,  Pan  Adama 

CIESIÓŁKA przekazał  poprawiony zgodnie ze wskazówkami Wydziału  Nadzoru 

Nad  Systemem  Opieki  Zdrowotnej  Śląskiego  Urzędu  Wojewódzkiego 
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w Katowicach, projekt Uchwały Rady Miejskiej w Bytomiu w sprawie reorganizacji 

samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej pn. „Szpital Specjalistyczny 

Nr 1 w Bytomiu ”  z prośbą o jego zaopiniowanie.

– W  dniu 29  czerwca  2009r. otrzymałem  odpis  Postanowienia  wraz 

z zaświadczeniem  o  wpisie  danych  do  Krajowego  Rejestru  Sądowego  dla 

podmiotu TOTU,PiPP Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej. 

– W dniu 2 lipca 2009 r.  otrzymałem zaproszenie Starosty Powiatu Tarnogórskiego 

Pana  Józefa KORPAKA  na  spotkanie  w/s  utworzenia  Posterunku  Policji  na 

Osiedlu Przyjaźń, które odbyło się 14 lipca o godzinie 11ºº.

– W  dniu  2  lipca  2009r.   Radny  Powiatu  Tarnogórskiego,  Pan  Ryszard  LACH 

w imieniu  Mieszkańców,   złożył  wniosek  o  pilne  zajęcie  się  sprawą  zalewania 

wodą deszczową piwnic w budynkach mieszkalnych przy ulicy Fiołków.

– W dniu 3 lipca 2009r. Burmistrz Miasta Arkadiusz Czech udzielił  odpowiedzi w/s 

dofinansowania  działalności  kulturalno  –  oświatowej  prowadzonej  przez  Dom 

Kultury  „JUBILAT” na Osiedlu Przyjaźń.

– W dniu 3 lipca 2009r. Państwowy Powiatowy Inspektorat Sanitarny  w Bytomiu, 

przesłał dwukrotnie wyniki badań wody pobranej w dniu 22 czerwca oraz 13 lipca 

br. ze zbiornika wód powierzchniowych w Pniowcu   o nieprzydatności wody do 

kąpieli z uwagi na ponadnormatywną liczbę bakterii grupy coli. 

– W dniu 8 lipca 2009r. otrzymałem kopię Postanowienia z Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego  w/s  odrzucenia  skargi  Pana  Rudolfa  Lewdańskiego 

na Zarządzenie Burmistrza Miasta  z dnia 10 grudnia 2008r.

– W dniu 14 lipca 2009r. otrzymałem pismo Pani Sylwestry SZYRYK, która wyraża 

swoje niezadowolenie z powodu utrudnień spowodowanych remontem DZIAŁKI 

840/88 położonej  przy ulicy Kolejowej.

– W dniu 16 lipca 2009r.  otrzymałem do wiadomości wniosek Właścicieli posesji 

przy  ul.  Hipotecznej  oraz  ul.  Pomorskiej w  Tarnowskich  Górach  w  sprawie 

przygotowania projektu przebudowy drogi wraz   z odwodnieniem. 

– W dniu 22 lipca 2009r. otrzymałem pisma kilku osób prowadzących działalność 

gospodarczą tj.   Pani  Jolanty  WOJSA, Pani BUYAN–OTGON  GOMBO, Pana 

Jerzego SIWIEC oraz  Pana Piotra  PORZUCZEK,  w sprawie  obniżenia  opłaty 

targowej.  

– W dniu 23 lipca 2009r.  Pan Leszek WOJSA zwrócił się do mnie  z wnioskiem 
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o wykupienie na własność działki o nr ew. 929/ 172 położonej przy ul. WALISKI. 

Pismo z godnie z właściwością rzeczową przekazałem do Burmistrza Miasta.

– W dniu 24 lipca 2009r.  Kierownik Biura Bezpieczeństwa Publicznego, Starostwa 

Powiatowego  w  Tarnowskich  Górach  Pan  Stanisław  RUDEK  przekazał  do 

wiadomości   Protokoły  ze  spotkań  w  sprawie  reaktywacji  Posterunku  Policji 

w Dzielnicy Stare Tarnowice.

– W  dniu 28  lipca  2009r.  Rektor  Wyższej  Szkoły  Zarządzania  i  Administracji 

w Opolu,  Pan  Marian  DUCZMAL  przekazał  dwa  egzemplarze  książek 

dotyczących  kształcenia  profesjonalnych  kadr   z  zakresu  zarządzania 

kryzysowego i logistyki humanitarnej. / do wglądu w BRM/ (...)

– W dniu 28 lipca 2009r. otrzymałem pisma Pani Agnieszki KYCIA, Pana Herberta 

WINSZCZYK  oraz  Pana  Krystiana  WINSZCZYK,  z  prośbą  o  realizację 

miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  w  Dzielnicy  Bobrowniki 

Śląskie – Wschód. 

– W  dniu 28  lipca  2009r.  Przewodniczący  Zarządu  Dzielnicy  Strzybnica,  Pan 

Andrzej  KOMENDERSKI  zwrócił  się  do  mnie  z  prośbą  o  przekazanie 

korespondencji  w/s  uwag  do prowadzonych  prac  remontowych  na odcinku ul. 

Zagórskiej w Tarnowskich Górach.

– W  dniu 28  lipca  2009r. otrzymałem  odpowiedź  Zastępcy  Burmistrza  Miasta 

Piotra  Skrabaczewskiego  na  pismo  Pani  Aleksandry  KATRYNIOK  dotyczące 

remontu budynku przy ul. Górniczej 26.

– W  dniu 31  lipca  2009r. Burmistrz  Miasta  Arkadiusz  CZECH  przekazał  do 

wiadomości kserokopię interwencji Pani Krystyny RUTKOWSKIEJ z dnia 27 lipca 

2009 r.  dotyczącą niezadowolenia skarżącej  z rozstrzygnięcia podjętego przez 

Radę Miejską Uchwałą Nr XLIV/484/2009 z dnia 24 czerwca 2009r. 

Niniejsze  pismo  zostało  przedstawione  na  posiedzeniu  Komisji  REWIZYJNEJ 

w     dniu 25 sierpnia 2009 r. Rada Miejska winna jest wobec powyższego wydać   

opinię w tym temacie - jeżeli będzie to konieczne zostanie przygotowany projekt 

uchwały w     sprawie podtrzymania stanowiska Rady Miejskiej.  

– W dniu 31 lipca 2009r.  otrzymałem odpowiedź Kierownika Miejskiego Zarządu 

Ulic i Mostów, Pana Radosława CZAJKI na korespondencję prowadzoną z Radą 

Dzielnicy Sowice, w/s zmiany organizacji ruchu  ulicy Mazowieckiej .

– W dniu 3 sierpnia 2009r. Pan Ryszard KOPYTO z Firmy Westfalika przekazał na 
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moje  ręce  podziękowanie  za  podjęcie  działań  mających  na  celu  wyjaśnienie 

sprawy dojazdu do planowanej  inwestycji  przy ul.  Hiszpańskiej  w Tarnowskich 

Górach.

– W  dniu 7  sierpnia  2009  r. otrzymałem  odpowiedź  Burmistrza  Miasta  na 

interwencję  Pani  Izabeli  CHRÓSZCZ  w  sprawie  niebezpiecznego  psa  rasy 

amstaff  przebywającego  na  posesji  położonej  przy  ulicy  Niemcewicza 

w Tarnowskich Górach 

– W  dniu  12  sierpnia  2009r. Przewodniczący  Śląsko-Małopolskiego  Komitetu 

Pomocy  Dzieciom  Polskim  Archidiecezji  Lwowskiej  w  Pszczynie  zwraca  się 

z prośbą do Wysokiej Rady o wsparcie finansowe na pozyskanie samochodu dla 

zwożenia darów / pozwolę sobie przeczytać pełną treść pisma (…).

– W  dniu  11  sierpnia  2009r.  otrzymałem  odpowiedź  na  wcześniejszą 

korespondencję mieszkańców ulicy Szarych Szeregów w Tarnowskich Górach w/s 

możliwości położenia tymczasowej nakładki asfaltowej  /  bez budowy kanalizacji 

odwadniającej /.

– W dniu 12 sierpnia 2009r. Prezes KS Strzybnica Pan Jan OZGA, kieruje do mnie 

interwencję w/s przedłużenia umowy na użytkowanie przez Klub budynków / na 

okres 30 lat/, jak również wsparcia finansowego na działalność statutową Klubu 

i utrzymania całego obiektu.

– W dniu 13 sierpnia 2009r. otrzymałem wniosek Pana Bronisława KOWALCZYK 

w/s  wsparcia  finansowego  na  odnawialne  źródło  energii-  systemy 

fotowoltaiczne,turbinki  wiatrowe,  kolektory  słoneczne  itp.  w  2010  roku.  /pismo 

to skierowałem do wiadomości K d/s R,Z,PS i OŚ/.

– W dniu 18 sierpnia 2009r. Burmistrz Miasta przekazał do wiadomości odpowiedź 

na  interwencję  Kupców Tarnogórskich  tj.Sklepu   Tkaniny  na  ulicy  Krakowskiej 

w sprawie  stawek czynszu.

Kolejna korespondencja  z  tego dnia  to:  pisma P.p.Edyty i  Ryszarda KOPYTO 

w sprawie wybrukowania pasa wzdłuż ogrodzenia drogi wewnętrznej dojazdowej 

do Przedszkola nr 22 przy ul.Kard.Wyszyńskiego oraz kolejne w/s bezpiecznego 

korzystania ze skrzyżowania ulic Rymera    z ulicą Staropolską. 

– W dniu 20 sierpnia 2009r. Komenda Powiatowa Straży Pożarnej  w Tarnowskich 

Górach zwróciła się do mnie o pomoc w pozyskaniu środków na  zakup pojazdu 

samochodowego przeznaczonego do przewozu narzędzi hydraulicznych.
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– W  dniu  20  sierpnia  2009r.  Ministerstwo  Spraw  Wewnętrznych  i  Administracji 

skierowało do Rady Miejskiej  wystąpienie Pana Piotra Makowskiego jako sprawę 

do załatwienia w/g właściwości  /może przedstawię Państwu pełny tekst pisma/(...)

                                        

INFORMACJA
z działalności wydziałów Urzędu Miejskiego oraz jednostek organizacyjnych 

Gminy  w okresie od dnia 23.06.2009r. - 24.08.2009r. 

Wydział Inwestycji i Remontów:

1. W dwóch przetargach w dniach 29.06.  i  01.07.2009 r.  wyłoniono wykonawców 

dokumentacji  projektowych  na  oświetlenie  następujących  ulic:  Grzybowej  (na 

odcinku  od  skrzyżowania  ul.  Ks.  Rudola  do  Puferek),  Racławickiej,  rejonu 

ul. Polarnej, Batalionów Chłopskich i Przemysłowej, Krótkiej, Wilczej, ulic bocznych 

od  ul.  Kolejarzy,  Francuskiej,  Zielonej,  ciągu  pieszego  na  os.  Jana,  rejonu  ulic 

Łomnickiego i  Rudnej,  os.  domów jednorodzinnych przy ul.  Garusa. Trwają prace 

projektowe, których termin wykonania upływa z dniem 18.12.2009 r.

2. W postępowaniu  przetargowym w dniu  17.07.  wyłoniono wykonawcę renowacji 

nawierzchni asfaltowych boisk przy szkołach podstawowych nr 9 i 5. W dniu 21.08. 

przekazano wykonawcy teren budowy.

3. Sukcesywnie  w  miesiącu  lipcu  ukończono  budowę  oświetleń  ulic:  Królowej 

Jadwigi, Kopalnianej, Opatowickiej i Sielanki oraz Polnej, Płuczki i Równoległej.

4. Zakończono roboty budowlane przy budowie ul. Kruczej. Wykonano wszystkie IV 

etapy. Trwają prace wykończeniowe i porządkowe. 

5. Rewitalizacja  Parku  w Strzybnicy.  Zakończono  prace  przy  budowie  oświetlenia 

terenu  Parku  (25  latarni)  -  pozostało  jedynie  wykonanie  przyłączenie  do  sieci, 

zgodnie z warunkami i pod nadzorem Vattenfall SA.

W dniu 27.07. wyłoniono wykonawcę remontu położonych na terenie Parku: muszli 

koncertowej, estrady oraz widowni. Prace trwają - termin wykonania to 19 09.2009 r.

6. Rozpoczęto  budowę  kanalizacji  sanitarnej  w  rejonie  ul.  Długiej  w  Reptach 

Śląskich, gdzie jak dotychczas wykonano odcinek o długości ok. 200 m.

7. Zakończono  remont  pomieszczeń  w  budynku  KS  "Górnik"  w  Bobrownikach 

Śląskich.  W  BZP  został  złożony  wniosek  o  ogłoszenie  przetargu  na  wykonanie 
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remontu nawierzchni boiska.

8. Budowa boiska  Orlik  2012  przy SP nr  13.  Ułożono geowłókninę  i  podbudowę 

z kruszywa  naturalnego.  Wykonano  odwodnienie  terenu  boisk.  W  miesiącu  lipcu 

otrzymaliśmy dokumentację projektową na adaptację części pomieszczeń szkoły na 

szatnie,  natryski  i  sanitariaty  oraz  magazyn  sprzętu  sportowego  i  pokój  trenera. 

Przetarg na wykonanie tego remontu przewidziany jest na koniec sierpnia. 

9. Termorenowacja  pawilonu  sportowego  TS  Gwarek.  W  budynku  zakończono 

wymianę okien i drzwi, zakończono remont dachu bocznego. Wykonano ocieplenie 

styropianem  wszystkich  ścian  budynku.  Rozpoczęto  układanie  warstwy  tynku 

akrylowego.

10. Termomodernizacja przedszkola Nr 24. Zdemontowano i przekazano do utylizacji 

około  60%  płyt  acekolowych,  wykonano  obróbki  blacharskie  na  obu  wyższych 

dachach. Zakończono ocieplenie obydwu dachów i  ścian budynku od strony ulicy 

Strzybnickiej. Trwa nakładanie tynków.

11. W dniu 05.08. podpisano umowę z wykonawcą  budowy boiska wielofunkcyjnego 

do hokeja na trawie przy PG Nr 4 przy ul. Janasa.

12. W  miesiącu  lipcu  otrzymaliśmy  pełną  dokumentację  projektową  przebudowy 

istniejących pomieszczeń parteru budynku przy ul. Sienkiewicza 2 na biuro obsługi 

klientów oraz Urząd Stanu Cywilnego. Trwają prace nad modernizacją budynku pod 

względem wymogów ochrony p.poż.

13. Zakończone zostały  roboty budowlane związane z budową windy i wykonaniem 

izolacji ścian fundamentowych budynku przy ul. Sienkiewicza 2. Oddanie do użytku 

windy nastąpi po uzyskaniu wszelkich niezbędnych dokumentów wymaganych przed 

jej uruchomieniem.

14. Remont  Ratusza.  Zawarto  umowę  na  wykonanie  projektu  remontu  elewacji 

budynku Ratusza  oraz sali sesyjnej.

15. W dniu 18.08 otrzymaliśmy pełną dokumentację projektową na oświetlenie alejek 

w Parku Miejskim.  Po jej  zweryfikowaniu i  przyjęciu  przystąpimy do opracowania 

projektu w celu złożenia wniosku przetargowego do BZP.

16. W  dniu  24.08.  odbył  się  przetarg  nieograniczony  dla  zadania  "Budowa 

ul. Semaforowej  z  bocznymi  odgałęzieniami  ul.  Torowej",  obejmującego  swym 

zakresem budowę odwodnienia  części  ul.  Semaforowej  oraz budowę nawierzchni 

asfaltowej jezdni i wjazdów na posesje, chodników z betonowej kostki brukowej na 

całej  długości  ul.  Semaforowej,  części  ul.  Kierunkowej  i  łącznika ul.  Semaforowej 

9



z ul. Torową. 

Wydział Gospodarki Nieruchomościami:

1. Sprzedano 11 lokali mieszkalnych na rzecz najemców, usytuowanych w budynku 

przy ulicy Słoneczników  49,  49a,  49b,  49c  za  kwotę: 331.138,10  zł.

2. Sprzedano nieruchomość zabudowaną położoną przy ulicy Ogrodowej 1 

w Tarnowskich Górach za kwotę 112.000,-zł, po zastosowaniu bonifikaty 10% na 

konto Gminy wpłynęło 1.000.800,00 zł.

3. Sprzedano 1 działkę niezabudowaną położoną przy ul. Jagodowej za kwotę 

35.000,-zł.

4. Wydano 7 decyzji dot. przekształcenia prawa użytkowania wieczystego gruntu 

w prawo własności w tym: 1 decyzja z bonifikatą 99% 210m2 za kwotę 88,50zł, 6 

decyzji z bonifikatą 90%  1935m2  za  kwotę  7.273,-zł.

5. Przygotowano  postanowienia  w  sprawie:

   1. sprzedaży w drodze przetargów ustnych nieograniczonych nieruchomości 

gruntowych niezabudowanych położonych przy ulicy Opatowickiej w Tarnowskich 

Górach,

   2. sprzedaży w drodze przetargów ustnych nieograniczonych nieruchomości 

gruntowych niezabudowanych położonych przy ulicy Kościuszkowców i Sikorskiego 

w Tarnowskich Górach,

   3. sprzedaży prawa użytkowania wieczystego nieruchomości w rejonie ulicy 

Kopalnianej w  Tarnowskich  Górach,

   4. zawarcia  umów  dzierżawy  -  7  umów,

   5. oddania w najem na okres nieprzekraczający trzech lat nieruchomości 

zabudowanych  położonych w Tarnowskich Górach przy ulicy Armii Krajowej 

i  Piotra  Skargi.

   6. rozwiązania  umowy  dzierżawy,

   7. przeznaczenia do dzierżawy na okres nieprzekraczający trzech lat 

nieruchomości gruntowe  położone w Tarnowskich Górach przy ulicy Piotra Skargi, 

Górnej, Polarnej, Pyskowickiej w  rejonie  ul.  Sobieskiego,

   8. sprzedaży nieruchomości gruntowych niezabudowanych położonych 

w Tarnowskich Górach w rejonie ulicy Łomnickiego - Rudnej w drodze przetargów 

ustnych nieograniczonych,

   9. sprzedaży w II przetargu ustnym nieograniczonym nieruchomości gruntowej 
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położonej przy ulicy  Waliski,

  10. sprzedaży nieruchomości gruntowych położonych przy ulicy Bystrama 

w Tarnowskich Górach,

  11. sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieograniczonego 2 lokali użytkowych 

położonych w  budynku  przy  ulicy  Bondkowskiego  1  w  Tarnowskich  Górach,

  12. sprzedaży w drodze przetargów ustnych nieograniczonych 2 lokali 

mieszkalnych położonych w budynkach przy ulicy Piastowskiej 4 i Piłsudskiego 6 

w Tarnowskich Górach,

  13. sprzedaży na rzecz najemców lokali mieszkalnych w budynkach położonych 

przy ulicySłoneczników 55, Słoneczników 57, Tysiąclecia 14, Ogrodowej 2a.

6. Przeprowadzono przetargi na działki przy ul. Chmielewskiego i Bystrama – działki.

7. Przeprowadzono rokowania na sprzedaż działki gruntowej przy ul. Cmentarnej 

w Tarnowskich     Górach.   Cena  osiągnięta  w  rokowaniach:  35.380,-zł.

8. Ogłoszono przetargi na zbycie działek niezabudowanych położonych w 

Tarnowskich Górach przy  ulicy  Bystrama,  Waliski,  Sikorskiego,  Kościuszkowców.

9. Wydano:

- 20 zawiadomień o nadaniu numerów porządkowych nieruchomości,

- 32 postanowień opiniujących podziały nieruchomości,

- 19 decyzji zatwierdzających projekty podziału nieruchomości,

-   7 postanowień o rozgraniczeniu nieruchomości,

-   4 decyzje o rozgraniczeniu nieruchomości.

10. Przekazano 15 wniosków o komunalizację nieruchomości o pow. 1.0736 ha.

11. Wypłacono 1 odszkodowanie za grunty zajęte pod drogi gminne: o pow. 102 m2, 

wartości 4.572,- zł.

Wydział Gospodarki Miejskiej:

1. Zakupiono 9 szt. pojemników na papier na kwotę 18.414,00 zł brutto.

2. Przeprowadzono  zbiórkę  odpadów  wielkogabarytowych.  Zebrano  1.525  m3 

odpadów na kwotę  66.314,32 zł brutto. 

3. Wykonano remont dachu budynku mieszkalnego przy ul. Zagórskiej 87 na wartość 

170.118,28 złotych.

4. Wykonano remont dachu budynku mieszkalnego przy ul. Wyspiańskiego 22,22a 

na wartość 194.460,78 złotych.
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Zespół ds. Realizacji Projektu pn. Budowa kanalizacji  sanitarnej 

i deszczowej w Tarnowskich Górach:

1. Kontakt  1A  –  Modernizacja  i  rozbudowa  systemu  kanalizacji  sanitarnej 
i deszczowej  w zlewni COŚ:

- trwają roboty budowlane w dzielnicach Lasowice i Sowice.

2. Kontrakt  1B –  Modernizacja  i  rozbudowa  systemu  kanalizacji  sanitarnej 

i deszczowej w zlewni COŚ:

•26.06.2009r. ogłoszono przetarg na Kontrakt 1B

•trwają prace związane z wyłonieniem wykonawcy- udzielamy odpowiedzi na pytania 

zainteresowanych firm.

3. Kontrakt 2 - Budowa Centralnej Oczyszczalni Ścieków:

- opracowano Operat wodno prawny,

- uzyskano Decyzję nr 11/09 o środowiskowych uwarunkowaniach,

- złożono Wniosek o wydanie pozwolenia wodno-prawnego,

- wykonano Projekt budowlany,

- uzgodniono dokumentację projektową z ZUDP.

4. Kontrakt 6 – Projektowanie dla II Fazy Projektu:

-  przyjęto Projekty budowlane – są w trakcie uzgodnień,

-  został  złożony  raport  o  oddziaływaniu  na  środowisko  planowanego 

przedsięwzięcia.

5. 13.07.2009r.  złożono  Wniosek  o  refundację  poniesionych  kosztów  z  tytułu 

realizacji Projektu  w okresie od 01.01.2008r. do 30.06.2009r.

6. 21.07.2009r. wpłynęła pierwsza zaliczka z NFOŚiGW na realizację I Fazy Projektu 

w wysokości  14.000.000.- PLN 

7. Realizacja spraw bieżących:

- uzgodnienia z PWiK w sprawie doprecyzowania warunków współpracy,

-  współpraca  z  instytucjami  zewnętrznymi,  inwestorami  i  mieszkańcami 

Tarnowskich Gór.
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Biuro Strategii i Rozwoju Miasta:

1. Złożony  przez  Gminę  wniosek  o  dofinansowanie  projektu  pt.  „Poznaj  świat. 

Przeciwdziałanie  wykluczeniu  cyfrowemu  w  Tarnowskich  Górach”,  w  ramach 

ogłoszonego  naboru  wniosków   w  trybie  konkursowym  Programu  Operacyjnego 

Innowacyjna  Gospodarka  8.  Oś  Priorytetowa:  Społeczeństwo  informacyjne  - 

zwiększanie innowacyjności gospodarki, Działanie 8.3.-Przeciwdziałanie wykluczeniu 

cyfrowemu-  eInclusion,  pozytywnie  przeszedł  ocenę  merytoryczną  i  otrzymał 

dofinansowanie w kwocie 413 950 zł, co stanowi 85% wartości projektu.

2. Złożony przez  Gminę  Tarnowskie  Góry wniosek w  ramach  Programu Rozwoju 

Subregionów  „Rekultywacja  wysypiska  odpadów  komunalnych  przy  ul.  Opolskiej 

w Tarnowskich  Górach”  pozytywnie  przeszedł  ocenę  merytoryczno  –  techniczną 

i otrzymał  decyzję  Zarządu  Województwa  o  dofinansowaniu  w  wysokości  5 

498 790,24  zł.  Aktualnie  trwają  przygotowania  do  podpisania  umowy 

o dofinansowanie realizacji projektu.

3. Złożony przez Gminę wniosek pt. „Przedszkole bawi i edukuje, gdy rodzic pracuje” 

uzyskał  pozytywną  ocenę  formalną  i  został  zamieszczony  na  liście  wniosków 

rekomendowanych  do  oceny  merytorycznej.  Wniosek  składano  w  ramach 

konkursu nr  1/POKL/9.1.1/2009,  dla Poddziałania  9.1.1  Zmniejszenie  nierówności 

w stopniu  upowszechnienia  edukacji  przedszkolnej, Priorytetu  IX  Programu 

Operacyjnego  Kapitał  Ludzki  w  Województwie  Śląskim-  wniosek  obejmuje 

przedszkola z Gminy Tarnowskie Góry.   

4. Złożono wniosek o dofinansowanie na utworzenie 2 placów zabaw i doposażenie 

w  pomoce  dydaktyczne  miejsc  zabaw  w  10  szkołach  podstawowych  w  ramach 

Rządowego  programu wspierania  w  latach  2009  –  2014  organów prowadzących 

w zapewnieniu bezpiecznych warunków nauki,  wychowania i  opieki  w klasach I-III 

szkół podstawowych i ogólnokształcących szkół muzycznych I stopnia - „Radosna 

Szkoła”.

5. Złożony wniosek o dofinansowanie pt.: „Efektywni i skuteczni” w ramach Programu 

Operacyjnego  Kapitał  Ludzki,  Priorytet  V.  Dobre  rządzenie,  Poddziałanie  5.2.1 

Modernizacja  zarządzania  w  administracji  samorządowej,  pozytywnie  przeszedł 

ocenę formalną i został      przekazany do oceny merytorycznej. W ramach projektu 

przewidywane  są  szkolenia  ogólne  i  specjalistyczne  dla  pracowników  Urzędu 

Miejskiego w Tarnowskich Górach,
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6. Współpraca  z  komórkami  Urzędu  Miejskiego  przy  realizacji  projektu  pn.  „  e- 

Tarnowskie  Góry.  Rozwój  elektronicznych  usług  publicznych”  dofinansowanego 

w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Śląskiego na lata 

2007-2013, Priorytet 2- Społeczeństwo Informacyjne. 

7. Bieżąca  współpraca  Biura  z  komórkami  organizacyjnymi  Urzędu  w  zakresie 

przygotowywania wniosków o dofinansowanie zadań Gminy, w tym przygotowanie 

dokumentacji  aplikacyjnej  (wniosku  oraz  studium  wykonalności)  w  ramach  RPO 

WSL, Poddziałanie 1.1.2 Promocja inwestycyjna. 

Biuro Zamówień Publicznych:

Wszczęte postępowania o udzielenie zamówienia publicznego.

W trybie przetargu nieograniczonego o   wartości  zamówienia mniejszej  niż kwoty  

określone w przepisach wydanych na podstawie art. 11 ust. 8 ustawy Pzp (206.000  

Euro – dla dostaw lub usług i 5.150.000 Euro – dla robót budowlanych) na:

♦ Rewitalizacja Parku w Strzybnicy II etap;

♦ Budowa  przyłączy:  wodociągowego,  kanalizacji  sanitarnej  i  deszczowej  do 

budynków mieszkalnych przy ul. Nakielskiej 260-28 t T.G.;

♦ Podział  geodezyjny  nieruchomości  na  terenie  Gminy  Tarnowskie  Góry  Stare 

Tarnowice;

♦ Podział  geodezyjny  nieruchomości  położonych  w  Tarnowskich  Górach 

ul. Legionów, Gen. Andersa i S. Staszica;

♦ Remont pokrycia dachowego budynku mieszkalnego w Tarnowskich Górach przy 

ul. Zagórskiej 93;

♦ Budowa ulicy Semaforowej z bocznymi odgałęzieniami ul. Torowej

♦ Rewitalizacja Pałacu w Rybnej

♦ Remont  kominów i  pokrycia  dachowego  budynku  mieszkalnego w Tarnowskich 

Górach przy ul. Rynek 6, 6a

♦ Wydzielenie  działek  z  nieruchomości  komunalnych  położonych  na  terenie 

Tarnowskich Gór;

♦ Dowożenie uczniów niepełnosprawnych na zajęcia szkolne – 3 zadania;

♦ Budowa boiska Orlik 2012 przy Sz.P. nr 13 w Tarnowskich Górach – adaptacja Sali 

lekcyjnej na zaplecze socjalno-sanitarne;

♦ Remont kotłowni w budynkuKS Górnik Bobrowniki Ślaskie przy ul. Piotra Skargi 15 

w Tarnowskich Górach;
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♦ Remont boiska i pomieszczeń budynku KS Bobrowniki Śl. – wykonanie nawierzchni 

z trawy naturalnej boiska do piłki nożnej i urządzeń sportowych;

♦ Budowa wielofunkcyjnego boiska do hokeja na trawie na terenie Gimnazjum nr 4- 

wykonanie nawierzchni poliuretanowej.

 

W  trybie  przetargu  nieograniczonego  o  wartości  zamówienia  równej  lub  

przekraczającej kwoty określone w przepisach wydanych na podstawie art. 11 ust. 8  

ustawy Pzp  (206.000 Euro  – dla  dostaw lub  usług  i  5.150.000 Euro  – dla  robót  

budowlanych) na:

♦ Kontrakt  1B  –  Modernizacja  i  rozbudowa  systemu  kanalizacji  sanitarnej 

i deszczowej w zlewni Centralnej Oczyszczalni Ścieków;

♦ Zimowe utrzymanie dróg w sezonie 2009/2010 na terenie Gminy Tarnowskie Góry.

   

Zakończone postępowania o udzielenie zamówienia publicznego.

W trybie  przetargu  nieograniczonego  o  wartości  zamówienia  mniejszej  niż  kwoty  

określone  

w przepisach wydanych na podstawie art. 11 ust. 8 ustawy Pzp (206.000 Euro – dla 

dostaw lub usług i 5.150.000 Euro – dla robót budowlanych) na:

♦ Zabiegi pielęgnacyjne drzew na terenie zabytkowego Parku w Reptach w 2009r.;

♦ Budowa  boiska  Orlik  2012  przy  Szkole  Podstawowej  nr  13  w   Tarnowskich 

Górach ;

♦ Rewitalizacja Parku Miejskiego przy ul. Kardynała Stefana Wyszyńskiego;

♦ Podział geodezyjny nieruchomości – dwa zadania;

♦ Wykonanie  dokumentacji  projektowej  budowy  oświetlenia  ulicznego  w  sześciu 

punktach Tarnowskich Gór;

♦ Budowa wielofunkcyjnego boiska do hokeja na trawie na terenie Gimnazjum Nr 4 

przy ul. Janasa 11 w Tarnowskich Górach;

♦ Termomodernizacja obiektów oświatowych Przedszkole nr 24 przy ul. Strzybnickiej 

2 w Tarnowskich Górach;

♦ Wykonanie analizy stanu technicznego kolektora dopływu ścieków do Centralnej 

Oczyszczalni Ścieków w Tarnowskich Górach;

♦ Wykonanie  dokumentacji  projektowej  budowy  oświetlenia  ulicznego  na  terenie 

Tarnowskich Gór;

♦ Rewitalizacja Parku w Strzybnicy – II etap.
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Unieważnione postępowania o udzielenie zamówienia publicznego.

 W trybie przetargu nieograniczonego o   wartości  zamówienia mniejszej niż kwoty 

określone w przepisach wydanych na podstawie art. 11 ust. 8 ustawy Pzp (206.000  

Euro – dla dostaw lub usług i 5.150.000 Euro – dla robót budowlanych) na:

♦ Podział  geodezyjny  nieruchomości  na  terenie  Gminy Tarnowskie  Góry  –  Stare 

Tarnowice – brak ofert;
♦ Podział  geodezyjny  nieruchomości  położonych  w  Tarnowskich  Górach  – 

ul. Legionów, Gen. Andersa, S.Staszica – brak ofert.

Wydział Architektury:

I.     Zestawienie wniosków, które wpłynęły do Wydziału Architektury w poszczególnych   

sprawach:

1.o wydanie decyzji o warunkach zabudowy i zagospodarowaniu terenu -  82 

wnioski,

2.o wydanie zaświadczeń o braku m.p.z.p. - 79 wniosków,

3.o wydanie wypisu i wyrysu z tekstu planu -  9 wniosków,

4.o przeniesienie lub zmianę decyzji -  13 wniosków.

II.   Załatwianie spraw bieżących:  

1.Przygotowano i  wydano 71 decyzji  o warunkach zabudowy i  zagospodarowaniu 

terenu.

2.Wnioski  w  sprawie  uzyskania  zaświadczenia  o  braku  miejscowego  planu 

zagospodarowania  przestrzennego  oraz  wnioski  o  uzyskanie  wypisu  i  wyrysu 

z planu załatwiane są na bieżąco.

3.W toku postępowania znajduje się obecnie 129 spraw.

III.     Sprawy dodatkowe:  

1. Kontynuacja zadań wynikających z podpisanych umów w/s wykonania 

projektów miejscowych planówzagospodarowania przestrzennego oraz projektów 

zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

Miasta Tarnowskie Góry:

•wyłożono  do  publicznego  wglądu  projekt  miejscowego  planu  zagospodarowania 

przestrzennego  dla  dzielnic  północnych  oraz  projekty  zmian Studium dla  dzielnic 
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północnych i południowych miasta Tarnowskie Góry,

•przeprowadzono  dyskusję  publiczną  w  sprawie  wyłożonych  dokumentów 

planistycznych,

•przyjęto  i  przekazano do Pracowni  „Region” 161 uwag do wyłożonych projektów 

studium i planu,

•przyjmowano i  i  na bieżąco przekazywano opinie  i  uzgodnienia  nadsyłane przez 

wskazane w ustawie o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym organy.

2. Rozstrzygnięto  konkurs  studencki  na  opracowanie  koncepcji 

zagospodarowania Placu Żwirki i Wigury oraz placów targowych przy ulicy Dolnej, 

Lewka i Królika.

3. Podpisana została umowa no wykonanie analizy zmian w zagospodarowaniu 

przestrzennym”.

4. Podpisano  umowy  na  opracowanie  ekspertyzy  funkcjonowania  przestrzeni 

publicznej w obszarze Śródmieścia miasta Tarnowskie Góry oraz na konsultowanie 

zapisów  wprowadzanych  do  projektu  miejscowego  planu  zagospodarowania 

przestrzennego dla dzielnic: Śródmieście – Centrum, Lasowice, Osada Jana.

5. Podpisano  umowy  na  wykonanie  opinii  urbanistycznej  oceniającej  projekt 

zmian studium dla  dzielnic południowych miasta wraz z prognozą oddziaływania na 

środowisko dla dzielnic  południowych miasta.

6. Opracowano artykuł  na temat placów targowych oraz Placu Żwirki  i  Wigury 

opublikowany w tygodniku „Gwarek” i w Biuletynie Informacyjnym Urzędu Miejskiego 

Nr 16.

7. Rozpoczęto  przygotowywanie  dokumentacji  przetargowej  mającej  na  celu 

wyłonienie   wykonawcy projektu zmian studium i  projektu planu miejscowego dla 

terenu położonego przy granicy z gminami Świerklaniec i Radzionków. 

8. Wydawano  opinie  o  przeznaczeniu  działek  dla  Wydziału  Gospodarki 

Nieruchomościami Urzędu Miejskiego oraz dla Starostwa Powiatowego.

9. Wydawano opinie o możliwości podziału, zbycia lub wydzierżawienia działek na 

prośbę Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

10. Udzielano informacji z miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

na prośbę Wydziału Ochrony Środowiska, Wydziału Gospodarki Nieruchomościami 

oraz dla Starostwa Powiatowego.

11. Odszukiwano dokumentację archiwalną dotyczącą wydanych przez tutejszy 

organ  pozwoleń  na  budowę  oraz  udostępniano,  na  żądanie  stron,  kserokopie 
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żądanych dokumentów.

Wydział Ochrony Środowiska  :  

♦ Decyzje o środowiskowych uwarunkowaniach:

- wydano 4 decyzje m.in. dla przedsięwzięcia polegającego na budowie Central-

nej Oczyszczalni Ścieków w Tarnowskich Górach, w tym jedną decyzję umarza-

jącą postępowanie dla przedsięwzięcia polegającego na rekultywacji składowi-

ska odpadów komunalnych przy ul.Opolskiej w Tarnowskich Górach,

- wszczęto dwa postępowania m.in. dla przedsięwzięcia polegającego na rekulty-

wacji koryta cieku Stoły oraz wydobywanie iłów triasowych w Miasteczku Śląski 

(postanowienie Samorządowego Kolegium Odwoławczego w Katowicach do za-

łatwienia przedmiotowej sprawie).

♦ W zakresie decyzji na usunięcie drzew i krzewów wydano 46 decyzji m.in.

-  2  -  decyzje  dla  Generalnej  Dyrekcji  Dróg  Krajowych  i  Autostrad,  Oddział 

w Katowicach na usunięcie drzew i krzewów rosnących w pasie drogowym drogi 

krajowej nr 11 i 79, za opłatą, którą odroczono na okres 3-lat pod warunkiem 

dokonania nasadzeń zastępczych,

-  decyzję  dla  Zarządu Dróg Wojewódzkich  w Katowicach na usunięcie  drzew 

i krzewów rosnących w pasie drogowym drogi wojewódzkiej DW 908.

Wszczęto 9 – postępowań w sprawie wydania zezwolenia  na usunięcie  drzew 

i krzewów m.in. dla dwóch Wspólnot Mieszkaniowych w Miasteczku Śląskim przy 

ul.Srebrnej  8  i  17  (postanowienie  Samorządowego  Kolegium  Odwoławczego 

w Katowicach do załatwienia przedmiotowej sprawy).

♦ W zakresie utrzymania terenów zielonych:

1. W Parku w Reptach  prowadzono koszenie trawników w centralnej części parku, 

wycinki drzew i wyrób drewna opałowego i użytkowego oraz prace pielęgnacyjno – 

porządkowe.

 Na  terenie  parku  ustawiono  3  szt.  nowych  koszy  na  odpady  oraz  odtworzono 

zniszczoną  tablicę  ścieżki  przyrodniczo-dydaktycznej  po  zespole  przyrodniczo-

krajobrazowym „Park w Reptach i dolina Dramy” nt „Zwierzęta w zespole”.

2. W  zakresie  pielęgnacji  niskiej  zieleni  miejskiej  i  konserwacji  infrastruktury 

kontynuowano  prace pielęgnacyjno - porządkowe na zieleńcach i w parkach w tym 

min. koszenie traw w pasach drogowych oraz koszenie trawników na  zieleńcach 
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i w parkach oraz na terenach nieużytków gminnych.

3. W zakresie pielęgnacji i ścinania drzew na terenach zieleni miejskiej prowadzono 

cięcia pielęgnacyjne i wycinki drzew w tym:

a) Cięcia pielęgnacyjne i techniczne  drzew w pasach drogowych dróg miejskich min. 

Staffa, Głównej, Szczęść Boże, Kruczej, Niedziałkowskiego,  Andersa,  Gruzełki, na 

terenie Szkoły Podstawowej nr 13, w Strzybnicy, 9-Maja, Włoskiej, Rozpłochowskiej, 

oraz na Placu Wolności, zieleńcu przy ul. Piłsudskiego,

b) Wycinka drzew przy ul. Gruzełki, Św. Katarzyny,  Lipowej, Włoskiej, na zieleńcu 

przy ul. Sobieskiego.

♦ W zakresie ochrony przyrody:

     1. W ramach ochrony pszczół zakupiono i przekazano dla tarnogórskich pszczelarzy 

preparat do zwalczania Varrozy i  dezynfekcji uli pszczelich o nazwie Cagrosept.

     2.  W ramach  ochrony siedliska  wydry  w stawach  w  Pniowcu  zakupiono  karpia 

hodowlanego  i wpuszczono do stawów.

     ♦ W zakresie edukacji ekologicznej:

W  ramach  realizacji  Rocznego  Programu  Edukacji  Ekologicznej  dla  Gminy 

Tarnowskie Góry na 2009r.

  Wspólnie  z  Tarnogórskim  Centrum  Kultury  zorganizowano  warsztaty  ekologiczno-

edukacyjne  „EKO-KRAINA”  w  ramach  których  budowano  zamek  z  surowców 

wtórnych.

♦ Przeprowadzono  kontrolę  ubezpieczenia  obowiązkowego  OC  rolników  z  tytułu 

posiadania  gospodarstwa  rolnego  i  ubezpieczenia  budynków  rolniczych 

wchodzących w skład gospodarstwa rolnego.

♦ Wydano  zaświadczenie  potwierdzające  posiadanie  uprawnień  do  nabycia 

nieruchomości rolnej celem zwiększenia powierzchni użytków rolnych gospodarstwa 

rolnego.

♦ Miejska Spółka Wodna w Tarnowskich Górach zakończyła   wykaszanie  I porostu 

traw na rowach odprowadzających wody z gruntów gminnych.

♦ Przeprowadzono  kontrolę  na  terenie  „Skate  Parku”  w  Tarnowskich  Górach  dot. 

nawierzchni i stanu technicznego  urządzeń

♦ Wydano decyzję  na Górnicze Zakłady Dolomitowe Sp.  Akcyjna w Siewierzu na 

usunięcie   odpadów  zalegających  na  działce  o  nr  2822/78,  w  terminie  do  dnia 

30.11.2009r.
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♦ W  terminie  od  11  do  31  sierpnia  2009r.  przeprowadzone  jest  postępowanie 

z udziałem  społeczeństwa  -  projekt  Planu  gospodarki  odpadami  dla  miasta 

Tarnowskie Góry.

Wydział Edukacji, Sportu i Turystyki  :  

1. Wypłata stypendiów sportowych za miesiąc lipiec i sierpień (po 23 wypłaty).

2. Współorganizacja  imprez  krajoznawczych  dla  dzieci  i  młodzieży  ze  szkół 

podstawowych  i gimnazjalnych w czasie wakacji letnich (przeznaczono 67.850 zł).

 3. Kontrola wykorzystania dotacji w ramach zawartych umów na wsparcie rozwoju 

sportu kwalifikowanego oraz wsparcie realizacji  zadań z zakresu upowszechniania 

kultury fizycznej i sportu   (w trakcie).

 4. Przygotowanie  przelewów  (II  transza)  w  ramach  umów  na  wsparcie  rozwoju 

sportu kwalifikowanego oraz wsparcie realizacji  zadań z zakresu upowszechniania 

kultury fizycznej  i sportu.

 5. Prowadzenie  postępowania  w  sprawie  wydania  decyzji  Burmistrza  Miasta 

w sprawie  zwrotu  przez  Klub  Sportowy  “Strzybnica”dotacji   odsetek  do  budżetu 

Gminy Tarnowskie Góry.

 6. Współpraca z Radami Dzielnic ( przygotowywanie zleceń i zamówień).

 7. Praca w Zespole ds. organizacji VI Tarnogórskiego Biegu Sedlaczka.

 8. Realizacja budżetu w rozdziale 92605.

Wydział Kultury i Promocji Miasta:

1. Organizacja i współorganizacja imprez i wydarzeń samorządowych:

•VI Tarnogórskie Wieczory Muzyki Organowej i Kameralnej  5.09.-24.10.2009 r., - 

przygotowanie  strony  internetowej,  plakatu,  zaproszenia,  folderu 

informacyjnego,

•"Skarb Srebrnego Miasta" przygodowa zabawa terenowa  na „Zakończenie lata” 

30.08.2009 r,

•tablica z poległymi w latach 1914-1918 uczniami Szkoły Górniczej w Tarnowskich 

Górach,

•koncepcja nowoczesnej fontanny na placu przy ul. Sobieskiego,

•przygotowanie tablicy informacyjno-turystycznej Parku Strzeleckiego,

•rozstrzygnięcie konkursu plastycznego - komiks o tematyce proekologicznej,

•spotkanie dzieci Galgenbergu – przygotowanie materiałów promocyjnych,
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•Dzień Kombatanta przygotowanie podziękowań,

•promocja  miasta  w  trakcie  jubileuszu  15-lecia  istnienia  Izby  Przemysłowo-

Handlowej

w  Tarnowskich  Górach  oraz  przygotowanie  dokumentów   związanych 

z przyznaniem IPH statuetki Srebrnego Skrzydła,

•obchody 25 rocznicy śmierci ks. J. Popiełuszki – koncert, projekcja filmu,

•kwerenda archiwalna materiałów nt. obozu pracy w Lasowicach,

•film promocyjny o Tarnowskich Górach – TVS – współpraca,

•bieżąca współpraca z organizacjami takimi jak: ŚOT, SMZT,

•dokumentacja  związana  z  organizacją  imprez  przez  rady  dzielnic  (umowy, 

zlecenia),

•prowadzenie spraw związanych z otwartym konkursem ofert na wspieranie zadań

w dziedzinie kultury (nadzór nad realizacją projektów),

•opracowanie miesięcznego wykazu imprez kulturalnych;

•reklama Gminy w Rozkładzie lotów GTL Pyrzowice,

•reklama na kasetonie MPL Pyrzowice,

•reklama na monitorach w holu MPL Pyrzowice,

•analiza ofert materiałów promocyjnych,

•listy referencyjne dla wykonawców materiałów promocyjnych Gminy.

2. Organizacja Gwarków 2009:
-  zaproszenia na Gwarki,

-  organizacja  VI  Parady  Pojazdów  Zabytkowych  Bytom  –  Tarnowskie  Góry  – 

Radzionków 2009,    12 września 2009,

-  konkurs na najładniejszy strój historyczny Gwarki 2009 – w trakcie,

-  organizacja pobytu delegacji miasta partnerskich.

3. Współpraca z miastami partnerskimi i zagranicą:

-  bieżące tłumaczenie korespondencji zagranicznej

-  zaproszenia  dla  przedstawicieli  miast  partnerskich  Tarnowskich  Gór  na  Gwarki  

2009.

4. Przygotowanie materiałów promocyjnych:

-  długopisy promocyjne,

-  obraz do sali ślubów z grafiką (widok Tarnowskich Gór ok. 1760 r.),

-  przewodniki  „Tarnowskie  Góry  na  co  dzień  i  na  weekend”  –  wersja  angielska 

i plany turystyczne miasta.
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5. Strona internetowa:

-  bieżąca aktualizacja.

6. Przygotowywanie  pism  okolicznościowych, w  tym  m.in.:  życzeń  urodzinowych, 

podziękowań,  dyplomów dla jubilatów, podziękowań dla osób wyróżnionych.

7. Bieżąca obsługa Punktu Informacji o Mieście: informowanie, wydawanie i wysyłka 

 materiałów promocyjnych.

8. Bieżąca obsługa finansowa Wydziału Kultury i Promocji Miasta (w tym m.in. rejestr 

faktur, miesięczne sprawozdanie finansowe, przygotowanie umów i zleceń).

Wydział Finansowy:

1.Wezwano podatników do złożenia informacji w sprawach podatkowych – 160 szt. 

2.Wydano decyzje w sprawie umorzenia, rozłożenia na raty oraz odroczenia terminu 

płatności podatku od nieruchomości, podatku rolnego oraz podatku od spadków 

i darowizn dla osób prawnych i fizycznych – 31 szt.

3.Dokonano analizy do wniosków uznaniowych  – 29 szt.

4.Wydano postanowienia w sprawach podatkowych – 660 szt. 

5.Wydano decyzje zmieniające i wymiarowe w podatku od nieruchomości, podatku 

rolnym oraz łącznym zobowiązaniu pieniężnym dla osób fizycznych – 800 szt.

6.Wydano zaświadczenia o stanie majątkowym i  udzielonej pomocy de minimis – 

22 szt.

7.Sprawdzano i podpisywano wezwania, postanowienia oraz decyzje podatkowe.

8.Przygotowano korespondencję do wysyłki.

9.Wprowadzano  dane  zawarte  w  składanych  informacjach  i  deklaracjach 

podatkowych do bazy komputerowej.

10. Zakładano  nowe  kartoteki  w  ewidencji  komputerowej  w  oparciu  o  złożone 

informacje  i deklaracje podatkowe. 

11. Dokonywano  przypisów  i  odpisów  podatku  w  oparciu  o  składane  korekty 

deklaracji podatkowych przez osoby prawne. 

12. Uzgodniono przypisy i  odpisy za miesiąc czerwiec i  lipiec 2009r.  z Referatem 

Księgowości Podatkowej.

13. Udzielano odpowiedzi na pisma podatników.

14. Na  bieżąco  przyjmowano  i  załatwiano  interesantów  –  udzielano  informacji 

i wyjaśnień. 

15. Przygotowano  sprawozdania  o  udzielonej  pomocy  publicznej  za  trzy 
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kwartały 2008r.

16. Przygotowano sprawozdanie o nie udzielonej pomocy publicznej w rolnictwie za 

miesiąc  czerwiec i lipiec 2009r.

Urząd Stanu Cywilnego:

1.     Zarejestrowano:  

    280 – urodzeń noworodków

    153 – zgonów

      86 – małżeństw konkordatowych

      56 - małżeństw cywilnych

      10 - małżeństw umiejscowionych.

2.     Wpisano do ksiąg stanu cywilnego:  

    26 - orzeczeń o rozwiązaniu małżeństwa przez rozwód

      6 - postanowień o zaprzeczeniu ojcostwa. 

3.     Wydano:  

     8 - decyzji o zmianie imion i nazwisk 

    11 - decyzji w sprawie sprostowania aktu stanu cywilnego  

    25 - decyzji o uzupełnieniu aktu stanu cywilnego

 5 - decyzji o skróceniu terminu wyczekiwania na zawarcie związku małżeńskiego

 6 - postanowień o przekazaniu podań według właściwości miejscowych

    23 - decyzji dotyczących wpisanie treści zagranicznych aktów do polskich ksiąg.

4.     Przyjęto:  

34 – oświadczeń o uznaniu dziecka

   135 – zapewnień o braku przeszkód do zawarcia małżeństwa

  1617 - podań o wydanie odpisów z ksiąg stanu cywilnego.

5.     Korespondencja zrealizowana w sprawach:  

    154 – urodzeń

 19 – małżeństw

      27 – zgonów

   7 – konsularnych.

6. Wysłano  życzenia  urodzinowe  dla  52  Jubilatom obchodzących  90  i  więcej  lat 

życia.
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Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej:

1.     Świadczenia pomocy społecznej:  

•zarejestrowano 509 nowych wniosków o pomoc,

•wydano 1827 decyzji administracyjnych w sprawie pomocy społecznej,

•formy udzielonej pomocy:

−zasiłki stałe – 641 świadczeń,

−zasiłki okresowe – 683 świadczenia,

−zasiłki celowe – 827 świadczeń,

−zasiłki celowe specjalne – 336 świadczeń, 

−w ramach realizacji programu „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” 

udzielono:

−zasiłków celowych na zakup żywności – 15 świadczeń,

−posiłków w szkołach – 0 dzieci

−posiłki świetlica Terne Roma – 9 

−wyżywienia w przedszkolach i żłobkach – 141 dzieci,

−finansowano posiłki w Lunch Service – 104 osoby,

−finansowano posiłki w DDPS – 9 osób,

−finansowano  posiłki  wraz  z  dowozem  dla  mieszkańców 

Noclegowni – 26 osób,

−finansowano pobyt 30 osób w domach pomocy społecznej.

         ● Świadczono usługi opiekuńcze w miejscu zamieszkania dla 115 osób, w tym: 

  - 115 korzystało z podstawowych usług opiekuńczych,

  -   24 osoby miały dostarczane posiłki do domu,

  -     4 osób korzystało z usług rehabilitacyjnych

  -     1 osoba korzystała z usług pielęgnacyjnych

  -   19 osób korzystało z porad psychologa.

2.     Pomoc w ramach Ośrodków Wsparcia:  
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Rodzaj placówki
Ilość pensjonariuszy 

w okresie sprawozdawczym 
Dzienny Dom Pomocy Społecznej 58
Noclegownia 23
Zespół Mieszkań Chronionych 54
Dzienny Ośrodek Adaptacyjny 16

3.     Dodatki Mieszkaniowe:  

•przyjęto nowych wniosków    369
•wydano decyzji administracyjnych    331
•wypłacono świadczeń                         212
•zrealizowano świadczenia na kwotę         345 788,78 zł. 

4.     Dział Świadczeń Rodzinnych:  

W okresie sprawozdawczym w zakresie świadczeń rodzinnych:

 ● wydano 485 decyzji oraz 34 decyzje dotyczące funduszu alimentacyjnego;

 ● wydano 185 zaświadczeń  i  pism dotyczących  świadczeń  rodzinnych  oraz  337 

dotyczących   funduszu alimentacyjnego;

 ● wypłacono  świadczenia  rodzinne  na  kwotę  1 270 295,50  zł.  oraz  fundusz 

alimentacyjny na kwotę 345 788,78 zł.

Liczba świadczeń Liczba rodzin
Zasiłki rodzinne 

z dodatkami
9 061 1 930

Świadczenia 

opiekuńcze
2 413 1 197

  

Wydział Spraw Obywatelskich  :  

1. Wszczęto  ogółem  36  postępowań,  w  tym  21  postępowań   w  sprawach 

meldunkowych,  15 postępowań w sprawach objętych przepisami  o powszechnym 

obowiązku obrony RP.

2. Wydano ogółem 60 decyzji, w tym 28 w sprawach meldunkowych, 2 w sprawach 

wyborczych,  30  w  sprawach  wynikających  z  ustawy  o  powszechnym  obowiązku 

obrony RP.
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3. Przyjęto 709 wniosków o wydanie dowodu osobistego i wydano z produkcji 666 

dowodów osobistych oraz dla wydanych dowodów przesłano do Urzędu Skarbowego 

przyjęte zgłoszenia aktualizacyjne NIP.

4. Objęto 6 osób pomocą w sprawach załatwienia dowodu osobistego mieszkańców.

5. Przyjęto 162 zgłoszenia o zmianach pobytu czasowego, 665 zgłoszeń o zmianach 

miejsca pobytu stałego.

6. Zameldowano 102 noworodki łącznie z wystąpieniem dla nich o nadanie numerów 

ewidencyjnych PESEL. 

7. Wymeldowano z pobytu stałego z powodu zgonu 101 osób.

8. Wprowadzono dla 241 osób zmiany stanu cywilnego /małżeństwa i rozwody/.

9. Wydano 329 zaświadczeń.

10. Przyjęto 217 wniosków o udostępnienie danych osobowych.

                                                                  

Biuro Kontroli Wewnętrznej:

1. Zakończono kontrole kompleksowe gospodarki finansowej i sporządzono protokoły 

oraz wnioski zawierające zalecenia pokontrolne dla nw. jednostek:

- Przedszkola Nr 20,

- Przedszkola Nr 22,

- Przedszkola Nr 26;.

2. Przeprowadzono kontrolę kompleksową gospodarki finansowej Przedszkola Nr 6 

i sporządzono protokół.

3. Rozpoczęto kontrole kompleksowe gospodarki finansowej w nw. jednostkach:

- Przedszkolu Nr 21,

- Przedszkolu Nr 4,

- Przedszkolu Nr 11.

4. Sporządzono  i  wprowadzono  do  Biuletynu  Informacji  Publicznej  3  informacje 

o wynikach przeprowadzonych kontroli kompleksowych.

Wydział Zarządzania Kryzysowego:

1.     W zakresie obrony cywilnej:  

♦ przeprowadzenie  szkolenia  podstawowego  z  członkami  drużyny  wykrywania 

i alarmowania (zajęcia  zlecone  firmie  PRO-PATRIA  Bogdan  Szydłowski 

i zrealizowane w dniach 23-25 czerwca br.),

♦ przeprowadzenie kontroli problemowej  realizacji zadań obrony cywilnej w :
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→PSS „SPOŁEM”- Tarnowskie Góry   (21.07.br),

→Zarządzie Budynków Komunalnych  (7.08.br. ),

→SPZOZ Zakładzie PULMONOLOGII (19.08.br).

♦ przeprowadzenie  szkolenia  przygotowawczego  (23.07.br)  z  udziałem  dwóch 

kandydatów   na pracowników Urzędu Miejskiego:

→Falski Andrzej,

→Niemiec Jakub. 

♦ przeprowadzenie  wizji  lokalnej  budowli  ochronnych  w  Tarnowskich  Górach 

z udziałem administratora  obiektu,  Członków  Zarządu  PPHU „ENCo”  Sp.  z  o.o. 

W Bytomiu.

2.     W  zakresie spraw obronnych:  

♦ opracowanie  i  przesłanie  do  Śl.UW.-  Wydziału  Bezpieczeństwa  i  Zarządzania 

Kryzysowego  w  Katowicach,  sprawozdania  z  udziału  Urzędu  Miejskiego 

w wojewódzkim ćwiczeniu służb stałego dyżuru,

♦ przekazanie kierownikom komórek organizacyjnych Urzędu Miejskiego protokołów 

po kontroli realizacji  zadań obronnych (Wydziały:  „SO”,   „OR”    oraz  Biuro  Rady 

Miejskiej); 

♦ przygotowanie  programu  kontroli  problemowej  realizacji  zadań  obronnych 

(październik  br.)  i  przekazanie  kierownikom  komórek  organizacyjnych  Urzędu 

Miejskiego (wydziały i biuro: AG, GM, GN, J, SM.),

♦ przeprowadzenie szkolenia uzupełniającego  ze  składem Stałego Dyżuru Urzędu 

Miejskiego, 

♦ przeprowadzenie aktualizacji „Dokumentacji Akcji Kurierskiej Urzędu Miejskiego”.

3.     W  ramach zarządzania kryzysowego:  

♦ uczestniczenie w kolejnym spotkaniu zorganizowanym przez Starostwo Powiatowe 

dotyczącym utworzenia posterunku Policji w dzielnicy Stare Tarnowice,

♦ komisyjna  ocena  ofert,  otwartego  konkursu   na  realizację  zadania  publicznego 

z zakresu  bezpieczeństwa  publicznego  i  ochrony  przeciwpożarowej  pn. 

„Bezpieczeństwo  publiczne  tarnogórzan  w  przypadku  wystąpienia  miejscowych 

zagrożeń”;

♦ aktualizowanie i przesłanie danych „Bazy Szefa OC”,

♦ przekazanie  Wojewódzkiej  Komisji  Dialogu  Społecznego  „Karty  informacyjnej 
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monitorowania napięć społecznych za II kwartał 2009 roku”,

♦ opracowanie korekty „Planu wprowadzenia ograniczeń w zakresie obrotu paliwami 

i zmniejszenia zużycia paliw  przez odbiorców  w województwie śląskim”- zadanie 

polecone przez Śl. UW – Wydział Infrastruktury,

♦ opracowanie  układu i  treści  załączników funkcjonalnych  do „Planu Reagowania 

Kryzysowego Miasta Tarnowskie Góry”,

♦ wystąpienie do Starosty Powiatowego o podjęcie działań zmierzających do oceny 

stanu geofizycznego zapadliska powstałego na terenie Gminy i jego usunięcia,

♦ monitorowanie zagrożeń, zdarzeń nadzwyczajnych i innych sytuacji kryzysowych, 

zwłaszcza  pod  kątem  wystąpienia  przypadków  zakażenia  wirusem  grypy  typu 

A/H1N1, niekorzystnych warunków atmosferycznych.

4.     W zakresie wdrażania na terenie Gminy programu „Bezpieczne Wspólnoty”:  

♦ przesłanie sprawozdania z realizacji programów w 2008r. Międzyinstytucjonalnego 

Zespołu  koordynującego  program  Światowej  Organizacji   Zdrowia  „Bezpieczne 
Wspólnoty”.

5.     W zakresie bezpieczeństwa imprez masowych:  

•bieżąca działalność dotycząca imprez masowych, rozrywkowych i artystycznych;

•realizowanie  harmonogramu  zabezpieczenia  imprezy  masowej  „Gwarki 

Tarnogórskie 2009”,

•uzyskanie  zgody na  przeprowadzenie  imprezy  masowej  „Gwarki  Tarnogórskie 

2009”.

6.     W zakresie OSP:  

•bieżące finansowanie działalności OSP.

            

Straż Miejska:

1. W  okresie  sprawozdawczym  Straż  Miejska   przeprowadziła  484  interwencji, 

przyjmując jednocześnie 199 zgłoszeń – interwencji od  mieszkańców. Interwencje 

dotyczyły głównie:

▪ egzekwowania łamania przez kierowców przepisów prawa o ruchu drogowym 

dotyczących   zatrzymania i postoju na newralgicznych ulicach w centrum miasta

▪ reagowania  w  przypadkach  spożywania  alkoholu  w  miejscach  publicznych 
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objętych  zakazem  zgodnie  z  art.  14  ust.  1  i  2a  –  6  Ustawy  o  wychowaniu 

w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi

▪ reagowania na wszelkie sprawy czystościowo – porządkowe poprzez ujawnianie 

takich  miejsc  i  wzywania  ich  właścicieli  do  zaprowadzenia  porządku  oraz 

egzekwowania zanieczyszczenia miejsc ogólnodostępnych.

2. Nałożono 74 mandaty na łączną kwotę 7.150,00 z następujących wykroczeń:

▪ przeciwko bezpieczeństwu osób i mienia (art. 77 KW)

▪ przeciwko urządzeniom użytku publicznego (art. 145 KW)

▪ przeciwko ustawie o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi 

(art. 431 ust. 1)

▪przeciwko bezpieczeństwu i porządkowi w komunikacji (art.90,  92 § 1, 95, 97 

KW).

3. Skierowano 5 spraw do Sądu Rejonowego Wydziału VI Grodzkiego w Tarnowskich 

Górach.

4. W tym okresie odbyły się 2 służby z Policją:

  ▪ 1 z funkcjonariuszami wydziału prewencji

  ▪ 1 z funkcjonariuszami sekcji ruchu drogowego.

5. -  W dniu  8 lipca  br.  na  ul.  Radzionkowskiej  a  w dniu  14  lipca  w rejonie  ulicy 

Kolorowej  22  ujawniono  złamane  gałęzie  drzew  zwisające  bezpośrednio  nad 

chodnikami.   W obu  przypadkach  zabezpieczono  te  miejsca  do  czasu  przybycia 

odpowiednich służb

   -  W dniu  22  lipca  br.  skierowano pismo do Powiatowego Inspektora Nadzoru 

Budowlanego  celem zajęcia się sprawą potencjalnego zagrożenia jakie stanowi nie 

zamieszkały  budynek  przy  ul.  Pyskowickiej  31  –  a  szczególnie  jego  część 

gospodarcza  –  dla  osób  mogących  znajdować  się  na  tym  terenie  lub  w  jego 

sąsiedztwie.

Miejski Zarząd Ulic i Mostów:

Rozstrzygnięto przetargi na następujące zadania:

- budowa chodnika przy ulicy Bałkańskiej  w Tarnowskich Górach -  dokumentacja 

projektowa,

- budowa  chodnika  przy  ulicy  Łowieckiej  w  Tarnowskich  Górach  -  dokumentacja 

projektowa,

- odnowa nawierzchni bitumicznych - nakładki ochronne na jezdniach dróg gminnych 
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Gminy Tarnowskie Góry - II etap,

- wykonanie  tymczasowych  nakładek  asfaltobetonowych  dróg  na  terenie  Gminy 

Tarnowskie Góry  - II etap,

- budowa chodnika przy ulicy Gen. Andersa w Tarnowskich Górach,

- budowa chodnika przy ulicy Laryszowskiej w Tarnowskich Górach.

Ogłoszono przetarg na następujące zadanie:

- wykonanie  tymczasowego  wzmocnienia  nawierzchni  jezdni  ulicy  Wiejskiej 

w Tarnowskich Górach.

W ramach zadań inwestycyjnych i remontowych:

–wykonanie  nakładek  asfaltobetonowych  -  odnowy  nawierzchni  bitumicznych  na 

drogach  gminnych  Staszica,  Chemików,  Tołstoja,  Bałkańska,  Karłowicza,  św. 

Katarzyny - w trakcie realizacji,

- wykonanie  nakładek  tymczasowych  na  drogach  gminnych  -  Puszkina, 

Parkowa, Spacerowa, Ludowa, Nowa, Szybów, Tuwima, Liściasta, Zwarta, Okrężna, 

Tołstoja, Zagrodowa, Wincentego Pola, Tęczowa,

- remont kapitalny kładki dla pieszych w ciągu ulicy Dąbrowskiego - w trakcie 

realizacji.

W ramach bieżącego utrzymania jezdni i chodników wykonano:

- remont  fragmentów  chodników  w  ciągu  ulic: Okrzei,  Al.  Kwiatów,  Gruzełki, 

Niedziałkowskiego, Doniecka - w trakcie realizacji,

- remont  cząstkowy  jezdni  z  masy  asfaltobetonowej  w  ulicach: Kaczyniec, 

Nałkowskiej, Ligonia, Stalmacha, ks. Wajdy, Odrodzenia, Fabryczna, Młodzieżowa, 

Opatowicka, Zachodnia, Polna, Królika, Słoneczników, Astrów, Pogodna, Zaciszna, 

Młodości,  Plac  Żwirki  i  Wigury,  Św.  Jacka,  Ratuszowa,  Kolorowa,  Narcyzów, 

Sorychty, remont ulicy Zielonej (fragment),

- bieżące  utrzymanie  oznakowania  pionowego w ulicach: Lyszcze,  Doniecka, 

Sawina,  Polarna,  Gliwicka,  Osmańczyka,  Dębowa,  Kochanowskiego,  ks.  Sojki, 

Karola  Miarki,  Stalmacha,  Opolska,  Górnicza,  Królika,  Rymera,  Staropolska, 

Szafirowa, Bałkańska,

- zmiany w organizacji ruchu w ulicach: 
- ul. Dębowa - wprowadzono ruch jednokierunkowy,

30



- ul. Szwedzka - wyznaczenie miejsca parkingowego dla inwalidów,

- ul. Kombatantów - ustawienie progu zwalniającego,

- ul.  ks.  Wajdy  -  zmiana  treści  tabliczki  pod  znakiem  zakazu  B-36  "zakaz 

zatrzymywania się"

−wykonanie  oznakowania  poziomego  ulic: Kochanowskiego,  Hutnicza, 

Równoległa, Bałkańska, Częstochowska.

W ramach bieżącej działalności Miejskiego Zarządu Ulic i Mostów:
- prowadzenie bieżących przeglądów stanu technicznego ulic,

- sporządzanie stosownych protokołów,

- prowadzenie bieżącej korespondencji,

- przyjmowanie interwencji i skarg mieszkańców,

- wydawanie zezwoleń na umieszczanie reklam w pasach dróg gminnych,

- wydawanie zezwoleń na zajęcie pasa drogowego,

- wydawanie uzgodnień do projektów obcych inwestorów.

Biuro Informatyki:

1. Nadzór nad realizacją projektu „e-Tarnowskie Góry. Rozwój elektronicznych usług 

publicznych”, a w szczególności:

- wdrożenie programu do zarządzania siecią komputerową nVision,

- wdrożenie profesjonalnego systemu do archiwizacji danych Ferro Backup,

- wdrożenie systemu antywirusowego Kaspersky,

-  instalacja  elektronicznego  systemu  obiegu  spraw  i  dokumentów  firmy 

MadKom,

- wdrożenie systemu firewall Zyxell,

- montaż i konfiguracja serwera backup oraz autoloadera,

- montaż i konfiguracja serwerów dla ESOSiD,

- montaż i konfiguracja firewall’a,

- aktywowanie kart kryptograficznych podpisów cyfrowych dla wyznaczonych 

pracowników Urzędu Miejskiego,

- szkolenia dla Liderów oraz Administratorów z obsługi ESOSiD.

2. Rozpoczęcie  prac  nad  wykonaniem  programu  funkcjonalno-użytkowego  dla 

projektu „Silesia-Net” w celu złożenia dokumentów na dofinansowanie.

3. Podpisanie umowy na wdrożenie systemu Kadrowo-Płacowego.
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4. Zakup serwera i szafy dystrybucyjnej dla systemu Kadrowo-Płacowego.

5. Zakup drukarek, sprzętu komputerowego i pakietów Office dla Urzędu Miejskiego.

6. Przygotowanie Postanowienia Burmistrza Miasta w sprawie użytkowania sprzętu 

komputerowego przez pracowników Urzędu Miejskiego.

7. Przejęcie  z  Wydziału  Administracyjno-Gospodarczego  i  prowadzenie  ksiąg 

inwentarzowych  dla  sprzętu  komputerowego,  sieci  komputerowej  oraz 

oprogramowania.

Wydział Organizacyjny:

1. W ramach interwencji przyjęto 36 mieszkańców, których sprawy dotyczyły m.in.:

            -    przydziału mieszkania,

−wykupu mieszkania,

−wymiany okien,

−remontu dachu,

−umorzenia podatku,

−przebudowy ulicy Skośnej, nawierzchni ulicy Tylnej,

−kanalizacji na ul. Grunwaldzkiej,

−pochwały pracy MOPS-u.

2. Rejestrowano akty prawne wydane przez Burmistrza Miasta.

Wydział Administracyjno-Gospodarczy:

1. Przygotowywanie wniosków o wszczęcie postępowań przetargowych.

2. Przygotowanie umów, zamówień i zleceń związanych z działalnością Wydziału.

Ad. 5
Kolejnym punktem porządku  obrad  jest  projekt  uchwały w sprawie  uczczenia  90 

rocznicy I Powstania Śląskiego.

Minutą  ciszy Radni  Rady Miejskiej  w Tarnowskich  Górach rozpoczęli  obrady nad 

powyższym projektem uchwały.

Radny Stanisław KOWOLIK w imieniu wnioskodawców przedstawił projekt uchwały: 

„Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Wysoka Rado, Szanowni Państwo,

Przede wszystkim chciałbym podziękować Panu Przewodniczącemu za zgodę na 

32



przesunięcie  omawiania  projektu  uchwały  w  sprawie  uczczenia  I  Powstania 

Śląskiego na pozycję piątą porządku dzisiejszej sesji, to znaczy na pozycję pierwszą 

w części merytorycznej. Pan Przewodniczący tym samym wykazał zrozumienie dla 

wyjątkowości i podniosłości tego projektu. Bardzo dziękuję w imieniu jego autorów. 

Dziękuję  również  członkom  Komisji  Edukacji,  Kultury  i  Sportu  oraz  Komisji 

Bezpieczeństwa i Porządku Prawnego za szeroką i zaangażowaną dyskusję, która 

pozwoliła  inicjatorom  projektu  uchwały  przedstawić  trzypunktową  autopoprawkę, 

która udoskonala treść i formę projektu.  

Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Wysoka Rado, Szanowni Państwo,

- Ci, którzy nie pamiętają przeszłości, skazani są na jej powtarzanie,

- Naród, który nie zna i nie szanuje własnej przeszłości, nie zasługuje na szacunek 

teraźniejszości i nie ma prawa do przyszłości. Nie jest godzien przetrwać.

Zarówno  autor  pierwszej  sentencji,  filozof  amerykański  George  Santayana,  jak 

i drugiej – Józef Piłsudski, obaj niezależnie od siebie wyrazili podobną myśl. Mądrze 

kształtować  swoją  przyszłość,  zarówno  w  wymiarze  jednostkowym,  jak 

i wspólnotowym, narodowym, może jedynie ktoś, kto ma określoną tożsamość, kto 

wie, skąd przyszedł. 

Bez znajomości własnej historii możemy być jedynie zbiorem ludzi, zbiorowiskiem – 

jak  to  ostatnio  określił  wybitny reżyser  –  jakichś  inteligentnych  zwierząt.  Bowiem 

dopiero świadomość przeszłości czyni nas ludźmi. 

Podzielając tę mądrość, grupa radnych przygotowała projekt uchwały, mający na celu 

wyrażenie  najwyższego  szacunku  uczestnikom  I  Powstania  Śląskiego  oraz 

pokoleniom  Ślązaków,  którzy  przez  wieki  trwali  przy  języku  polskim  i  katolickiej 

wierze.  Okazja do tego jest  szczególna,  ponieważ obchodzimy w tych dniach 90 

rocznicę tego wydarzenia. 

Jest  dla  mnie  szczególnym  wyróżnieniem,  jako  wnukowi  powstańców  śląskich 

(dodam, że nie jestem jedynym potomkiem powstańców wśród sygnatariuszy), móc 

przedstawić niniejszy projekt uchwały. 

I Powstanie Śląskie wybuchło w nocy z 16 na 17 sierpnia 1919 roku, by po krwawych 

walkach  na  terenie  powiatów:  katowickiego,  tarnogórskiego,  bytomskiego, 

rybnickiego i zabrskiego, w dniu 26 sierpnia, ulec przewadze, liczniejszym i  lepiej 

uzbrojonym  oddziałom  niemieckiego  Grenzschutzu.  Bohaterstwo  i  determinacja 

powstańców  dowodzonych  przez  komendanta  głównego  Polskiej  Organizacji 
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Wojskowej Górnego Śląska Alfonsa Zgrzebnioka, było manifestacją polskości ludu 

naszej  ziemi i  pierwszym etapem powrotu Górnego Śląska do Macierzy.  Zdobyte 

w powstaniu doświadczenie zostało pomnożone w drugim zrywie Ślązaków przeciw 

Niemcom, by dać owoce po kolejnym powstaniu i plebiscycie 1921 roku. 

Poświęcenie pokoleń Ślązaków wiernych Polsce oraz ofiara życia i krwi uczestników 

I  Powstania  Śląskiego domaga się  głębokiego szacunku i  czci  nas  współcześnie 

żyjących,  dla  których  tradycja  powstańcza,  podobnie  jak  tradycja  legionowa,  jest 

filarem naszej tożsamości narodowej.  

Przedstawiany  projekt  uchwały  ma  charakter  szczególny,  ponieważ  jego  treść 

przynależy do  sfery ducha i  kultury,  gdy tymczasem bieg  codziennych  wydarzeń 

i naszych,  samorządowców,  powszednich  zadań  przywiązuje  nas  do  sfery 

materialnej  wspólnoty  lokalnej.  Dzisiejszy  dzień  jest  zatem  dobrą  okazją,  aby 

przypomnieć sobie o naszych powinnościach wobec ziemi  naszych ojców, wobec 

Wielkiej Ojczyzny, jak i tej małej – tarnogórskiej i śląskiej – ‘ojczyzny’, która wszak 

będzie  zagubionym,  zdezorientowanym i  zalęknionym pyłkiem na  wietrze  historii, 

jeżeli  pozbawi  się  mocnej,  dojrzałej,  podmiotowej  więzi  z  Wielką  Ojczyzną  – 

Najjaśniejszą  Rzeczpospolitą  Polską.  Dzisiejszy  dzień  jest  również  dobrą 

okolicznością, aby przypomnieć o jednej z zasad nauczania społecznego Kościoła; 

mianowicie, o prymacie etyki, kultury, ducha nad sprawami materialnymi. 

Parafrazując  myśl  Jana  Pawła  II  można  stwierdzić,  że  powstańcy  śląscy  mieli 

świadomość, że przyszłość Śląska zależy od ich postawy. Podjęli nierówną walkę. 

Walkę  bohaterską.  Pozostali  w  pamięci  Narodu  jako  wymowny  symbol.  Symbol 

przemawiający do każdego pokolenia  Polaków.  Symbol  stanowiący wyzwanie dla 

ówczesnych, jak i dla współczesnych Ślązaków. Zawsze bowiem, w każdej epoce, 

stoimy wobec zadań, które trzeba podjąć i wypełnić. Stoimy wobec jakiejś słusznej 

sprawy, o którą nie można nie walczyć; wobec obowiązku, powinności, od których nie 

można się uchylić; nie można <zdezerterować>. Wreszcie jesteśmy stawiani wobec 

jakiegoś porządku prawd i wartości, które trzeba <utrzymać> i <obronić>. 

Symbolem tych prawd i wartości dla powstańców śląskich była Polska, prawdziwie 

chrześcijańska Polska.  Polska,  którą  dla  przyszłości  Śląska trzeba było  utrzymać 

i obronić.  Obronić wokół siebie i  obronić w sobie. Obronić dla siebie i  dla innych. 

Obronić dla nas. 

Powstańcy śląscy odpowiedzieli  na wyzwanie swoich czasów, nie szczędząc krwi 

i swojego życia. Dlatego ze czcią i z najgłębszą wdzięcznością, ale i z dumą, chylimy 
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głowy wobec nich i ich ofiary. 

Moje  wystąpienie  zakończę  cytatem  z  „Dziejów  Śląska”  Feliksa  Konecznego, 

wybitnego  filozofa,  historiozofa,  twórcy  nauki  o  cywilizacjach;  cytatem,  z  którego 

treścią – mam nadzieję – wszyscy, jak tu jesteśmy, najgłębiej się identyfikujemy:

„W górę podniósłszy głowę, śmiało, głośno i hardo przyznamy się, żeśmy kość z ich 

kości  i  krew  z  ich  krwi  i  pragniemy  być  ich  następcami.  …  Daj  nam,  Boże, 

w nieszczęściach tyle sił, co im i tyle wiary, nadziei i miłości – bo tylko w ten sposób 

będziemy godni być ich dziedzicami, my, którzy dostaliśmy po nich spuściznę ich 

potu i krwi. Pomnijmy też, że pierwszym naszym obowiązkiem jest zostawić też po 

sobie jaki dorobek naszym następcom, potomnemu pokoleniu, ażeby nie narzekano 

na nas, żeśmy polskie ojczyste dziedzictwo na Śląsku opuścili, żeśmy nie zachowali 

skarbów po ojcach, skarbów duchowych wiary i języka ojczystego”.

Pragnę  dodać,  że  uzasadniając  inicjatywę  uchwałodawczą  grupy  radnych,  tylko 

dotknąłem  wymiaru  historycznego.  Jest  to  o  tyle  wskazane,  że  autorzy  projektu 

jednocześnie  przygotowali  konferencję,  na  którą  serdecznie  Wysoką  Radę  oraz 

Wszystkich Państwa zapraszam. Konferencja odbędzie się za tydzień w czwartek 

3.09.br., na areopagu życia publicznego w Tarnowskich Górach, czyli w sali, w której 

radzimy.  

W imieniu organizatorów, a jednym z nich jest UM z Panem Burmistrzem na czele, 

serdecznie zapraszam.”    

Przewodniczący Komisji  BEZPIECZEŃSTWA I  PORZĄDKU PRAWNEGO Piotr 
WYCISK poinformował, że Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.

Przewodniczący Komisji  EDUKACJI,  KULTURY I  SPORTU Marek  JAWORSKI 
poinformował, że Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.

Dyskusja:
Radna Alicja KOSIBA-LESIAK: „w czasie posiedzenia Komisji BEZPIECZEŃSTWA 

I  PORZĄDKU  PRAWNEGO  podniosłam  kilka  spraw,  w  których  proponowałam 

dokonanie  zmian.  Odniosłam  się  do  nazwy  projektu  uchwały,  w  skutek  czego 

nastąpiła  jego  zmiana.  Odniosłam  się  także  (na  dzisiejszym  i  poniedziałkowym 

posiedzeniu)  do  kilku  zagadnień  formalnych  dotyczących  przygotowania 
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i zredagowania tej uchwały. Moje uwagi zastały zaprotokołowane można się z nimi 

zapoznać w Protokołach Komisji. Bezdyskusyjne jest podjęcie takiej uchwały przez 

Radę Miejską, jednak to nie znaczy, że w takiej formie. Mam świadomość własnej 

niedoskonałości, mam świadomość jak niedoskonały jest ten projekt uchwały nawet 

po poprawkach, które wniosłam na Komisji. Liczę, że świadomość błędów, jakie się 

tutaj znalazły, mają także obecni Radni Rady Miejskiej. Chciałabym, żeby tak ważna 

uchwała  dotycząca  wydarzeń  historycznych  miała  formę  perfekcyjną.  Jesteśmy 

istotami  niedoskonałymi,  w  związku  z  tym  nie  ustrzeżemy  się  błędu.

Chcę zwrócić uwagę na jedno sformułowanie, które znalazło się w treści uchwały: 

mam wątpliwości,  czy połączenie Śląska z Macierzą jest  właściwym określeniem. 

Należy  się  zastanowić  nad  użyciem  użycia  słowa  „Macierz”.  Od  czasu,  kiedy 

Kazimierz Wielki zrzekł się praw do Śląska, aż do roku 1919, nie są znane żadne 

wystąpienia Ślązaków dotyczące przynależności do Polski. Okres zaborów trwał 123 

lata. Chcemy uczcić I Powstanie Śląskie, a więc powoływanie się na wiele pokoleń 

Ślązaków nie  będzie  zgodne  z  historią.  Na  pewno  będziemy wierni  historii,  jeśli 

powiemy  o  pokoleniu  Powstańców,  którzy  przygotowali  to  nieudane  zresztą 

Powstanie.  Powstanie  to  spowodowało,  że  do  dyplomacji  europejskiej  na  stałe 

weszła  świadomość przynależności  Śląska do Polski.  Historycy mówią,  że nie  to 

akurat powstanie spowodowało wejście do dyplomacji europejskiej, a pozostałe dwa 

powstania  i plebiscyt.  Nie  będę  powoływać  się  na  historyczne  odniesienia,  gdyż 

uważam, że w przygotowaniu tej uchwały powinni wziąć udział eksperci i historycy. 

Co chcemy uchwalać? Chcemy uchwalać tylko treść, czy też chcemy określić, w jaki 

sposób ten hołd składamy? Myślę, że Pan Przewodniczący Rady Miejskiej zechce 

zamieścić  treść  uchwały  w  mediach,  nie  tylko  w  Biuletynie  Informacji  Publicznej 

Urzędu  Miejskiego,  ale  również  w  Tygodniku  Gwarek,  Dzienniku  Zachodnim,  że 

zostanie  umieszczony  na  piśmie  w  korytarzu  Urzędu  Miejskiego  w  Ratuszu 

i w budynku na ul. Sienkiewicza. Myślę, że mimo błędów redakcyjnych, uchwała ta 

może  być  przyjęta,  za  czym  będę  głosowała.  Myślę,  że  moja  wypowiedź  jest 

jednoznaczna, określająca moje stanowisko.”

Radny  Stanisław  KOWOLIK: „chciałbym  się  odnieść  do  dwóch  elementów 

wystąpienia  Pani  Radnej.  Tego  typu  akty  prawa  lokalnego  -  oczywiste  z  punktu 

widzenia historycznego, ideowego i  etycznego - najlepiej jak są przyjmowane bez 

dyskusji.  Natomiast  cała  debata  powinna  odbyć  się  przed  sesją.  Taka dyskusja 

36



właśnie miała miejsce, a ja dziękowałem za wszystkie uwagi. Pani Radna te same 

uwagi  złożyła  w  trakcie  dzisiejszego  posiedzenia  Komisji  BEZPIECZEŃSTWA 

I PORZĄDKU PRAWNEGO. I ja do nich się odniosłem----. Rozumiem, że Pani nie 

przekonałem. Nie zgadzam się w imieniu wnioskodawców, że projekt posiada błędy. 

Redakcja  tegoż projektu  oczywiście  może być  różna...  Mamy przed sobą projekt 

uchwały i gorąco proszę się do niego odnieść. Rozumiem, że nie padł żaden wniosek 

o  zmianę  projektu  uchwały.  Wszystkie  uwagi,  które  padły  na  Komisjach  zostały 

zawarte  w  autopoprawce,  którą  złożyli  wnioskodawcy.  Rozumiem,  że  możemy 

przystąpić do głosowania. 

Radny Krzysztof SZNAJDER: „składam  wniosek o przedłużenie dyskusji.  Celem 

mojego wniosku jest zabranie głosu w dyskusji, wcześniej musiałem wyjść, choruję – 

musiałem zażyć leki.”

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie zgłoszony wniosek.

Za przyjęciem powyższego wniosku głosowało 4 Radnych, przeciw – 6 Radnych, od 

głosu wstrzymało się – 6 Radnych.

Wniosek zatem nie został przyjęty.

Następnie  Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie przedmiotowy 

projekt uchwały

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 17 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od 

głosu wstrzymało się – 2 Radnych.

Rada  Miejska  podjęła  Uchwałę     Nr    XLVI/493/2009    w  sprawie  uczczenia 
90 rocznicy I Powstania Śląskiego

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 6
Kolejnym  punktem porządku  obrad  jest  skarga  na  działania  podejmowane  przez 

37



Burmistrza Miasta Tarnowskie Góry.

Burmistrz Miasta Arkadiusz CZECH: „pismo w sprawie skargi, zostało skierowane 

do Przewodniczącego Rady Miejskiej przez Urząd Marszałkowski, ponieważ skarga 

tam została złożona przez Panią Alinę DŁUGOSZEWSKĄ. Rada Miejska rozstrzyga 

zgodnie z dotychczasowym trybem, czy przekazać skargę do Komisji REWIZYJNEJ. 

Ja przedstawię Państwu wyjaśnienia, jakie otrzymałem w tej sprawie z Miejskiego 

Ośrodka Pomocy Społecznej: „Pani Alina DŁUGOSZEWSKA jest objęta optymalną 

pomocą niematerialną  Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej  zgodnie z  ustawą 

o pomocy społecznej i ustawą o ochronie zdrowia psychicznego. Natomiast granice 

pomocy finansowej wyznaczają przepisy ustawy z dnia 12 marca 2004r. o pomocy 

społecznej. Stan faktyczny ustalony na podstawie wywiadu środowiskowego z dnia 

13  sierpnia  br.:  kryterium  dochodowe  dla  gospodarstwa  jednoosobowego  dla 

udzielenia pomocy wynosi 477 zł. Na dochód skarżącej składają się renta – 879 zł, 

dodatek mieszkaniowy 193,07 zł, dochód łącznie przekracza 1.000 zł. Zaplanowano 

dla  Skarżącej  pomoc  w  formie  zasiłku  specjalnego  przeznaczonego  na  wykup 

lekarstw.”

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY: „Rada Miejska zdecyduje, czy 

przekazać sprawę do Komisji REWIZYJNEJ, która po jej zbadaniu przygotuje projekt 

uchwały.”

Burmistrz Miasta Arkadiusz CZECH:  „chciałbym dodać, że ta Skarżąca nie była 

u mnie, ani u moich Zastępców na interwencji – jest to pierwszy kontakt z tą Panią.”

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY: „u mnie też tej Pani nie było na 

interwencji, jednak pismo wpłynęło i zgodnie z procedurą przyjmowania skarg, moim 

obowiązkiem  jest  poinformować  o  tym  Radę  Miejską,  a  Rada  Miejska  podejmie 

decyzję,  czy  przekazać  sprawę  do  Komisji  REWIZYJNEJ.  Jeżeli  Komisja 

REWIZYJNA stwierdzi,  że skarga jest  bezzasadna,  przygotuję odpowiedni  projekt 

uchwały.  Proponuję  Wysokiej  Radzie,  aby  sprawę  skierować  do  Komisji 

REWIZYJNEJ, w celu zbadania i  rozpatrzenia skargi  oraz przygotowania projektu 

uchwały.”
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Burmistrz Miasta  Arkadiusz CZECH:  „Panie  Przewodniczący,  więcej  materiałów 

w tej  sprawie  nie  ma.  Dysponujemy  tylko  notatką  z  przeprowadzonego  wywiadu 

środowiskowego, którą Państwu odczytałem oraz jednostronicowym pismem.”

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY: „jeżeli Rada Miejska podejmie 

uchwałę w sprawie oddalenia skargi,  a Skarżący zwróci  się ponownie ze skargą, 

ponieważ był niezadowolony z tej decyzji,  to Rada Miejska może przyjąć uchwałę 

o podtrzymaniu  wcześniejszego  stanowiska.  Taka  jest  procedura.(...)  Panie 

Mecenasie proszę o opinię. Sprawa skarg pojawia się na każdej sesji. Rada Miejska 

powinna skierować sprawę do Komisji  REWIZYJNEJ, ponieważ Komisja  powinna 

się z nią zapoznać.”

Radca Prawny Maciej HONIEK: „z pisma, które jest dołączone do pisma Urzędu 

Marszałkowskiego, jest trudno mi ocenić, czy jest to skarga na działanie Burmistrza 

Miasta.  Pani  zwraca  się  o  wyciągniecie  konsekwencji  służbowych  do  Burmistrza 

Miasta.  Zaproponowana przez  Pana  Przewodniczącego droga  jest  dopuszczalna. 

Jednakże Rada Miejska może postanowić o nierozpatrywaniu tej sprawy. Są dwie 

drogi wyjścia.”

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY: „chciałbym zapobiec dalszemu 

biegowi  tej  sprawy.  Przypominam,  że  dzisiaj  w  części  informacyjnej  sesji 

odczytywałem  pismo  Pana  MAKOWSKIEGO,  który  zwrócił  się  ze  skargą  do 

Ministerstwa  Spraw  Wewnętrznych  i  Administracji,  gdzie  praktycznie  nie  ma 

podstawy  prawnej,  żeby  Gmina  założyła  mu  licznik  wody.  Urząd  Marszałkowski 

skierował do Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach pismo Pani DŁUGOSZEWSKIEJ 

z informacją, że pismo ma znamiona skargi. Proponuję Radzie Miejskiej skierować 

sprawę do Komisji REWIZYJNEJ.”

Dyskusja:
Radny  Franciszek  NOWAK:  „składam  wniosek o  pozostawienie  pisma  bez 

dalszego  biegu.  Pismo  jest  napisane  ad  hoc,  odręcznie,  nie  wiadomo  z  jakich 

powodów. Gdybyśmy sprawę skierowali do Komisji REWIZYJNEJ to szykujemy sobie 

pół roku rozpatrywania sprawy. (...)”
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Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Krzysztof  ŁOZIŃSKI: „uważam,  że  Pan 

Burmistrz  jest  osobą  prawdomówną,  mającą  duże  zaufanie  społeczności 

tarnogórskiej.  Niemniej  pismo zostało skierowane przez Burmistrza na ręce Pana 

Przewodniczącego, mimo pełnego szacunku dla Pana Burmistrza, Rada Miejska nie 

ma  innego  wyjścia,  jak  zajęcie  się  tą  sprawą.  Nie  jest  to  anonim,  pod  pismem 

podpisała się Pani DŁUGOSZEWSKA. (…) Mówiłem już na Komisji REWIZYJNEJ, 

że ta sprawa wydaje się bardzo dziwna, brak jest w niej argumentów, jest to jedna 

strona, pod której treścią ktoś się podpisał. Uważam, że bardziej roztropnym byłoby 

przekazać  sprawę  Komisji  REWIZYJNEJ,   która   najprawdopodobniej  uzna,  że 

sprawa nie była godna tego, aby się nad nią pochylać. Każdy obywatel ma prawo 

skierować swoje uwagi na piśmie, podpisując się. Ja bym do tej sprawy podszedł 

ostrożnie, dotyczy ona obywatela naszego Miasta, nie można jej zaniechać.”

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Jarosław ŚLEPACZUK: „uważam, podobnie 

jak Pan Radny NOWAK, że Pani DŁUGOSZEWSKA prosi o zajęcie stanowiska Pana 

Marszałka, nie powinniśmy rozpatrywać tej  sprawy jako skarga.  Nie zgadzam się 

tylko z tym sformułowaniem, że Rada Miejska pozostawi sprawę bez biegu. Rada 

Miejska po zapoznaniu się z treścią pisma, uznała że dalszy proces rozpatrywania 

sprawy jest  bezzasadny.  Uważam,  że  Komisja  REWIZYJNA ma tak  wiele  spraw, 

którymi  się  może zajmować.  Pismo Pani  DŁUGOSZEWSKIEJ jest  skierowane do 

Urzędu  Marszałkowskiego  o  wyciągnięcie  konsekwencji  służbowych.  Powinniśmy 

zakończyć tą sprawę po zapoznaniu  się z treścią pisma. ”

Radny  Krzysztof  SZNAJDER:  „nie  traktujmy tego  pisma  jakby nie  było  skargą. 

Pismo, skierowane przez Urząd Marszałkowski, wyraźnie powołuje się na art. 231 

Kodeksu  Postępowania  Administracyjnego  i  przekazuje  zgodnie  z  zakresem 

kompetencji skargę Pani Aliny DŁUGOSZEWSKIEJ Radzie Miejskiej w Tarnowskich 

Górach. Jest to wyraźnie skarga. Skarga zgodnie z kompetencją została skierowana 

do właściwego organu czyli Rady Miejskiej. Skargi na Burmistrza Miasta rozpatruje 

Komisja  REWIZYJNA.  Jest  to  zgodne  z  Regulaminem  Rady  Miejskiej.  To  nie 

Przewodniczący Rady Miejskiej  decyduje,  jak ma być  rozpatrzona skarga,  jest  to 

kompetencją  Komisji  REWIZYJNEJ.  Gdyby  było  inaczej  to  członkiem  Komisji 

REWIZYJNEJ mógłby być Przewodniczący Rady Miejskiej. W naszym Regulaminie 

Przewodniczący  nie  może  być  członkiem  Komisji  REWIZYJNEJ.  Komisja  jest 
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organem,  który  przygotowuje  Radzie  Miejskiej  opinie  i  wnioski  w  sprawie 

rozpatrzenia  skargi.  Generalnie  obowiązuje  nas  tryb  trzydziestodniowego  terminu 

rozpatrywania skarg, zgodnie z Kodeksem Postępowania Administracyjnego. Jest to 

dziwna skarga, ale skarga.”

Radny  Franciszek  NOWAK: „temat  jak  mantra  pojawia  się  od  jakiegoś  czasu. 

Myślę, że już wcześniej było jasno powiedziane, że Rada Miejska jest organem, który 

decyduje czy skierować sprawę do Komisji REWIZYJNEJ, czy nie.”

Radny Piotr  WYCISK:  „pozwolę  się  nie  zgodzić   z   Kolegą  SZNAJDEREM,  że 

sprawa jest skargą. Skarga na działalność Burmistrza powinna sprecyzować na czym 

polegała bezczynność lub działanie  Burmistrza Miasta. Natomiast stwierdzenie, że 

Burmistrz każe jeść spleśniały chleb, czy umierać na malarię... Dla mnie pismo tej 

Pani  nie  spełnia  wymogów  skargi  -  nie  mogę  się  dopatrzeć  na  co  się  Pani 

DŁUGOSZEWSKA skarży. Ta interpretacja Urzędu jest interpretacją, z którą ja się nie 

zgadzam. Jest to spychotechnika – popchnęli skargę do Rady Miejskiej. Trudno mi 

uwierzyć, że Burmistrz Miasta powiedział tej Pani, aby umierała na malarię.”

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof ŁOZIŃSKI:”  ja bym prosił  mimo 

wszystko  nie  spieszmy się  tak  bardzo.  Pan Burmistrz  ma dodatkowe informacje, 

które nam już przekazał, może nam je jeszcze raz przedstawi....”

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY: „Pan Burmistrz powiedział, że 

ta Pani nie była na interwencji i nie przekazał jej takich słów, jak Pani użyła w piśmie.”

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Krzysztof  ŁOZIŃSKI:  „czyli  jest  to 

pomówienie,  czy  Burmistrz  Miasta  wystąpi  na  drogę  postępowania  względem tej 

Pani.”

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY:”  jest  to  zbyt  daleko  idąca 

interpretacja. Przystępujemy do głosowania złożonych wniosków.”

Następnie  Przewodniczący  poddał  pod głosowanie  wniosek:  „po zapoznaniu się 

z pismem Pani Aliny DŁUGOSZEWSKIEJ Rada Miejska w Tarnowskich Górach nie 

41



nadaje sprawie dalszego biegu.”

Za przyjęciem powyższego wniosku głosowało 13 Radnych, przeciw – 2 Radnych, od 

głosu wstrzymało się – 2 Radnych.

Wniosek zatem został przyjęty.

Radny Krzysztof SZNAJDER: „chciałbym złożyć bardziej odpowiedni w tej sprawie 

wniosek: Rada Miejska  po wyjaśnieniach Pana Burmistrza....”

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY: „Panie Radny nie głosowaliśmy 

nad  projektem uchwały.  Padły  wnioski.  Padł  wniosek  Pana  Radnego  Franciszka 

NOWAKA o nierozpatrywanie sprawy oraz Pana wniosek o skierowanie sprawy do 

Komisji  REWIZYJNEJ.  Najdalej  idący  wniosek  to  wniosek  Radnego  Franciszka 

NOWAKA.”

Radny Krzysztof SZNAJDER: „Panie Przewodniczący, Pan bez dopuszczenia mnie 

do głosu ocenił jaki wniosek jest dalej idący.”

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr  SZCZĘSNY:  „Panie Radny,  trudno żebym 

udzielał Panu głosu w czasie głosowania.”

Burmistrz  Miasta  Arkadiusz  CZECH:  „Szanowni  Państwo,  przyjęcie  każdego 

rozstrzygnięcia przez Radę Miejską nie w formie uchwały jest tzw. uchwałą zwykłą. 

Przyjęliście Państwo uchwałę zwykłą o nierozpatrywanie sprawy.”

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY:  „zgadza  się  Rada  Miejska 

podjęła decyzję, że po zapoznaniu się ze sprawą nie będzie nadawała jej dalszego 

biegu, a tym samym nie przekaże jej do Komisji REWIZYJNEJ. Jeżeli ktoś zaskarży 

tą decyzję do organu nadrzędnego, wtedy będziemy mieć jasność, czy Rada Miejska 

prawidłowo postąpiła. ”

Ad. 7
Kolejnym punktem porządku obrad jest projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale 
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budżetowej na 2009 rok.

Burmistrz Miasta Arkadiusz CZECH: „zanim oddam głos Pani Skarbnik, chciałbym 

poinformować, iż przygotowana autopoprawka zawiera ustalenia,  jakie zapadły na 

Komisji BUDŻETOWEJ i Komisji INFRASTRUKTURY I ROZWOJU MIASTA.”

Projekt  uchwały  wraz  z  uzasadnieniem  i  autopoprawką  przedstawiła  Skarbnik 
Miasta Janina NAMYSŁO. 

Przewodniczący Komisji BUDŻETOWEJ Kazimierz SZCZERBA poinformował, że 

Komisja  zaopiniowała  pozytywnie  przedmiotowy  projekt  uchwały  wraz 

z autopoprawką.

Przewodniczący  Komisji  INFRASTRUKTURY  I  ROZWOJU  MIASTA  Marek 
PORADA poinformował, że Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt 

uchwały wraz z autopoprawką.

Wobec braku chętnych do zabrania głosu w dyskusji  Przewodniczący poddał pod 

głosowanie przedmiotowy projekt uchwały.

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 15 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od 

głosu wstrzymało się – 0 Radnych.

Rada Miejska podjęła  Uchwałę     Nr    XLVI/494/2009    w sprawie zmian w uchwale 
budżetowej na 2009 rok.

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr  SZCZĘSNY przekazał  prowadzenie obrad 

sesji  Rady  Miejskiej  Wiceprzewodniczącemu  Rady  Miejskiej  Jarosławowi 
ŚLEPACZUKOWI.

Ad. 8 
Kolejnym punktem porządku obrad jest projekt uchwały  w sprawie wydania opinii do 
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projektu  uchwały  Sejmiku  Województwa  Śląskiego  w  sprawie  likwidacji 

Samodzielnego  Publicznego  Zakładu  Opieki  Zdrowotnej  Obwód  Lecznictwa 

Kolejowego w Tarnowskich Górach.

Projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem przedstawił Zastępca Burmistrza Miasta 
Piotr SKRABACZEWSKI.

Przewodnicząca  Komisji  ds.  RODZINY,  ZDROWIA,  POMOCY  SPOŁECZNEJ 
I OCHRONY ŚRODOWISKA Alicja  KOSIBA-LESIAK  poinformowała,  że  Komisja 

zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Dyskusja:
Radna  Alicja  KOSIBA-LESIAK:  „chciałabym  odwołać  się  do  piątkowego 

posiedzenia  Komisji,  gdzie  opiniowaliśmy  ten  projekt  uchwały.  Podkreślę,  że 

przygotowanie zmiany formy prawnej  Zakładu trwało przez kilka lat  i  jest  zgodne 

z wolą pracowników, którzy stali się udziałowcami Spółki prawa handlowego.”

Po  zakończeniu  dyskusji  Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Jarosław 
ŚLEPACZUK przystąpił do procedury głosowania.

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 11 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od 

głosu wstrzymało się – 3 Radnych.

Rada Miejska podjęła  Uchwałę     Nr    XLVI/495/2009   w sprawie wydania opinii do 
projektu  uchwały  Sejmiku  Województwa  Śląskiego  w  sprawie  likwidacji 
Samodzielnego  Publicznego  Zakładu  Opieki  Zdrowotnej  Obwód  Lecznictwa 
Kolejowego w Tarnowskich Górach.

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 9
Kolejnym punktem porządku obrad jest projekt uchwały w sprawie wydania opinii do 
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projektu  uchwały  Sejmiku  Województwa  Śląskiego  w  sprawie  likwidacji  Zakładu 

Pulmonologii w  Tarnowskich Górach.

Projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem przedstawił Zastępca Burmistrza Miasta 
Piotr SKRABACZEWSKI.

Przewodnicząca  Komisji  ds.  RODZINY,  ZDROWIA,  POMOCY  SPOŁECZNEJ 
I OCHRONY ŚRODOWISKA Alicja  KOSIBA-LESIAK  poinformowała,  że  Komisja 

zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Dyskusja:
Radny Stanisław KOWOLIK: „Szanowni Państwo, zazwyczaj Klub Radnych Prawo 

i Sprawiedliwość w przypadkach likwidacji placówek służby zdrowia, kiedy pojawiają 

się wątpliwości dotyczące ograniczenia świadczeń medycznych, bądź też wątpliwości 

co  do  obiektywizmu  prowadzonego  procesu  prywatyzacji,  głosował  „przeciw”  lub 

„wstrzymał się” od głosu. W tym przypadku analiza dokumentów, które otrzymaliśmy, 

a także żywy głos załogi, sprawia, że oba kryteria są spełnione. Pierwsze kryterium - 

nie nastąpi istotne ograniczenie dostępności do świadczeń medycznych, a po drugie 

w procesie prywatyzacji (z przekształcenia z publicznego w niepubliczny byt tj. spółki 

prawa handlowego) mogły brać udział wszystkie osoby wchodzące w skład załogi. 

Cały proces konsultacji  właśnie takiego pomysłu prywatyzacji  placówki spotkał się 

z pozytywnymi  opiniami  Związków  Zawodowych.  Stąd  nasze  wątpliwości  zostały 

rozwiane, Klub Prawa i Sprawiedliwości będzie głosował za tym projektem uchwały.”

Radna  Alicja  KOSIBA-LESIAK:  „projekt  uchwały  został  poddany  dyskusji 

i opiniowany  na  posiedzeniu  Komisji  ds.  RODZINY,  ZDROWIA,  POMOCY 

SPOŁECZNEJ  I  OCHRONY  ŚRODOWISKA  w  dniu  21  sierpnia  br.  i  tak  jak 

poprzedni  projekt  zawierał  on w załącznikach dokumenty skierowane do naszego 

organu przez Sejmik Województwa Śląskiego, a więc projekt uchwały oraz wniosek 

z uzasadnieniem.  Zapoznałam  się  z  tymi  dwoma  projektami  uchwał.  Korzystając 

z obecności dwóch pracowników Zakładów Pulmonologii. Po otrzymaniu odpowiedzi, 

na pytania zadane przez Komisję, Komisja wydała pozytywną opinię. Obecne Panie 

są  z  nami  na  sali  sesyjnej  za  co  dziękuję.  Myślę  ze  ta  forma  komunikowania 

społeczeństwa  z  władzami  lokalnymi  jest  zasadna  i  godna  pochwały. 
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Zaproponowałam  zabranie  głosu  tym  Paniom  jednak  zrezygnowały  z  takiej 

możliwości.  Panie  na  Komisji  odpowiedziały,  że  decyzja  o  prywatyzacji, 

przekształceniu poprzedniej formy w Spółkę z o.o. również zapadała etapami przez 

długi czas, przez kilka lat. Decyzję tę pozytywnie zaopiniowali wszyscy pracownicy 

indywidualnie jak też Związki Zawodowe. Ogólna akceptacja jak i nadzieje załogi są 

udokumentowane. Zapytałam w czasie posiedzenia Komisji, jaki jest oddźwięk tego 

przekształcenia  wśród  pacjentów  -  wiemy,  że  takie  przekształcenia  budzą  wiele 

obaw, otrzymałam odpowiedź,  że do tej  pory pacjenci  nie zgłosili  żadnych skarg, 

zażaleń,  pytań  (…)  myślę,  że  ze  strony  pacjentów  nie  było  sprzeciwów.  Ta 

dwustronna  relacja  pacjent  –  usługodawca  zadowolą  obie  strony.  Myślę,  że 

wątpliwości  co  do  przekształceń  samodzielnych  publicznych  zakładów  opieki 

zdrowotnej  ma  to  podłoże  w  tym,  co  dzieje  się  na  szczeblu  centralnym.  Ten 

decyzyjny proces na  szczeblu  centralnym nie  zawsze  działa  perfekcyjnie,  co  ma 

oddźwięk  w  społeczeństwie.  Myślę,  że  należałoby  wystąpić  z  inicjatywą  do 

centralnego  organu  ustawodawczego,  a  taką  inicjatywę  może  podjąć  każdy 

obywatel.  Zachęcam  wszystkich  do  takiej  aktywności,  wskazując  tutaj  za  wzór 

pracowników Pulmonologii.”

Radny Jerzy WEGIELSKI: „informacja dla mnie najważniejsza w tym temacie to 

akceptacja  Związków  Zawodowych  w  sprawie  prywatyzacji  oraz  referendum 

pracownicze.”

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Jarosław  ŚLEPACZUK:  „poza 

przedstawionymi  wcześniej  argumentami  „za”,  chciałem  wskazać  na  to,  co  Pani 

Radna Alicja jeszcze w miesiącu kwietniu podkreśliła tj. troskę i dbałość kierownictwa 

i personelu o siedzibę Zakładu, która jest zabytkiem. Kierownictwo Zakładu nie tylko 

zajmuje się podstawową działalnością, ale troszczy się o obiekt  i jego otoczenie.”

Radny  Feliks  KOWALSKI:”korzystając  z  obecności  reprezentantów  Zakładu 

Pulmonologii chciałbym zapytać, czy mogą Panie przedstawić ogólny plan dalszego 

rozwoju przedsiębiorstwa.”

Pracownice  Zakładu  Pulmonologii  w  Tarnowskich  Górach  Pani  Barbara 
SZOŁTYSEK, Pani  Jadwiga SOJKA poinformowały,  że nie mają kompetencji  do 
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przedstawienia takich informacji. 

Po  zakończeniu  dyskusji  Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Jarosław 
ŚLEPACZUK przystąpił do procedury głosowania przedmiotowego projektu uchwały.

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 19 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od 

głosu wstrzymało się – 0 Radnych.

Rada Miejska podjęła  Uchwałę     Nr    XLVI/496/2009    w sprawie wydania opinii do 
projektu  uchwały  Sejmiku  Województwa  Śląskiego  w  sprawie  likwidacji 
Zakładu Pulmonologii w  Tarnowskich Górach.

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 10
Kolejnym  punktem  porządku  obrad  jest  projekt  uchwały  w  sprawie  zasad 

umieszczania  reklam   na  obiektach  i  terenach  będących  własnością  Gminy 

Tarnowskie Góry.

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawił Naczelnik Wydziału Gospodarki 
Miejskiej Antoni ZIENTKOWSKI.

Przewodniczący Komisji BUDŻETOWEJ Kazimierz SZCZERBA poinformował, że 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Przewodniczący  Komisji  INFRASTRUKTURY  I  ROZWOJU  MIASTA  Marek 
PORADA poinformował, że Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt 

uchwały.

Przewodniczący Komisji  BEZPIECZEŃSTWA I  PORZĄDKU PRAWNEGO Piotr 
WYCISK poinformował, że Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.

Wobec braku chętnych do zabrania głosu w dyskusji  Wiceprzewodniczący Rady 
Miejskiej  Jarosław  ŚLEPACZUK przystąpił  do  procedury  głosowania 
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przedmiotowego projektu uchwały.

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 16 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od 

głosu wstrzymało się – 0 Radnych.

Rada Miejska podjęła Uchwałę     Nr   XLVI/497/2009   w sprawie zasad umieszczania 
reklam  na obiektach i terenach będących własnością Gminy Tarnowskie Góry.

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Jarosław  ŚLEPACZUK  złożył  wniosek 
o piętnastominutową przerwę.

Za  przyjęciem  wniosku  głosowało  14  Radnych,  przeciw  –  0  Radnych,  od  głosu 

wstrzymało się – 2 Radnych.

Wniosek zatem został przyjęty.

Po  przerwie Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Jarosław  ŚLEPACZUK 
przystąpił do realizacji porządku obrad.

Ad. 11
Kolejnym punktem porządku obrad jest projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na zbycie nieruchomości gruntowych niezabudowanych położonych  w Tarnowskich 

Górach.

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawił Naczelnik Wydziału Gospodarki 
Nieruchomościami Marek KABUS.

Przewodniczący Komisji BUDŻETOWEJ Kazimierz SZCZERBA poinformował, że 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Przewodniczący  Komisji  INFRASTRUKTURY  I  ROZWOJU  MIASTA  Marek 
PORADA poinformował, że Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt 

uchwały.
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Dyskusja:
Radny  Marek  JAWORSKI:  „jak  wygląda  infrastruktura  terenów  zbywanych 

nieruchomości?”

Zastępca Burmistrza Miasta Piotr SKRABACZEWSKI: „działka uzbrojona, to taka 

na której już są dostępne media, w tym przypadku media znajdują się w granicach 

działki tj. w ich bliskim sąsiedztwie.”

Po  zakończeniu  dyskusji  Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Jarosław 
ŚLEPACZUK przystąpił do procedury głosowania przedmiotowego projektu uchwały.

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 14 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od 

głosu wstrzymało się – 0 Radnych.

Rada Miejska podjęła Uchwałę     Nr   XLVI/498/2009   w sprawie wyrażenia zgody na 
zbycie  nieruchomości  gruntowych  niezabudowanych  położonych 
w Tarnowskich Górach.

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad.  12 

Kolejnym punktem porządku obrad jest projekt uchwały w sprawie  wydzierżawienia 

na  czas  nieoznaczony  nieruchomości  gruntowych  będącej  własnością  Gminy 

Tarnowskie Góry, położonych przy ulicy K. Wielkiego i Długiej w Tarnowskich Górach.

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawił Naczelnik Wydziału Gospodarki 
Nieruchomościami Marek KABUS.

Przewodniczący Komisji BUDŻETOWEJ Kazimierz SZCZERBA poinformował, że 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Przewodniczący  Komisji  INFRASTRUKTURY  I  ROZWOJU  MIASTA  Marek 
PORADA poinformował, że Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt 
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uchwały.

Wobec braku chętnych do zabrania głosu w dyskusji  Wiceprzewodniczący Rady 
Miejskiej  Jarosław  ŚLEPACZUK przystąpił  do  procedury  głosowania 

przedmiotowego projektu uchwały.

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 14 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od 

głosu wstrzymało się – 0 Radnych.

Rada Miejska podjęła  Uchwałę     Nr    XLVI/499/2009   w sprawie wydzierżawienia na 
czas  nieoznaczony  nieruchomości  gruntowych  będącej  własnością  Gminy 
Tarnowskie Góry, położonych przy ulicy  K. Wielkiego i Długiej w Tarnowskich 
Górach.
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 13
Kolejnym punktem porządku obrad jest projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na  zawarcie  kolejnych  umów  dzierżawy  nieruchomości  gruntowych  będących 

własnością Gminy Tarnowskie Góry.

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawił Naczelnik Wydziału Gospodarki 
Nieruchomościami Marek KABUS.

Przewodniczący Komisji BUDŻETOWEJ Kazimierz SZCZERBA poinformował, że 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Przewodniczący  Komisji  INFRASTRUKTURY  I  ROZWOJU  MIASTA  Marek 
PORADA poinformował, że Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt 

uchwały.

Wobec braku chętnych do zabrania głosu w dyskusji  Wiceprzewodniczący Rady 
Miejskiej  Jarosław  ŚLEPACZUK przystąpił  do  procedury  głosowania 

przedmiotowego projektu uchwały.
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Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 15 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od 

głosu wstrzymało się – 0 Radnych.

Rada Miejska podjęła Uchwałę     Nr   XLVI/500/2009   w sprawie wyrażenia zgody na 
zawarcie  kolejnych  umów  dzierżawy  nieruchomości  gruntowych  będących 
własnością Gminy Tarnowskie Góry.

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 14
Kolejnym  punktem  porządku  obrad  jest  projekt  uchwały  w  sprawie  ustanowienia 

służebności gruntowej na nieruchomościach  położonych w Tarnowskich Górach przy 

ulicy Krakowskiej 20 i przy ulicy Piłsudskiego 2.

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawił Naczelnik Wydziału Gospodarki 
Nieruchomościami Marek KABUS.

Przewodniczący Komisji BUDŻETOWEJ Kazimierz SZCZERBA poinformował, że 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Przewodniczący  Komisji  INFRASTRUKTURY  I  ROZWOJU  MIASTA  Marek 
PORADA poinformował, że Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt 

uchwały.

Dyskusja:
Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Łukasz  GARUS:  „kto  jest  właścicielem 

nieruchomości przy ul. Piłsudskiego 2a ?”

Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Marek KABUS: „Gmina jest 

jeszcze  udziałowcem  nieruchomości  przy  ul.  Piłsudskiego  2,  właścicielem 

nieruchomości przy ul. Piłsudskiego 2a jest Spółdzielnia Ogrodnicza.”

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Łukasz  GARUS:  „czy  ustanowienie 

służebności będzie odpłatne?”
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Naczelnik  Wydziału  Gospodarki  Nieruchomościami  Marek  KABUS:  „zgodnie 

z Zarządzeniem  Burmistrza  Miasta  dotyczącym  m.in.  zasad  udzielania  zgody  na 

ustanowienie  służebności  –  służebności  drogowe  są  odpłatne.  Wysokość  tej 

odpłatności  będzie  negocjowana,  generalnie  jest  to  parę złotych za metr  bieżący 

drogi. (...)”

Po  zakończeniu  dyskusji  Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Jarosław 
ŚLEPACZUK przystąpił do procedury głosowania przedmiotowego projektu uchwały.

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 17 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od 

głosu wstrzymało się – 0 Radnych.

Rada  Miejska  podjęła  Uchwałę     Nr    XLVI/501/2009    w  sprawie  ustanowienia 
służebności  gruntowej  na  nieruchomościach   położonych  w  Tarnowskich 
Górach przy ulicy Krakowskiej 20 i przy ulicy Piłsudskiego 2.

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 15, 16, 19
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Jarosław ŚLEPACZUK zaproponował łączne 

przedstawienie  projektów  uchwał  w  sprawie  udzielenia  bonifikaty  tj.  następujące 

punkty porządku obrad: 

15.  Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody na  udzielenie  przez  Burmistrza 

Miasta bonifikaty przy sprzedaży na rzecz najemcy lokalu mieszkalnego w budynku 

przy ulicy Tysiąclecia 14 w Tarnowskich Górach.

16.  Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  udzielenie  przez  Burmistrza 

Miasta bonifikaty przy sprzedaży na rzecz najemcy lokalu mieszkalnego w budynku 

przy ulicy Ogrodowej 2A w Tarnowskich Górach.

19.  Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  udzielenie  przez  Burmistrza 

Miasta bonifikaty przy sprzedaży na rzecz najemców lokali mieszkalnych w budynku 

przy ulicy Górniczej 34 w Tarnowskich Górach.

Zastępca  Burmistrza  Miasta  Piotr  SKRABACZEWSKI:  „w  projektach  uchwał 
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chodzi  o wyrażenie zgody na bonifikaty w nieruchomościach,  w których na mocy 

prawa zostały utworzone wspólnoty. Obecnie trwa sukcesywnie proces wyprzedaży 

mieszkań na rzecz tych najemców, którzy dopiero teraz zgromadzili  środki na ich 

wykup. Sprawa ta dotyczy nieruchomości na ul. Tysiąclecia, ul. Ogrodowej 2a oraz 

na  ul. Górniczej (tu bonifikata jest większa, ponieważ budynek jest starszy). Zgodnie 

z naszą polityką najemca nie ma prawa, ma tylko roszczenie... najemcy zwracają się 

z  wnioskiem  o  wykup,  po  przyjęciu  uchwały  Rady  Miejskiej  szybko  są 

przygotowywane akty notarialne.”

 

Przewodniczący Komisji BUDŻETOWEJ Kazimierz SZCZERBA poinformował, że 

Komisja zaopiniowała pozytywnie w/w projekty uchwał.

Przewodniczący  Komisji  INFRASTRUKTURY  I  ROZWOJU  MIASTA  Marek 
PORADA poinformował, że Komisja zaopiniowała pozytywnie w/w projekty uchwał.

Dyskusja:
Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Łukasz  GARUS:  „sprzedając  mieszkania 

gminne  z  bonifikatą  musimy  to  robić  rozważnie.  Żyjemy  w  czasach  gospodarki 

rynkowej,  wszelkie  odstępstwo  od  wartości  rynkowej  powinno  być  racjonalnie 

umotywowane. Przyczyną udzielenia bonifikaty jest długie zamieszkiwanie najemcy 

w danym lokalu np. 30 lat, uznajemy, że należy się bonifikata, również mieszkania 

zakładowe,  które  zostały przekazane Miastu … Mam mieszane uczucia,  jak ktoś 

wynajmuje mieszkanie od paru miesięcy lub roku i  dostaje taki prezent jakim jest 

bonifikata na wykup tego mieszkania. Statystyczny Kowalski musi pracować na niego 

całe życie.  Chciałbym zaapelować,  aby ten aspekt brać pod uwagę, przepisy nie 

zobowiązują  nas  do  tego.  Uważam,  że  dla  wewnętrznego  spokoju  należałoby to 

rozważyć.”

Zastępca  Burmistrza  Miasta  Piotr  SKRABACZEWSKI:”zgadzam  się  z  Panem 

Radnym, z punktu widzenia ekonomicznego Gmina nie powinna udzielać bonifikat. 

Natomiast bazujemy na czymś, co jest stosowane w Gminie Tarnowskie Góry oraz 

innych Gminach w Polsce, jest to praktyka, która ma odzwierciedlenie w uchwale 

Rady  Miejskiej.  Jeżeli  będzie  inicjatywa  zmiany  tej  uchwały,  czy  wysokości 

udzielanych  bonifikat,  to  należałoby  ją  rozważyć.  Brałem  udział  w  wielu 
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spotkaniach... nie jest to łatwy temat. Uważam, że tam gdzie nie trzeba Gmina nie 

powinna tworzyć wspólnot. Tam, gdzie one już powstały,  należy dążyć do wyjścia 

z nich  Gminy,  ponieważ  udział  w  wspólnocie  angażuje  zarządcę  i  pracowników 

Wydziału  Gospodarki  Miejskiej,  ponadto  są  wspólnoty,  które  zakładając  ambitne 

plany remontowe, ustalają wysokie stawki remontowe. Jest to temat, który wymaga 

konsensusu, czy jesteśmy gotowi do zmian.”

Po  zakończeniu  dyskusji  Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Jarosław 
ŚLEPACZUK  poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na udzielenie przez Burmistrza Miasta bonifikaty przy sprzedaży na rzecz najemcy 

lokalu mieszkalnego w budynku przy ulicy Tysiąclecia 14 w Tarnowskich Górach.

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 15 Radnych, przeciw – 1 Radny, od głosu 

wstrzymało się – 1 Radny.

Rada Miejska podjęła Uchwałę     Nr   XLVI/502/2009   w sprawie wyrażenia zgody na 
udzielenie przez Burmistrza Miasta bonifikaty przy sprzedaży na rzecz najemcy 
lokalu  mieszkalnego  w  budynku  przy  ulicy  Tysiąclecia  14  w  Tarnowskich 
Górach.
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Następnie  Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Jarosław ŚLEPACZUK  poddał 

pod głosowanie  projekt  uchwały  w sprawie  wyrażenia  zgody na udzielenie  przez 

Burmistrza Miasta bonifikaty przy sprzedaży na rzecz najemcy lokalu mieszkalnego 

w budynku przy ulicy Ogrodowej 2A w Tarnowskich Górach.

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 15 Radnych, przeciw – 1 Radny, od głosu 

wstrzymało się – 1 Radny.

Rada Miejska podjęła Uchwałę     Nr   XLVI/503/2009   w sprawie wyrażenia zgody na 
udzielenie przez Burmistrza Miasta bonifikaty przy sprzedaży na rzecz najemcy 
lokalu  mieszkalnego  w  budynku  przy  ulicy  Ogrodowej  2A w  Tarnowskich 
Górach.
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.
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Ad.17
Kolejnym  punktem  porządku  obrad  jest  projekt  uchwały  w  sprawie  nabycia  do 

zasobu  gminnego  udziałów  w  nieruchomości  stanowiącej  drogę  położonej 

w Tarnowskich Górach przy ulicy Ogrodowej 2, 2A.

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawił Naczelnik Wydziału Gospodarki 
Nieruchomościami Marek KABUS.

Przewodniczący Komisji BUDŻETOWEJ Kazimierz SZCZERBA poinformował, że 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Przewodniczący  Komisji  INFRASTRUKTURY  I  ROZWOJU  MIASTA  Marek 
PORADA poinformował, że Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt 

uchwały.

Wobec braku chętnych do zabrania głosu w dyskusji  Wiceprzewodniczący Rady 
Miejskiej  Jarosław  ŚLEPACZUK przystąpił  do  procedury  głosowania 

przedmiotowego projektu uchwały.

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 20 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od 

głosu wstrzymało się – 0 Radnych.

Rada Miejska podjęła  Uchwałę     Nr    XLVI/504/2009    w sprawie nabycia do zasobu 
gminnego  udziałów  w  nieruchomości  stanowiącej  drogę  położonej 
w Tarnowskich Górach przy ulicy Ogrodowej 2, 2A.

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 18
Kolejnym punktem porządku obrad jest projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na  zbycie  w  formie  zamiany  nieruchomości  pomiędzy  Gminą  Tarnowskie  Góry, 

a Panem Ryszardem Kopyto.
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Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawił Naczelnik Wydziału Gospodarki 
Nieruchomościami Marek KABUS.

Przewodniczący Komisji BUDŻETOWEJ Kazimierz SZCZERBA poinformował, że 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Przewodniczący  Komisji  INFRASTRUKTURY  I  ROZWOJU  MIASTA  Marek 
PORADA poinformował, że Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt 

uchwały.

Wobec braku chętnych do zabrania głosu w dyskusji  Wiceprzewodniczący Rady 
Miejskiej  Jarosław  ŚLEPACZUK przystąpił  do  procedury  głosowania 

przedmiotowego projektu uchwały.

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 20 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od 

głosu wstrzymało się – 0 Radnych.

Rada Miejska podjęła Uchwałę     Nr   XLVI/505/2009   w sprawie wyrażenia zgody na 
zbycie  w formie  zamiany nieruchomości  pomiędzy Gminą Tarnowskie  Góry, 
a Panem Ryszardem Kopyto.

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad .19
Kolejnym punktem porządku obrad jest projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na udzielenie przez Burmistrza Miasta bonifikaty przy sprzedaży na rzecz najemców 

lokali mieszkalnych w budynku przy ulicy Górniczej 34 w Tarnowskich Górach.

Z  uwagi  na  to,  że  przedmiotowy  punkt  został  wcześniej  omówiony 

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Jarosław  ŚLEPACZUK przystąpił  do 

procedury głosowania przedmiotowego projektu uchwały.

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 19 Radnych, przeciw – 1 Radny, od głosu 

wstrzymało się – 0 Radnych.
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Rada Miejska podjęła Uchwałę     Nr   XLVI/506/2009   w sprawie wyrażenia zgody na 
udzielenie  przez  Burmistrza  Miasta  bonifikaty  przy  sprzedaży  na  rzecz 
najemców  lokali  mieszkalnych  w  budynku  przy  ulicy  Górniczej  34 
w Tarnowskich Górach.

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 20
Kolejnym punktem porządku obrad jest projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały 

Nr  XXXI/347/2008  Rady  Miejskiej  w  Tarnowskich  Górach  z dnia 29 października 

2008r.  w  sprawie  przyjęcia  Zasad  dysponowania  środkami  finansowymi 

przeznaczonymi na pomoc zdrowotną dla nauczycieli szkół i przedszkoli, dla których 

organem prowadzącym jest Gmina Tarnowskie Góry.

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawił  Naczelnik Wydziału Edukacji, 
Sportu i Turystyki Mieczysław ORGACKI. 

Przewodniczący Komisji BUDŻETOWEJ Kazimierz SZCZERBA poinformował, że 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Przewodniczący Komisji  EDUKACJI,  KULTURY I  SPORTU Marek  JAWORSKI 
poinformował, że Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Przewodnicząca  Komisji  ds.  RODZINY,  ZDROWIA,  POMOCY  SPOŁECZNEJ 
I OCHRONY ŚRODOWISKA Alicja  KOSIBA-LESIAK  poinformowała,  że  Komisja 

zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Dyskusja:
Radny  Krzysztof  SZNAJDER:  „jak  wygląda  status  prawny  nauczycieli  szkół 

prywatnych?  Jeżeli  zrzeszą  się  oni  w  Związku  Zawodowym  Nauczycielstwa 

Polskiego, czy będą mogli ubiegać się o świadczenie od Gminy.?”

Radny  Marek  JAWORSKI: „chciałbym  zwrócić  uwagę  na  to,  że  te  działania 

dostosowawcze  świadczą  o  dużym  zapotrzebowaniu  na  taką  pomoc  w  tym 

57



środowisku. Wiemy, że nie mamy możliwości dofinansowania, ale jest to sygnał, że 

praca w tym zawodzie jest szczególna, nauczyciele narażeni są na wiele czynników, 

które  w  perspektywie  czasowej  skutkują  pogorszeniem  stanu  zdrowia.  Nie  jest 

przypadkiem to, że  Dyrektorzy szkół wystąpili z takim wnioskiem.” 

Naczelnik Wydziału Edukacji, Sportu i Turystyki Mieczysław ORGACKI: „zasady 

tworzenia funduszu związanego z pomocą zdrowotną wynikają z art. 72 ust. 1 Karty 

Nauczyciela,  dotyczy  to  szkół  publicznych  prowadzonych  przez  samorządy 

terytorialne. W przypadku szkół niepublicznych obowiązują inne zasady.  Oczywiście 

również  powstają  tam  związki  zawodowe,  uzgodnieniu  podlega  regulamin  pracy 

i regulamin wynagradzania. Nauczyciele w niepublicznych szkołach zatrudniani są na 

podstawie  Kodeksu  Pracy.  W  tych  zakładach  istnieją  różnorakie  porozumienia, 

w których  są  gwarantowane  prawa  pracownicze,  nie  tylko  związane  z  pomocą 

zdrowotną.”

Po  zakończeniu  dyskusji Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Jarosław 
ŚLEPACZUK przystąpił do procedury głosowania przedmiotowego projektu uchwały.

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 19 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od 

głosu wstrzymało się – 0 Radnych.

Rada Miejska podjęła  Uchwałę     Nr    XLVI/507/2009   w sprawie zmiany Uchwały Nr 
XXXI/347/2008  Rady  Miejskiej  w  Tarnowskich  Górach  z dnia 29 października 
2008r.  w  sprawie  przyjęcia  Zasad  dysponowania  środkami  finansowymi 
przeznaczonymi na pomoc zdrowotną dla nauczycieli szkół i przedszkoli, dla 
których organem prowadzącym jest Gmina Tarnowskie Góry.

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 21
Kolejnym  punktem  porządku  obrad  jest  projekt  uchwały  w  sprawie  opłat  za 

świadczenia w publicznych przedszkolach prowadzonych przez Gminę Tarnowskie 

Góry.
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Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawił  Naczelnik Wydziału Edukacji, 
Sportu i Turystyki Mieczysław ORGACKI. 

Przewodnicząca  Komisji  ds.  RODZINY,  ZDROWIA,  POMOCY  SPOŁECZNEJ 
I OCHRONY ŚRODOWISKA Alicja  KOSIBA-LESIAK  poinformowała,  że  Komisja 

zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Przewodniczący Komisji BUDŻETOWEJ Kazimierz SZCZERBA poinformował, że 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Przewodniczący Komisji  BEZPIECZEŃSTWA I  PORZĄDKU PRAWNEGO Piotr 
WYCISK poinformował, że Komisja nie wydała opinii  do przedmiotowego projektu 

uchwały.

Przewodniczący Komisji  EDUKACJI,  KULTURY I  SPORTU Marek  JAWORSKI 
poinformował, że Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Dyskusja:
Radny  Marek  JAWORSKI: „chciałem  wyrazić  opinię  na  temat  proponowanej 

uchwały. Zmiany ustawowe, które zaczęły obowiązywać i stały się przyczyną zmian 

finansowych  dotyczących  usługi  opiekuńczo-edukacyjnej  i  wychowawczej 

realizowanej  w  publicznych  przedszkolach  prowadzonych  przez  Naszą  Gminę, 

spowodowały,  że należy stwierdzić,  że proponowane w projekcie uchwały zmiany, 

pod  względem  ekonomicznym  są  uzasadnione.  Natomiast  pod  względem 

społecznym  mogą  budzić  wątpliwości,  zwłaszcza  w sytuacji,  gdy  mamy  rosnący 

poziom bezrobocia,  a Gmina stara się wspierać te  osoby,  które podejmują pracę. 

W tym  kontekście  przy  dzisiejszych  zarobkach  i odpowiedzialności  rodzicielskiej 

(pracuje ojciec i matka), te osoby będą ponosiły najwyższe koszty w przedszkolach. 

Może to skutkować tym, że dana rodzina zrezygnuje z zatrudniania, jeżeli  połowę 

wynagrodzenia będzie przeznaczać na utrzymanie dziecka w przedszkolu i zacznie 

korzystać  z  pomocy  społecznej.  Wtedy  bilans  Gminy  może  wyjść  na  zero. 

Dodatkowo  upowszechnienie  tego  obowiązku,  spowoduje,  że  w  przyszłym  roku 

możemy  spodziewać  się,  że  nasze  zasoby  obiektów  przedszkolnych  staną  się 

niewystarczające, a w części będą niewykorzystane, ponieważ pięciogodzinny czas 
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opieki  opiekuńczo-wychowawczej,  spowoduje,  że  rodzice  nie  chcąc  ponosić 

dodatkowych kosztów, będą skracali czas pobytu w przedszkolu. W związku z tym 

należałoby  się  zastanowić,  czy  propozycja  odpłatności  2  zł  za  godzinę  pobytu 

dziecka w wymiarze ponad 5 godzin jest właściwa. Koszt przy dziewięciu godzinach 

pobytu dziecka w przedszkolu wynosił  160 zł  dotychczasowy średni koszt wynosił 

67 zł. Jak widać wzrost kosztów wynosi 100 zł. Ja się wstrzymałem od głosu, jestem 

skłonny nie poprzeć tego projektu. Zwracam się do Rady, żebyśmy dzisiaj się nad 

tym zastanowili, gdyż skutki społeczne mogą być zbyt daleko idące. Jest czas na to, 

żebyśmy mogli opracować koncepcję mniej drastyczną dla rodziców i uwzględniającą 

czynnik  ekonomiczny,  aby  w  łagodniejszy  sposób  przeprowadzić  zmiany,  które 

narzucił  ustawodawca.  Może  to  jest  właściwa  postawa,  jaką  powinniśmy,  jako 

samorządowcy wykazać.”

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Jarosław  ŚLEPACZUK: „proszę  Pana 

Naczelnika o dokładne wyjaśnienie. Moje dziecko uczęszcza do przedszkola, do tej 

pory  wnosiliśmy  opłatę  stałą  w  wysokości  100  zł  plus  drugą  opłatę  za  posiłki 

w wysokości około 90 zł – w sumie 190 zł, dziecko uczęszcza ponad pięć godzin. 

Biorąc pod uwagę ten projekt uchwały, na dziecko będące osiem godzin, miesięcznie 

należy przeznaczyć kwotę 130 zł, czyli dzieci będą płaciły mniej? Mam obawy, że ta 

opłata  stała  będzie  nadal  pobierana,  a  w  konsekwencji  opłata  wzrośnie.  Po 

odpowiedzi Burmistrza Miasta, w głosie ad vocem, pozwolę sobie wyrazić negatywne 

stanowisko, gdyż na spotkaniach rodziców w przedszkolach wielokrotnie słyszałem 

negatywne głosy w sprawie dotychczasowych opłat. W wielu Gminach Rady wręcz 

zwalniają z opłat,  biorąc na siebie ciężar finansowania posiłków w przedszkolach. 

Ruch Rady Miejskiej w kierunku podniesienia opłat w przedszkolach zostanie bardzo 

negatywnie odebrany przez rodziców.”

Wiceprzewodniczący  Rady Miejskiej  Łukasz  GARUS:  „mówimy o  wsadzie  do 

kotła, nie ważne co się w tym kotle namiesza, ważne co się uzyska. My uzyskamy 

podwyżkę opłat za uczęszczanie dziecka do przedszkola, dotknie ona wiele rodzin. 

Skłaniam  się  negatywnie  do  tej  podwyżki.  Czy  dokonano  analizy  skutków 

społecznych wejścia w życie przedmiotowej uchwały? Czy proponowane podwyżki 

były konsultowane z rodzicami? Czy przewidziano działania  osłonowe dla  rodzin, 

które mogą mieć problemy z uiszczaniem poniesionych opłat?” 
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Radny  Krzysztof  SZNAJDER:  „miejsc  w  przedszkolach  mamy  około  2.500. 

Przyjęcie uchwały zrodzi  sytuację, że co najmniej  50% dzieci  będzie zwolnionych 

z opłat,  czyli  dzieci  które uczęszczają pięć godzin.  Ustawodawca przewidział  pięć 

godzin zajęć przedszkolnych wolnych z opłat, na pozostałą grupę rodziców spadnie 

obowiązek uiszczenia opłat w wysokości, które do tej pory uzyskiwała Gmina. Proszę 

przyjąć  pod  rozwagę  wariant  najtrudniejszy,  w  którym  dziecko  znajduje  się 

w przedszkolu 10 godzin, biorąc pod uwagę sytuację, gdy rodzic musi dojechać do 

pracy i z niej wrócić, wówczas opłata będzie wynosiła 200 zł. Do tej kwoty dojdzie 

opłata  za  posiłki,  która  wyniesie  4  lub  5  zł  na  dzień.  Takie  opłaty  ponoszono 

w poprzednim systemie.  Obecnie  nie  będzie  opłaty  stałej,  gdy dziecko  zachoruje 

nastąpi  zwrot  opłaty  za  dni,  w  których  nie  było  dziecka  w  przedszkolu.  Odbiór 

społeczny będzie zdecydowanie negatywny. Każdy rodzic będzie starał się wysłać 

dziecko  tylko  na  pięć  godzin  do  przedszkola.  Dzieci,  które  uczęszczały  do 

przedszkola są lepiej przygotowane do szkoły, lepiej funkcjonują w środowisku, jest 

to faktem (…) Kolejną sprawą jest szara strefa zatrudniania, prowadzi to tylko do 

tego, że Gmina traci dochody. Ci co uczciwie pracują, płacą pełny podatek zapłacą 

najwyższą opłatę za przedszkole. W sytuacji,  którą stworzył  ustawodawca nie ma 

wielkiego  pola  manewru,  należy  się  jednak  zastanowić  nad  rozwiązaniem,  które 

pozwoli scedować pewną część płatności na wszystkich, których dzieci chodzą do 

przedszkola.  Zbliża  się  rok  szkolny,  czasu  jest  niewiele.  Jestem  za  propozycją 

przedmówcy,  żeby  po  konsultacjach  z  rodzicami  jeszcze  raz  w  Komisjach 

przeanalizować ten problem i dopiero wtedy podjąć decyzję.”

Radny  Kazimierz  SZCZERBA: „z  punktu  widzenia  dochodów  budżetu, 

zaproponowane  rozwiązanie  jest  dobre.  Na  prowadzenie  przedszkoli  (które  jest 

zadaniem Gminy) nie mamy subwencji,  a na ich utrzymanie wydajemy 10 mln zł. 

Rocznie,  w myśl  tej  uchwały  mniej  więcej  około  90.000  zł  uzyskamy z  opłat  za 

przedszkole, w związku z tym finansowane koszty utrzymania przedszkoli pozostaną 

na  tym  samym  poziomie.  Jeżeli  chcielibyśmy  pójść  w  stronę  ulg  dla  rodziców, 

musimy  liczyć  się  z  tym,  że  na  funkcjonowanie  przedszkoli  będziemy  musieli 

przeznaczyć więcej środków. O kryzysie mówi się coraz mniej,  jednak jego skutki 

będą, odczujemy je w budżecie przyszłorocznym. Wobec tego, jeżeli pójdziemy na 

dopłatę gminną, może odbić się to na jakości funkcjonowania przedszkoli, ponieważ 
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koniecznym będzie przeznaczanie mniejszej ilości środków na przedszkola. Możemy 

rozważać  wiele  aspektów  min.  to,  że  zmuszeni  jesteśmy ustawą,  do  dokonania 

zmian,  ustawa  idzie  w  tym kierunku,  aby  jak  najwięcej  dzieci  mogło  chodzić  do 

przedszkola. Chodzi tu o dzieci bezrobotnych i dzieci osób pracujących, wydawałoby 

się,  że  tych  rodziców,  którzy  pracują  stać  na  zapłacenie  za  pobyt  dziecka 

w przedszkolu. Powstaje tylko pytanie, czy ta opłata nie jest zbyt wysoka. Natomiast 

osoby,  które nie pracują,  gdyż zajmują się dziećmi,  prawdopodobnie dzieci  te nie 

poszłyby do przedszkola,  ponieważ rodziców pracujących nie stać na ponoszenia 

nawet  takiej  opłaty.  Ustawa  stwarza  możliwość  bezpłatnego  pobytu  dziecka 

w przedszkolu,  system  oświatowy,  który  jest  realizowany  przez  rząd  może  być 

właściwie realizowany. Możemy się zastanawiać nad dopłatami z budżetu gminy, jest 

to  problem  społeczny,  ale  ja  uważam,  że  należy  przyjąć  projekt  uchwały 

i obserwować jakie wywoła on zmiany.”

Naczelnik  Wydziału  Edukacji,   Sportu  i  Turystyki  Mieczysław  ORGACKI: 
„zacznę  od  przedstawienia  jak  wygląda  sprawa  odpłatności  przed  i  po  przyjęciu 

omawianego  projektu  uchwały.  Dzisiaj  na  dziecko  uczęszczające  do  przedszkola 

rodzice ponoszą opłatę uzależnioną od ilości posiłków jakie spożywa w przedszkolu. 

Jeżeli dziecko korzysta ze śniadania to rodzice wnoszą 40 zł/miesiąc, jeżeli korzysta 

z obiadu to 50 zł/ miesiąc, jeżeli z podwieczorka to 60 zł/miesiąc, bez względu na to, 

ile  godzin  dziecko  przebywa  w  przedszkolu.  Ponadto  ponoszona  jest  opłata  w 

wysokości 2 zł dziennie za realizację opłaty programowej. Jeżeli dziecko uczęszcza 

do szkoły ponad 6 godzin i korzysta z trzech posiłków, to rodzice wpłacają 100 zł. Po 

przyjęciu projektu uchwały,  ci  rodzice będą wnosili  opłatę 40 zł,  a zatem o 60 zł 

mniej. Ponadto dzieci, które chodziły do przedszkola na 5 godzin płaciły 50 zł, teraz 

nie  płacą  nic.  Jeżeli  dzieci  korzystają  przez  7  godzin  i  korzystają  z  posiłków,  to 

rodzice wnosili opłatę 100 zł, po przyjęciu projektu uchwały będą płacili 80 zł, czyli 20 

zł mniej, w przypadku dzieci uczęszczających na 8 godzin rodzice płacili 100 zł, po 

przyjęciu  uchwały  będą  płacili  120  zł.  Jak  Radny  SZNAJDER  zauważył  rodzice 

dzieci, które będą uczęszczały 9 godzin, będą płacić 160 zł, jeżeli 10 godzin to 200zł. 

Nie ma innej możliwości prawnej żeby rozłożyć koszty opłat na rodziców dzieci, które 

korzystają  z  przedszkola  do  5  godzin  dziennie,  ponieważ  prawnie  mają 

zagwarantowane, że nie muszą ponosić innych opłat niż zagwarantowane w ustawie. 

Ustawodawca zastrzegł, że przedszkole może pobierać tylko opłaty za wyżywienie w 
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wysokości wsadu do kotła. Z chwilą przyjęcia projektu uchwały znika pojęcie: opłata 

stała,  nowa regulacja przewiduje,  że za każdą godzinę powyżej  5 godzin rodzice 

będą rozliczani w wysokości 2 zł w skali miesiąca.”

ad vocem
Radny  Krzysztof  SZNAJDER:  „rozumiem  zniesienie  opłaty  zostało  dokonane 

w związku ze zmianą ustawy. W takim razie czym jest opłata 2 zł. Powiedział Pan, że 

przedszkola nie mogą obarczyć rodziców inną opłatą niż za wsad do kotła.”

Naczelnik  Wydziału  Edukacji,  Sportu  i  Turystyki  Mieczysław  ORGACKI:  „nie 

można  opłaty  stałej  związać  z  posiłkami.  Ostatnio  nadzór  prawny  taką  uchwałę 

uchylił ( w Katowicach). Jak Państwo się zorientowaliście, ta regulacja nie zwiększy 

dochodów  Gminy  z  tytułu  pobierania  opłat,  raczej  będzie  się  kształtowała  na 

dotychczasowym poziomie. Pobierana opłata będzie się wiązała z usługą dodatkową 

edukacyjną powyżej 5 godzin, zgodnie z katalogiem usług (§ 1 projektu uchwały). 

Jeżeli chodzi o posiłki, rodzice mogą płacić za tzw. wsad do kotła, jest to regulowane 

w art.  67a  ustawy  o  systemie  oświaty,  w  tym  artykule  zapisana  jest  możliwość 

zwalniania  rodziców z  tej  opłaty  ze  względu  na  trudną  sytuację  materialną  oraz 

szczególną sytuację losową (jest to w kompetencji  Burmistrza Miasta).  Burmistrz 

Miasta   wydał  w  tej  sprawie  właściwe  zarządzenie,  w  którym  upoważnia  do 

zwalniania z opłat za posiłki Dyrektorów Przedszkoli.”

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Łukasz GARUS: „zadałem pytania, na które 

nie uzyskałem odpowiedzi. Powtórzę je: Czy dokonano analizy skutków społecznych 

wejścia  w  życie  przedmiotowej  uchwały?  Czy  proponowane  podwyżki  były 

konsultowane z rodzicami? Czy przewidziano działania osłonowe dla rodzin, które 

mogą mieć problemy z uiszczaniem poniesionych opłat?”

Radny  Krzysztof  SZNAJDER:  „Pan  Naczelnik  powiedział  dodatkowa  usługa 

edukacyjna,  dla  mnie  dodatkowa  usługą  będzie  prowadzenie  zajęć  z  języka 

angielskiego. Natomiast pobyt dłuższy o 3-4 godziny, to nie jest usługą edukacyjną, 

jest to zapewnienie opieki.”

Naczelnik  Wydziału  Edukacji,  Sportu  i  Turystyki  Mieczysław  ORGACKI: 
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„dodatkowa usługa edukacyjna, to również ta o której Pan Radny SZNAJDER mówi, 

jest  ona  dodatkowo  płatna.  Katalog  usług,  który  jest  wymieniony w §  1  projektu 

uchwały,  są to zajęcia z rytmiki,  różnego rodzaju konkursy itd.  Wymaga to opieki 

nauczycielskiej i za to możemy pobierać opłatę. W odpowiedzi na pytania Radnego 

GARUSA: z rodzicami nie konsultujemy czegoś, co zostało narzucone przez ustawę 

o  systemie  oświaty,  trudno  konsultować  wdrażane  regulacje,  nie  ma  takiego 

obowiązku.  Nie  widzę również  takiej  możliwości,  ponieważ we  wrześniu  każdego 

roku pojawiają  się  nowi  rodzice,  więc  właściwie  powinno się  dokonać konsultacji 

z całą społecznością. Ta regulacja jest regulacją dostosowującą do przepisów prawa 

oświatowego. Zmierza ona do upowszechnienia edukacji  przedszkolnej,  ponieważ 

dzisiaj rodzice posyłając dziecko do przedszkola musieli wnieść opłatę co najmniej 

50  zł.  Myślę,  że  jest  to  prorodzinne  i  proedukacyjne  podejście.  Natomiast,  gdy 

rodzice chcą pozostawić dzieci na dłuższy czas, powinni za to zapłacić.”

Radny Marek JAWORSKI : „nadal jestem skłonny sugerować, żebyśmy się nad tym 

zastanowili.  Ustawodawca  narzucił  5  godzin,  jeżeli  dotychczas  operowaliśmy 

pewnymi  kwotami,  które  były  obligatoryjne  i  rodzic  musiał  je  zaakceptować,  to 

przyjmijmy  taką  regulację,  że  usługa  przedszkola  nie  jest  pięciogodzinna  tylko 

ośmiogodzinna,  świadczmy usługę ośmiogodzinną,  to  wszyscy są zobligowani  do 

pozostawienia  dzieci  na  osiem  godzin.  Pozwoliłoby  to  na  na  obniżenie  kosztów 

usługi  do  1  zł,  uzyskując  taki  sam  poziom wpływów do  budżetu.  Radcy  prawni 

musieliby zabrać głos w tej sprawie. Myślę, że nie jest to niezgodne z przepisami, 

jest  to  wyjście  w  kierunku  myślenia  ministerstwa,  jest  to  korzystne  dla  dziecka, 

Gminie  pozwala to  łatwiej  zbilansować ekonomiczny rachunek.  Jest  to  powód do 

niepodjęcia tej uchwały, nie spieszmy się, może są inne rozwiązania, które można by 

zastosować?  Mam  prośbę  o  zrozumienie  Pana  Burmistrza,  nie  działajmy  zbyt 

pochopnie.”

Burmistrz  Miasta  Arkadiusz  CZECH:  „najpierw powiem o  skutkach  nieprzyjęcia 

tego  projektu  uchwały.  Nieprzyjęcie  tego  projektu  uchwały  spowoduje,  że  od 

września Gmina nie będzie pobierać żadnych opłat. Tak też może być. Pytanie czy 

nas na to stać? Odnosząc się do pytania Radnego GARUSA: Pan odpowiedzi na to 

pytanie  nie  dostanie,  my  nie  mówimy  o  podwyżkach,  my  mówimy  o  nowych 

regulacjach prawnych wynikających  z  nowych  aktów prawnych.  Trudno mówić  tu 

64



o podwyżkach, jeden rodzic będzie płacił mniej, drugi więcej. Jest to nowa regulacja 

prawna. Czy dokonano analizy społecznej, konsekwencji społecznych? O pewnych 

analizach Pan Naczelnik mówił, jeżeli chodzi Panu o inne analizy proszę wskazać 

w jakiej formie? Mamy wystąpić do Urzędu Skarbowego z pytaniem jakie dochody 

uzyskują  mieszkańcy w  każdej  rodzinie,  powiązać  tą  informację  z  danymi  na  ile 

godzin  dziecko  będzie  wysyłane  do  szkoły,  następnie  wywnioskować  czy  będzie 

rodzicowi  bardzie  opłacało  się  pracować,  czy  nie?  Nie  dysponuję  aparatem 

urzędniczym zdolnym dokonać takiej analizy.”

Zastępca Burmistrza Miasta Jolanta TUSZYŃSKA: „chciałam podkreślić, że pięć 

godzin  są  to  zajęcia  edukacyjne,  zajęcia  powyżej  pięciu  godzin  są  zajęciami 

dodatkowymi  edukacyjno-wychowawczymi.  Ja  wyliczyłam sobie,  że  jeżeli  dziecko 

pozostało w przedszkolu powyżej pięciu godzin, rodzic ponosił opłatę 100 zł, jeżeli 

dziecko pozostanie sześć godzin w przedszkolu będzie płacił 70 zł, jeżeli siedem – 

80 zł, jeżeli osiem godzin - 120 zł, dziewięć godzin - 160 zł, dziesięć godzin - 200 zł.”

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr  SZCZĘSNY zgłosił  wniosek o ogłoszenie 

przerwy obiadowej.

Radny Franciszek NOWAK: „właśnie zakończyliśmy dyskusję nad przedmiotowym 

projektem uchwały. Przystąpmy do głosowania, a potem zróbmy przerwę.”

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Jarosław  ŚLEPACZUK przystąpił  do 

procedury głosowania złożonego wniosku.

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało - 10 Radnych, przeciw – 9 Radnych, od 

głosu wstrzymał się – 1 Radny.

Wniosek zatem został przyjęty.

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej  Jarosław ŚLEPACZUK  ogłosił  przerwę do 

godziny 15.10.

Po przerwie do realizacji porządku obrad przystąpił Przewodniczący Rady Miejskiej 
Piotr SZCZĘSNY.
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Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Łukasz  GARUS złożył  wniosek 

o przedłużenie dyskusji. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej przystąpił  do  procedury  głosowania  złożonego 

wniosku.

Za przyjęciem wniosku głosowało -  12 Radnych,  przeciw – 8 Radnych,  od głosu 

wstrzymało się – 0 Radnych,  1 Radny nie brał udziału w głosowaniu.

Wniosek zatem został przyjęty.

Dyskusja:
Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Łukasz  GARUS:  „nie  ma  pełnego 

konsensusu  na  proponowane  rozwiązania  i  chyba  musimy  je  wypracować, 

debatować  i  przekonywać.  Pan  Burmistrz  powiedział,  że  gdybyśmy  nie  przyjęli 

projektu uchwały, to od września nie będą pobierane odpłatności. Mam wątpliwości 

czy  rzeczywiście  tak  będzie.  Z  projektu  uchwały  wnika,  że  żadne  zmiany 

ustawodawcze nie zostały zaprezentowane, więc stan prawny się nie zmienił. Jak nie 

podejmiemy tej  uchwały,  to  opłaty  będą  pobierane  na  podstawie  starej  uchwały. 

Zmierzając  do  meritum,  czy  Pan  Burmistrz  rozważyłby  obniżenie  opłaty  za 

dodatkowe godziny z 2 zł na 1 zł, ewentualnie za pierwsze dwie godziny 2 zł, a za 

następne już tylko 1 zł?”

Radna Alicja KOSIBA-LESIAK: „w § 6 projektu uchwały istnieje zapis, że traci moc 

uchwała  z  dnia  19  czerwca  2002  r.  rozumiem,  że  uchwała  ta  ma  ważność 

nieograniczoną,  traci  ważność  dopiero  w  momencie  uchwalenia  nowej  wersji 

uchwały.(...)”

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Krzysztof  ŁOZIŃSKI: „mimo  pełnej  dozy 

zaufania  do  Pana  Burmistrza,  mam  nadzieję,  że  Pan  się  tylko  przejęzyczył 

wprowadzając Radę Miejską w błąd. Nie chciałbym myśleć, że formułując taką tezę, 

chciał Pan Radę Miejską okłamać. Mam nadzieję, że było to tylko uchybienie, stać 

Pana na słowo przepraszam, wiem, że takie słowo przez Pana gardło przechodzi. 

Myślę, że zaczynając od tych słów, jest Pan w stanie przekonać Wysoką Radę, że 
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Pan przemyślał  to co powiedział, że było kłamliwą tezą. Nie prawdą jest, że nagle 

będzie  brakowało  pieniędzy  w  budżecie,  że  nie  będzie  można  pobierać  opłat. 

Prosiłbym, żeby na przyszłość nie wygłaszał Pan tez ad hoc. Proszę, aby zechciał 

Pan wprowadzić do tego projektu uchwały autopoprawkę zawierającą propozycję, 

które przedstawił mój przedmówca, byśmy mogli iść na kompromis i przyjąć opłatę 1 

zł. W przyszłości taka opłata mogłaby wzrosnąć do 2 zł.”

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Jarosław  ŚLEPACZUK:  „przy  tej  analizie 

kieruję się dziećmi, które są w przedszkolu 8 godzin, bo taka grupa jest największa. 

Dla  takiego  dziecka  w  chwili  obecnej  rodzic  płaci  100  zł.  Jeżeli  przyjmiemy,  że 

dziecko  było  22  dni  w  przedszkolu,  a  my przyjmiemy,  że  opłata  wynosi  2  zł,  to 

miesięczna  opłata  będzie  wynosiła  132  zł.  Dodatkowe  opłaty  jak  PZU,  Komitet 

Rodzicielski,  lekcje  angielskiego,  czy  rytmiki  też  wzrosną.  Myślę,  że  fundujemy 

znaczącą  podwyżkę.  Wnioskuję  do  Rady  Miejskiej  o  wprowadzenie  zmiany  do 

projektu  uchwały  w  której  opłatę  2  zł,  zastępujemy  opłatą  1  zł.  Prosiłbym 

o przedstawienie  stanowiska  Burmistrza  Miasta  odnośnie  niewprowadzenia 

znaczących podwyżek opłat za pobyt w przedszkolu.”

Naczelnik  Wydziału  Edukacji,  Sportu  i  Turystyki  Mieczysław  ORGACKI: 
„odpowiadając na pytania związane z tym projektem uchwały, chciałbym jeszcze raz 

podkreślić, że opracowując ten projekt dostosowaliśmy go do przepisów prawa, które 

zmieniło  się  w  lipcu  2008r.   Nadzór  Wojewody  uchylił  uchwały  innych  Gmin, 

wskazując na tą właśnie nieprawidłowość. Również w województwie opolskim była 

fala kontroli, w której jednoznacznie wykazano, że Gminy, które miały wprowadzoną 

opłatę stałą, pobierają tą opłatę niezgodnie z prawem i muszą dostosować swoje 

przepisy z tym związane. Ostatnia uchylona uchwała dotyczy Katowic. W związku 

z tym, podjęliśmy inicjatywę, aby dostosować naszą uchwałę do przepisów prawa. 

Z drugiej  strony,  wiedząc  jak  dużo  Gmina  Tarnowskie  Góry  przeznacza  na 

prowadzenie przedszkoli, jak Państwo Radni wiecie prowadzenie przedszkoli nie jest 

subwencjonowane,  należy  zadbać  o  dochody.  Dotychczasowe  dochody  to  około 

900.000 zł,  w projekcie,  który Państwu przedstawiliśmy,  tak to  jest  skalkulowane, 

żeby  przepisy  były  zgodnie  z  prawem  i  dochód  na  dotychczasowym  poziomie. 

W przypadku  zmniejszenia  stawek,  automatycznie  zmniejsza  się  opłata  za 

przedszkole,  gdyby  wprowadzić  rozwiązanie  w  postaci  jednej  złotówki,  to  rodzic, 
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który płacił  100 zł,  będzie płacił  60-80 zł,  pomijam rodziców, którzy będą posyłali 

dzieci  na  pięć  godzin.  Największą  obawą  Dyrektorów  Przedszkoli,  z  którymi 

konsultowałem  się  w  ramach  grupy  doradczej,  jest  to,  że  rodzice  będą 

zainteresowani tym, żeby dzieci posyłać na pięć godzin do szkoły. W związku z tym 

zmniejszenie  opłaty,  powoduje,  że  Gmina  będzie  pozbawiona  dochodów.  Dzisiaj 

sprawdzałem  ile  taka  opłata  stała  wynosi  w  sąsiadujących  Gminach  i  tak  np.: 

w Gminie  Świerklaniec  opłata  stała  wynosi  700  zł,  w  Gminie  Bytom  -  1100  zł. 

Uważamy,  że  opłata  jest  tak  skalkulowana,  żeby dochodu  gminy  tak  mocno  nie 

uszczuplić.”

Burmistrz Miasta Arkadiusz CZECH:  „Panie Przewodniccy, Wysoka Rado, osiem 

miesięcy temu uchwalaliśmy w wielkich bólach budżet. W drodze tzw. kompromisu 

zwiększyliśmy  dochody,  chociaż  trudno  będzie  takie  dochody  uzyskać.  Nikt  nie 

przewidywał, że wejdziemy teraz w kryzys,  chociaż byli tacy, którzy przewidywali go 

znacznie wcześniej. Ci, którzy mieli nas o tym informować, nie poinformowali. Nie 

wiem jak się zakończy sprawa przekazania Gminie subwencji państwowej, obawiam 

się  pod koniec roku nagle się  pogorszy i  ta  subwencja nie  zostanie  przekazana. 

Pojawi  się  dziura  w  budżecie,  z  powodów,  o  których  mówiłem  wielokrotnie  tj. 

z powodu  zmniejszających  się  zarobków,  z  powodu  obniżenia  podatku  CIT  oraz 

załamania  rynku  nieruchomości.  Są  to  dziury,  które  na  pewnym  etapie  sami 

mogliśmy przewidzieć. Jeżeli  pojawi  się dziura budżetowa w wyniku decyzji  Rady 

Miejskiej,  a  dochody  na  pewnym  poziomie  zostały  już  zaplanowane...  a  Rada 

Miejska  chce  zmniejszyć  dochody  o  około  360.000  zł,  pytaliście  mnie  czy 

dokonaliśmy analizy społecznej, a czy wy macie analizę ekonomiczną? Wiemy, że ta 

propozycja jest w takiej  wysokości,  żeby zachować zrównoważenie budżetu, żeby 

zachować  takie  dochody,  jakie  zostały  zaplanowane.  Nie  wzięliśmy  tej  liczby 

z kapelusza,  staraliśmy się,  żeby wydatki  nie  były  uciążliwe,  a  dochody takie  jak 

zaplanowaliśmy wcześniej. Możemy obniżyć ten budżet, bądź to obniżając opłatę z 2 

zł na 1 zł, bądź w ogóle nie uchwalając tej uchwały. Oznacza to, że będziemy musieli 

zmniejszyć wydatki. Jeżeli takie decyzję zapadną, to spotkamy się tutaj za tydzień, 

gdyż  złożę  wniosek  o  zwołanie  sesji.  Z  jednej  strony  odwiedzacie  mnie 

indywidualnie, prosicie o zwiększenie wydatków na różne zadania, a z drugiej strony 

obcinacie  dochody.  Te  zmiany  nie  są  dla  nikogo  szkodliwe,  są  bezpieczne  dla 

budżetu i bezpieczne dla Miasta. Przy opłacie 160 zł, nikt nie porzuci pracy, nawet 
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jeżeli  ma pracę na minimalnym poziomie.  Poza tym wprowadzony został  system 

umarzania opłat. Jeżeli nie przyjmiecie Państwo dzisiaj uchwały, tu apeluję do Radcy 

Prawnego  Łukasza  GARUSA,  będziemy  mieli  stan  prawny,  jaki  przewidywała 

ostatnia  uchwała,  ale  pobierane  na  jej  podstawie  opłat  za  przedszkole  będzie 

nielegalne,  a  ja  nie  będę  pobierał  tych  opłat  nielegalnie.  Apeluję  do  Państwa 

o odpowiedzialność.”

Skarbnik Miasta Janina NAMYSŁO: „chciałam przypomnieć parę cyfr  z uchwały 

budżetowej, przedszkola plan ogólny na 18 przeszkoli – 9.000.800 zł  z wydatków 

własnych, jako zadanie własne 188.000 oddziały w przedszkolach, łącznie wydatki 

na  przedszkola  zaplanowane  są  w  wysokości  10.000.000  zł,  przychody 

w przedszkolach to 918.000 zł. Wykonanie za sześć miesięcy do czerwca 601.000zł, 

planowane  wykonanie  za  okres  od  września  do  grudnia  315.000  zł.  Chciałam 

Państwu  przedstawić,  ponieważ  nie  otrzymaliście  jeszcze  sprawozdania  za 

wykonanie budżetu miasta na I półrocze 2009r., jak się kształtuje nasz budżet w roku 

bieżącym. Na zaplanowane 2.500.000 zł udziałów w podatkach od osób prawnych 

wykonanie  mamy 716.000  zł,  jeżeli  miałyby  być  proporcjonalne  wykonania  będę 

czytać braki 534.000 zł, na udziały w podatku od osób fizycznych na plan 40.000.000 

zł  wykonanie  mamy  16.500.000  zł,  teoretyczny  brak  3.500.000  zł.  Na  opłatę 

skarbową zaplanowane 1.500.000 zł, wykonanie 560.000 zł, na odsetki od zaległości 

na  plan  600.000  zł,  wykonanie  56.000  zł,  na  dochody  z  tytułu  sprzedaży 

nieruchomości na plan po korekcie 7.400.000 zł -  wykonanie 915.000 zł. Chciałam 

przypomnieć,  że w przyszłym roku wg Wieloletniego Planu Inwestycyjnego mamy 

zaplanowane  wydatki  inwestycyjne  w  wysokości  62.000.000  zł.  Uchwała,  którą 

Państwo  dzisiaj  podejmujecie  będzie  skutkować,  jest  to  uchwała  na  którą  mają 

Państwo wpływ bezpośredni,  na inne dochody np.  udziały,  Rada Miejska nie  ma 

wpływu,  natomiast  na  podatki  lokalne  na  opłaty  lokalne,  państwo  macie  wpływ 

bezpośredni i nie będzie to uchwała, która będzie obowiązywała w Gminie przez rok 

tylko przez kilka lat. Chciałabym żeby wzięli to Państwo pod uwagę, ponieważ kryzys 

dotknął również Nasze Miasto.”

Ad. vocem
Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Jarosław  ŚLEPACZUK:  „nie  sposób  nie 
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zabrać  głosu,  kiedy  Państwo  tzn.  Pan  Burmistrz  i  Pani  Skarbnik  zaczynają 

wprowadzając Radę Miejską w błąd. Ja sobie policzyłem, przy założeniu, że około 

750 dzieci będzie uczestniczyło w programie ośmiogodzinnym: 22 dni razy 4 zł, daje 

kwotę ponad 200.000 zł, ponad 600.000 zł Gmina już pozyskała przy planowanych 

900.000 zł. Skąd Pan Burmistrz wie, że to będzie 350.000 zł? (…) Pan Burmistrz 

chce wzbudzić w Radnych odpowiedzialność i celowo podwyższa kwotę 350.000 zł 

tylko  wtedy,  gdy  tą  grupę  dzieci,  które  będą  do  pięciu  godzin  nie  wliczymy  do 

dochodu. Pan Burmistrz chce uporządkować pewne zasady. Proszę tylko, aby tych 

Radnych,  którzy  proponują  dokonać  pewnych  zmian,  nie  obciążać 

odpowiedzialnością.  Różnice  w  niewykonaniu  budżetu  do  końca  roku  nie  będą 

większe niż 100.000. zł. Jesteśmy to w stanie wykazać, na podstawie uzyskanych już 

600.000 zł w stosunku do planowanych 900.000 zł. Uważam, że  podwyżka, którą 

zafundowalibyśmy rodzicom wysyłającym dzieci do przedszkola, jest nieadekwatna 

w obecnej w sytuacji  kryzysowej. Liczę, że Rada Miejska po przemyśleniu poprze 

mój wniosek i obniży tą stawkę do 1 zł.”

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Łukasz GARUS: „Pan Burmistrz powiedział, 

że nie będzie pobierał opłaty w razie, gdybyśmy tej uchwały nie przyjęli, gdyż jest 

nielegalna, jednak tą opłatę pobierał jakiś czas temu. Skąd te nagłe nawrócenie? Na 

drodze do Damaszku jak biblijny Szaweł? Burmistrz przez trzy lata pobiera opłatę, 

a w zeszłym tygodniu doznaje olśnienia. Jest to dla mnie niezrozumiałe. Burmistrz 

Miasta  powiedział,  że  nie  będzie  wykonywał  uchwały  Rady  Miejskiej.  Jest  to 

niepokojące,  ponieważ Burmistrz  Miasta  nie  może sobie wybierać,  które  uchwały 

będzie wykonywał, a które nie.  Obowiązuje uchwała - nie została wyeliminowana 

z obrotu  prawnego np.  wyrokiem Sądu  Administracyjnego.  Pozwolę  się  z  Panem 

Burmistrzem nie zgodzić, zauważyłem pewną manierę, Burmistrz Miasta co pewien 

czas, traktuje mnie z pozycji nauczyciela. Jednak Panie Burmistrzu, to Radca Prawny 

jest bardziej biegły w zagadnieniach prawnych, niż fizyk. Pan Burmistrz przedstawia 

tezę, jest  tak,  jak Pan Burmistrz  powiedział,  a co każdy Radca Prawny powinien 

wiedzieć. To powinno być w drugą stronę. Zgłosiłem propozycje kompromisu 2 zł za 

pierwszą godzinę, 1 zł za kolejne godziny. Pan Burmistrz nie podchwycił wyciągniętej 

ręki  kompromisu,  ma  być  tak  jak  Pan  Burmistrz  powiedział,  wszystko  inne  jest 

błędne, żadnego kompromisu nie ma, bo kompromis jest zgniły. Tak nie może być, 

powinniśmy się dogadywać, wzajemnie przekonywać, tłumaczyć.”
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Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof ŁOZIŃSKI: „myślę, że poprzednio 

poddał się Pan Burmistrz emocjom, wypowiedzi Pana są formułowane pod wpływem 

stresu.  Proponowałbym,  żeby ochłonąć.  Najważniejsze jest  zdrowie.  Życzę Panu, 

żeby był Pan zdrowy, spokojny, żeby mógł Pan wykonywać uchwały Rady Miejskiej. 

Jak  Pan  pamięta  w  pewnym  okresie  nastąpiło  rozdzielenie  władzy,  jest  władza 

wykonawcza i władza uchwałodawcza. Burmistrz jest od wykonywania uchwał Rady 

Miejskiej. Konkludując moją wypowiedź myślę, że zbyt pesymistycznie spogląda Pan 

na budżet  tegoroczny,  przyszłoroczny będziemy uchwalać  na  koniec  roku,  gdyby 

przyjąć Pana 350.000 utraty dochodu w skali roku, to jeżeli byśmy to przyjęli na rok 

2009, to jedna czwarta roku przed nami. Pan doskonale wie, że ma pan w zapasie, 

jak zapewniał nas na ostatniej sesji Pana Zastępca, że na dobrej drodze jest zwrot 

pieniędzy  za  odszkodowanie  od  Pana  SZROETERA,  środków  za  odprawy  dla 

Zespołu Radców Prawnych, których Pan Burmistrz zwolnił, są to znacząco wyższe 

kwoty niż 90.000 zł. Optymistycznie na tą sprawę spoglądam ponieważ wiem, że Pan 

Burmistrz  ma  środki  w  zapasie,  biorąc  pod  uwagę  wypowiedzi  na  Komisji 

Infrastruktury  Starostwa  Powiatowego  Prezesa  AIG,  że  Burmistrz  Miasta  obiecał 

3.500.000 zł  na  budowę hali  widowiskowo-sportowej  to  może należałoby troszkę 

zrewidować  spojrzenie  zbyt  optymistyczne  w  niektórych  momentach.  (…)  Panie 

Burmistrzu proszę,  żeby przemyślał  Pan tą  złotówkę,  ponieważ nie dojdziemy do 

kompromisu.”

Radny  Alicja  KOSIBA-LESIAK:  „nie  otrzymałam  odpowiedzi  na  pytanie,  czy 

uchwała  wcześniejsza  traci  ważność,  czy  będzie  oznaczała,  że  we  wrześniu 

pobierane opłaty będą nielegalne? Proszę o odpowiedź na to pytanie.”

Radca Prawny Maciej  HONIEK:  „uchwała,  która  jest  przedmiotem dyskusji,  jest 

wynikiem  kontroli  przeprowadzanych  przez  nadzory  prawne  w  różnych 

województwach.  Nadzory prawne uchylają  uchwały,  które  wprowadzają podwyżkę 

stałych  opłat  w  przedszkolach.  Zgodnie  z  nowelizacją  ustawy z  lipca  2000 roku, 

zostały  wprowadzane  zasady,  które  znalazły  się  w  tej  uchwale.  W  mojej  ocenie 

oczywiście można dokonywać poboru opłat na podstawie uchwały z dnia 19 czerwca 

2002 roku, lecz pobieranie tych opłat będzie niezgodne z prawem. Uchwała Rady 

Miejskiej  jest  aktem prawnym rangi  niższej  niż ustawa. Jeżeli  ustawa wprowadza 
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inne  zasady  poboru  opłat,  uchwała  powinna  zostać  dostosowana  do  zasad 

wprowadzonych ustawą.”

Ad. vocem
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Jarosław ŚLEPACZUK: „Panie Burmistrzu, 

chciałem tylko przypomnieć mój wniosek.”

Radna  Alicja  KOSIBA-LESIAK:  „radny  Franciszek  NOWAK odpowiedział  mi,  że 

przedmiotowa uchwała wejdzie w życie po upływie 14 dni  od dnia opublikowania 

w Dzienniku Urzędowym. (…) Proszę Pana Burmistrza o potwierdzenie tych słów. 

Drugie  moje  pytanie:  co  się  stanie,  jeżeli  Rada  Miejska  przyjmie  tą  uchwałę, 

a Nadzór Wojewody zwróci tą uchwałę do poprawy? Czy możemy przyjąć, że drugą 

próbę wprowadzenia tego projektu uchwały można przeprowadzić na dodatkowych 

obradach sesji,  tym samym nie będzie  zmiany w realizacji  uchwały,  ani  żadnego 

opóźnienia związanego z tym, że nie dojdzie między nami do porozumienia.”

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Łukasz  GARUS: „wyjaśnienia  wymaga 

pewien niuans w zakresie obowiązywania tej  uchwały.  Jeżeli  się zmieniła ustawa, 

proszę  o  wskazanie  Numerr  Dziennika  Ustaw  z  2008  roku,  w  którym  została 

opublikowana ta zmiana, czy cały 2008 rok pobieraliśmy nielegalnie opłaty? Chyba 

nie. Jeżeli jeszcze przez jakiś czas będziemy pobierali opłaty, to nie będziemy ich 

zwracać. W tym kontekście niepokoje Pana Burmistrza i jego oświadczenie, że nie 

będzie  wykonywał  swoich  czynności,  jako  organ wykonawczy,  jest  błędne.  Jeżeli 

będziemy chcieli  podjąć  uchwałę  w takim samym kształcie  jak  poprzednia,  to  tą 

uchwałę uchyli Wojewoda, tak jak było to w przypadku Katowic, uchwała w obecnym 

kształcie  obowiązuje.  Uchwała  w  zaproponowanym  brzmieniu  nie  do  końca  nie 

odpowiada  treści  ustawy  o  systemie  oświaty.  Opłaty  za  godziny  powyżej  pięciu 

godzin  minimum  programowego  -  to  dodatkowe  zajęcia  za  które  pobierana  jest 

opłata.  Ja myślę,  że przez całe osiem godzin w przedszkolu będzie się działo to 

samo,  jest  to  pozorny  wybieg,  może  się  stać,  że  ktoś  tak  pomyśli  w  organie 

nadzorczym  Wojewody  i  uchyli  nam  tą  uchwałę,  ponieważ  uchylimy  sobie 

wcześniejszą uchwałę, może się sprawdzić czarny scenariusz, o którym mówił Pan 

Burmistrz.”
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Naczelnik  Wydziału  Edukacji,  Sportu  i  Turystyki  Mieczysław  ORGACKI: 
„nowelizacja  ustawy  z  dnia  25  lipca  2008r.  określiła  jaką  opłatę  mogą  ponosić 

rodzice  dzieci  uczęszczających  do  przedszkola  za  wyżywienie.  Obecnie 

obowiązująca uchwała w pkt 2 ustala wysokość opłat ponoszonych w przedszkolach 

publicznych, jako opłatę stałą za przygotowanie jednego posiłku, ale również w pkt. 3 

ustala, że za zapewnienie opieki poza godzinami koniecznymi do realizacji podstaw 

programowych tj. do 5 godzin, w wysokości 2 zł dziennie. Mamy regulację dotyczącą 

podstawy  programowej  i  wyżywienia.  W  tamtym  roku  Gminy  stosowały  taki  tryb 

pobierania  opłat.  W związku  z  drukowanymi  publikacjami,  artykułami  prasowymi, 

(również z artykułu w tygodniku „Wspólnota”) określającymi, jak należy zredagować 

uchwałę, podejmowane są takie regulacje, żeby dostosować to postępowanie Gmin 

do  podejścia  nadzoru  prawnego.  Pytanie,  czy  obowiązująca  uchwała  w starym 

kształcie i nieprzyjęcie nowej gwarantuje nam poprawne wykonanie ustawy, ja mam 

wątpliwości, gdyż gdyby Rada Miejska przyjęła ten projekt i rozpocząłby się proces 

sprawdzania tej uchwały przez nadzór Wojewody, a potem publikacji jej w Dzienniku 

Urzędowym, to z chwilą jakiejkolwiek kontroli, Urząd Miejski ma argument, że podjęto 

czynności celem uregulowania, natomiast pozostawienia tego w takim kształcie jest 

trwaniem  w  starej  uchwale,  to  rodzi  wątpliwości,  co  do  tego  czy  my  działamy 

w kierunku uporządkowania spraw. Ze starej uchwały nie wynika, że Gmina rażąco 

łamie przepisy.   Z drugiej  strony jeżeli  nadzór prawny wnosi  konkretne uwagi, są 

publikacje,  należy  się  spodziewać,  że  te  zasady  będą  będą  badane  w  Gminie 

i wyjdzie,  że  Burmistrz  nie  podjął  żądnej  inicjatywy  uchwałodawczej  w  celu 

uregulowania sprawy.”

Burmistrz Miasta Arkadiusz CZECH: „ten, kto chodzi do spowiedzi, wie, że grzech 

jest  spełniony,  kiedy  jest  popełniony  świadomie.  Nie  chcę  świadomie  popełniać 

grzechu,  po  tych  interpretacjach  prawnych,  które  wpłynęły  wiem,  że  zasadny 

ponoszenia opłat w przedszkolach powinny wyglądać inaczej, dlatego chcę, żeby to 

wyglądało inaczej. Jak uznam, że mam za co przepraszać, to przeproszę na pewno.”

Przewodniczący Rady Miejskiej  poddał  pod głosowanie wniosek złożony przez 

Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej Jarosława ŚLEPACZUKA o dokonanie 
zmian  w  zaproponowanym  projekcie  uchwały  w  §  1  ust.  2  na  „Koszt 

jednostkowy za świadczenia, o których mowa w ust. 1, za każdą rozpoczętą  
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godzinę pobytu dziecka powyżej minimum programowego, tj. 5 godzin ustala 

się w wysokości 1 złotego za jedną godzinę.”

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało - 12 Radnych, przeciw – 9 Radnych, od 

głosu wstrzymało się – 0 Radnych.

Wniosek zatem został przyjęty.

Następnie  Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie przedmiotowy 

projekt uchwały.

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 12 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od 

głosu wstrzymało się – 8 Radnych.

Rada Miejska podjęła Uchwałę     Nr   XLVI/508/2009   w sprawie opłat za świadczenia 
w publicznych przedszkolach prowadzonych przez Gminę Tarnowskie Góry.

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 22
Kolejnym punktem porządku obrad jest projekt uchwały w sprawie  zasad odpłatności 

i wysokości opłat za pobyt dziecka w Żłobku Publicznym Nr 1 prowadzonym przez 

Gminę Tarnowskie Góry.

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawił  Naczelnik Wydziału Edukacji, 
Sportu i Turystyki Mieczysław ORGACKI.

Przewodniczący Komisji  EDUKACJI,  KULTURY I  SPORTU Marek  JAWORSKI 
poinformował, że Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Przewodnicząca  Komisji  ds.  RODZINY,  ZDROWIA,  POMOCY  SPOŁECZNEJ 
I OCHRONY ŚRODOWISKA Alicja  KOSIBA-LESIAK  poinformowała,  że  podczas 

posiedzenia  Komisji  został  przyjęty  wniosek  o  niezajmowanie  przez  Komisję 

stanowiska w sprawie omawianego projektu uchwały oraz skierowanie go na sesję 

Rady Miejskiej.
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Dyskusja:
Radny Marek JAWORSKI: „mamy podobną sytuację wzrostu opłat, natomiast nie 

ma  przepisów  narzucających  konieczność  zmian,  zmiana  ta  wynika  z  rachunku 

ekonomicznego i proporcji kosztów. Burmistrz wskazuje, że koszt utrzymania dziecka 

w żłobku stanowi  800 zł,  dotychczasowa opłata wynosiła  70 zł.  Dzisiaj  Burmistrz 

Miasta proponuje, żeby stawka ta była ruchoma i uwzględniała wzrosty inflacyjne, 

ustalając ja na poziomie 10% wynagrodzenia minimalnego tj. na poziomie około 130 

zł. Widzimy drastyczną podwyżkę prawie stuprocentową, która pociąga za sobą te 

same aspekty,  o  których  mówiliśmy wcześniej,  mogą stanowić podstawę do tego 

żeby się zastanowić nad poziomem wzrostu. W dyskusji kuluarowej spotkałem się ze 

stwierdzeniem, że dla niektórych z nas wzrost opłaty o 40 zł nie stanowi żadnego 

problemu, jednak w konfrontacji z tymi rodzicami, którzy muszą ponosić koszty być 

może część z nas to zdanie by zmieniła. Bardzo dobre rozwiązania są takie, które 

uwzględniają  skalę  podwyżki  inflacyjnej  i  są  realizowane  płynnie,  natomiast 

drastyczne  podwyżki,  gdy my argumentujemy problemy finansowe  kryzysem,  nie 

uwzględniamy  budżetów  rodzinnych,  to  nie  jest  dobry  czas  na  rozwiązywanie 

problemów  ekonomicznych,  kosztem  mieszkańców,  tych  mieszkańców  którzy  są 

priorytetem państwa, są to osoby młode na dorobku, podejmują odpowiedzialność 

i decydują  się  na  dzieci  w  tych  trudnych  warunkach  ekonomicznych,  w  jakich 

przyszło  nam żyć.  Kwoty,  o  których  mówimy w  skali  100  mln  zł  budżetu  nie  są 

wielkie, ja byłem świadkiem, gdy kwoty znacząco większe były dość nonszalancko 

wydatkowane na różnego rodzaju cele, czy to np. zakupu samochodu strażackiego, 

nie będącego koniecznością, nie mamy problemów przy wydatkowaniu takich kwot. 

Jak chodzi  o  interes społeczny i  przyszłość państwa,  mówię o dzieciach,  jakości 

i komforcie ich kształcenia. My mówimy jaki ten budżet jest ciężki i jak ciężko jest 

nam go dopiąć.  Myślę,  że  zapominamy i  istotnych  sprawach przeciętnej  rodziny, 

która boryka się z problemami finansowym w dobie kryzysu, który ich nie oszczędza. 

Osobiście  będę  głosował  przeciwko  temu  projektowi  uchwały,  mógłbym 

zaakceptować trzydziestoprocentowy wzrost, ale stuprocentowy jest dla mnie nie do 

zaakceptowania. (…)

Burmistrz Miasta Arkadiusz CZECH: „wobec tego procesu, który obserwuję oraz 

stwierdzenia, że poprzednia podwyżka była w grudniu 2001 roku... czynsze nie były 
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podnoszone przez osiem lat... ja wycofuję ten projekt uchwały. Do końca tej kadencji 

takiego projektu uchwały Radzie Miejskiej już nie przedstawię.”

Wobec  powyższego  Przewodniczący  Rady  Miejskiej przystąpił  do  realizacji 

kolejnego punktu uchwały. 

Ad. 23
Kolejnym punktem porządku obrad jest projekt uchwały w sprawie trybu udzielania, 

rozliczania i kontroli dotacji dla niepublicznych oraz publicznych szkół i przedszkoli 

prowadzonych na terenie Gminy Tarnowskie Góry przez podmioty nie zaliczane do 

sektora finansów publicznych.

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawił  Naczelnik Wydziału Edukacji, 
Sportu i Turystyki Mieczysław ORGACKI.

Przewodniczący Komisji  EDUKACJI,  KULTURY I  SPORTU Marek  JAWORSKI 
poinformował, że Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Przewodnicząca  Komisji  ds.  RODZINY,  ZDROWIA,  POMOCY  SPOŁECZNEJ 
I OCHRONY ŚRODOWISKA Alicja  KOSIBA-LESIAK  poinformowała,  że  Komisja 

zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Wobec  braku  chętnych  do  zabrania  głosu  w  dyskusji  Przewodniczący Rady 
Miejskiej przystąpił do procedury głosowania przedmiotowego projektu uchwały.

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 15 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od 

głosu wstrzymało się – 0 Radnych.

Rada  Miejska  podjęła  Uchwałę     Nr    XLVI/509/2009    w  sprawie  trybu  udzielania, 
rozliczania  i  kontroli  dotacji  dla  niepublicznych  oraz  publicznych  szkół 
i przedszkoli prowadzonych na terenie Gminy Tarnowskie Góry przez podmioty 
nie zaliczane do sektora finansów publicznych.
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Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 24
Kolejnym  punktem  porządku  obrad  jest  projekt  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia 

skargi na działanie MZUiM.

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY. 

Uzasadnienie  do  przedmiotowego  projektu  uchwały  przedstawił  Przewodniczący 
Komisji REWIZYJNEJ Krzysztof SZNAJDER.

Wobec  braku  chętnych  do  zabrania  głosu  w  dyskusji  Przewodniczący Rady 
Miejskiej przystąpił do procedury głosowania przedmiotowego projektu uchwały.

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 17 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od 

głosu wstrzymało się – 0 Radnych.

Rada Miejska podjęła  Uchwałę     Nr    XLVI/509/2009    w sprawie rozpatrzenia skargi 
na działanie MZUiM.

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 25
Kolejnym  punktem  porządku  obrad  jest  sprawozdanie  z  działalności  Komisji 

REWIZYJNEJ za I półrocze 2009r.

Przewodniczący  Komisji  REWIZYJNEJ  Krzysztof  SZNAJDER przedstawił 

Sprawozdanie z działalności Komisji REWIZYJNEJ w pierwszym półroczu 2009 r.

W  pierwszym  półroczu  2009  roku  Komisja  REWIZYJNA obradowała 

w następującym składzie: 

• Krzysztof SZNAJDER - Przewodniczący Komisji 

• Piotr GŁADKI – Członek Komisji

• Marek JAWORSKI– Członek Komisji
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• Stefan NOWAK– Członek Komisji

• Ewald OPUCHLIK – Członek Komisji

• Marek PORADA – Członek Komisji

• Piotr WYCISK – Członek Komisji

Frekwencja Członków Komisji na posiedzeniach w I półroczu 2009 r. wynosiła 
73,4%.
W okresie sprawozdawczym Komisja REWIZYJNA odbyła 6 posiedzeń:

• Na  posiedzeniu  w  dniu 16  stycznia  2009  przedstawiono sprawozdanie 

z pracy Komisji za II półrocze 2008 r. oraz przyjęto plan pracy na I półrocze 

2009 r. Następnie Komisja rozpatrzyła skargę Pana Rudolfa Lewdańskiego na 

działalność  Burmistrza  Miasta  oraz  skargę  Pana  Stanisława  WITEK  na 

Dyrektora  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  w  Tarnowskich  Górach 

Panią  Urszulę  TOMICZEK.  Komisja  obie  skargi  uznała  za  bezzasadne. 

W sprawie najmu mieszkania Pani ZAJĄCZKOWSKIEJ Komisja nie dopatrzyła 

się  nieprawidłowości  w zakresie  stosowania  regulaminu  przyznawania 

mieszkań.

• Na  posiedzeniu  w  dniu 18  lutego  2009  r.  Komisja  rozpatrzyła  skargę 

Towarzystwa  Pomocy  im.  św.  Brata  Alberta  na  opieszałość  dyrektora 

Miejskiego  Ośrodka  pomocy  Społecznej  w  Tarnowskich  Górach.  Komisja 

przyjęła wniosek o wszczęcie sporu kompetencyjnego.

• Na posiedzeniu w dniu 19 marca 2009 r. Komisja zaopiniowała pozytywnie 

projekt  uchwały  w  sprawie  utworzenia  stałych  obwodów  głosowania  oraz 

określenia ich granic i  numerów. Ponadto Komisja zaopiniowała pozytywnie 

projekt uchwały w sprawie utworzenia odrębnych obwodów głosowania, ich 

granic i numerów oraz siedzib obwodowych komisji  wyborczych, w związku 

z wyborami do Parlamentu Europejskiego.

• Na posiedzeniu w dniu 30 marca 2009 r.  Komisja rozpatrzyła sprawozdanie 

z wykonania Budżetu za 2008 r. i  wystąpiła z wnioskiem do Rady Miejskiej 

o udzielenie Burmistrzowi Miasta Tarnowskie Góry absolutorium za 2008 r.

• Na posiedzeniu w dniu 21 kwietnia 2009 r. Komisja rozpatrzyła skargę na 

działanie Dyrektora Publicznego Gimnazjum Nr 2 Sportowego w Tarnowskich 

Górach złożoną przez Pana Andrzeja SZCZEPAŃSKIEGO. Komisja uznała, 

że  działania  Pana  Andrzeja  SZCZEPAŃSKIEGO  były  podjęte  z  troski 
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o majątek  Gminy.  Jednocześnie  Komisja  uznała  skargę  za  bezzasadną. 

Komisja  złożyła  wniosek  o wymianę  lub  odnowienie  stolarki  drzwiowej 

w szkole.

• Na posiedzeniach w dniu 15 czerwca 2009 r.  i  19 czerwca 2009 r. Komisja 

rozpatrzyła  skargę pani  Krystyny RUTKOWSKIEJ na działalność Dyrektora 

Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej. Skargę uznano za bezzasadną. Pani 

Krystyna  RUTKOWSKA otrzymała  potrzebną  pomoc  ze  strony  Miejskiego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w celu rozwiązania swoich problemów. Komisja 

rozpatrzyła  skargę  na  Burmistrza  Miasta  w  sprawie  wykupu  mieszkań 

położonych  przy  ulicy  Sobieskiego  w  Tarnowskich  Górach.  Skargę 

mieszkańców  uznano  za  bezzasadną.  Ponadto  rozpatrzono  skargę  Pani 

Sylwestry  SZYRYK.  Burmistrz  Miasta  zaproponował  rozwiązanie,  które 

usatysfakcjonowało  wszystkie  strony  konfliktu.  Pani  Sylwestra  SZYRYK 

wycofała skargę.

W  czasie  I  półrocza  2009  r.  odbywał  posiedzenia  Zespół  Kontrolny  Komisji 

REWIZYJNEJ  w  sprawie  stwierdzenia  wygaśnięcia  mandatów  radnych  Piotra 

SZCZĘSNEGO  i  Jerzego  WĘGIELSKIEGO.  Na  sesji  Rady  Miejskiej  w  dniu 

16 czerwca 2009 r. Przewodniczący Komisji REWIZYJNEJ przedstawił stanowisko 

Komisji w powyższej sprawie. Komisja nie uznała racji Wojewody Śląskiego i zgłosiła 

Radzie  Miejskiej  projekt  uchwały  w  sprawie  odmowy  stwierdzenia  wygaśnięcia 

mandatów Radnych.

Na  wszystkich  posiedzeniach  Komisja  rozpatrywała  również  kierowane 

do zaopiniowania projekty uchwał i nadsyłaną korespondencję.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej poddał  pod  głosowanie  Sprawozdanie 

z działalności Komisji REWIZYJNEJ w pierwszym półroczu 2009 r.

 

Za  przyjęciem  Sprawozdania  z  działalności  Komisji  REWIZYJNEJ  w  pierwszym 

półroczu  2009roku  głosowało  15  Radnych,  przeciw  –  0  Radnych,  od  głosu 

wstrzymało się – 2 Radnych.

Powyższe Sprawozdanie zostało przyjęte.

Ad. 26
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Kolejnym  punktem  porządku  obrad  jest  projekt  uchwały  w  sprawie  planu  pracy 

Komisji REWIZYJNEJ na okres  II półrocza 2009 roku.

Projekt u chwały przestawił Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY.

Dyskusja:
Radny  Krzysztof  SZNAJDER: „Komisja  REWIZYJNA  na  ostatnim  posiedzeniu 

analizowała Plan pracy Komisji, został on przyjęty jednogłośnie. Chciałbym zwrócić 

uwagę na pkt  3 Planu pracy tj.  kontrola  i  ocena realizacji  wydatków przez Rady 

Dzielnic  (Rada Dzielnicy Osada Jana i  Rada Dzielnicy Śródmieście-Centrum).  Ja 

zaproponowałem te Dzielnice, ponieważ z własnego doświadczenia wiem, że Rady 

te realizują swoje wydatki właściwie, do tej pory nie było zastrzeżeń, nie spodziewam 

się żeby takie były, jednak naszym obowiązkiem jest ten obszar wydatków Gminy 

kontrolować. Moja propozycja wynikła również stąd, żeby tym Radom Dzielnic, które 

sobie nie radzą, dać dobry przykład. Temat ten nie wynika z żadnych uprzedzeń. 

Wybierając te Dzielnice patrzyłem wstecz, które z Dzielnic nie były kontrolowane. 

Istotną sprawą będzie:  ocena realizacji budżetu za I półrocze, jest to temat już na 

wrzesień. Ocena ta będzie wykładnią odnośnie oceny realizacji budżetu w tym roku 

oraz możliwości finansowych na przyszły rok.”

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY:  „chciałbym zwrócić uwagę na 

zapis  pkt.  2  Planu  pracy  tj.  Realizowanie  inwestycji  pn.  "Budowa  kanalizacji  

sanitarnej  i  deszczowej  oraz oczyszczalni  ścieków".  Ja  myślę,  że  w tym punkcie 

powinien znaleść się zapis analiza, kontrola lub ocena, ponieważ słowo: realizowanie 

nie pasuje do intencji Komisji. Burmistrz Miasta pozytywnie zaopiniował ten projekt 

uchwały. Proponuję przegłosować tą zmianę."

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  przystąpił  do  głosowania  wniosku o  zmianę 

zapisu pkt. 2 Planu pracy Komisji REWIZYJNEJ na „Analiza inwestycji pn. "Budowa 

kanalizacji sanitarnej i  deszczowej oraz oczyszczalni ścieków".

 

Za przyjęciem powyższego wniosku głosowało 18 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od 

głosu wstrzymało się – 0 Radnych.

Wniosek zatem został przyjęty.
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Następnie  Przewodniczący przystąpił  do  procedury  głosowania  przedmiotowego 

projektu uchwały.

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 18 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od 

głosu wstrzymało się – 0 Radnych.

Rada Miejska podjęła Uchwałę     Nr   XLVI/511/2009   w sprawie planu pracy Komisji 
REWIZYJNEJ na okres  II półrocza 2009 roku.

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 27
Ostatnim punktem porządku obrad są  interpelacje,  wnioski,  pytania  radnych oraz 

dyskusja ogólna.

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY: 

–w  dniu  24  czerwca  2009  r. otrzymałem  cztery  interpelacje  Radnego  Łukasza 

GARUSA:

– w sprawie stanu ul.  Pogodnej  w Tarnowskich Górach /na którą w dniu  3 lipca 
2009r. otrzymałem  odpowiedź  Zastępcy  Burmistrza  Miasta  Pana  Piotra 

SKRABACZEWSKIEGO/; 

–w sprawie  niewystarczającego  odwodnienia  na  ul.  Opatowickiej  w Tarnowskich 

Górach /na którą w dniu 8 lipca 2009 r. otrzymałem odpowiedź Zastępcy Burmistrza 

Miasta Pana Piotra SKRABACZEWSKIEGO/;

–w sprawie prawnej możliwości dokonywania przez Radę Miejską zmian w projekcie 

uchwały budżetowej bez zgody Burmistrza Miasta /na którą w dniu  9 lipca 2009 r. 
otrzymałem  odpowiedź  Zastępcy  Burmistrza  Miasta  Pana  Piotra 

SKRABACZEWSKIEGO/;

– w sprawie  możliwości  pozyskania  przez  Gminę  Tarnowskie  Góry  środków 

zewnętrznych  w  ramach  projektu  Działania  5.2  –  Wzmocnienie  potencjału 

administracji samorządowej /na którą w dniu 10 lipca 2009 r. otrzymałem odpowiedź 

Zastępcy Burmistrza Miasta Pana Piotra SKRABACZEWSKIEGO/
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–w  dniu  6  lipca  2009  r. na  moje  ręce  wpłynęła  interpelacja  Radnego  Marka 

JAWORSKIEGO w sprawie wycinki drzewa rosnącego w ciągu chodnika na ul. Bema 

w Tarnowskich  Górach /na  którą w dniu  22 lipca 2009 r. otrzymałem odpowiedź 

Zastępcy Burmistrza Miasta Pana Piotra SKRABACZEWSKIEGO/;

–w dniu  14 lipca 2009 r. otrzymałem interpelację Radnej Alicji KOSIBY-LESIAK w 

sprawie  remontu  ul.  Szarych  Szeregów  w  Tarnowskich  Górach  wraz  z  petycją 

mieszkańców dotyczącą przedmiotowej sprawy /na którą w dniu  29 lipca 2009 r. 
otrzymałem odpowiedź Burmistrza Miasta Pana Arkadiusza CZECHA/;

–w  dniu  22  lipca  2009  r. otrzymałem  interpelację  Radnego  Marka  PORADY 

w sprawie braku miejsc w Publicznym Żłobku przy ul. Strzybnickiej w Tarnowskich 

Górach  /na  którą  w  dniu  4  sierpnia  2009  r.  otrzymałem  odpowiedź  Zastępcy 

Burmistrza Miasta Pani Jolanty TUSZYŃSKIEJ/;

–w dniu 23 lipca 2009 r. otrzymałem interpelację Radnego Jarosława ŚLEPACZUKA 

w sprawie realizacji budowy ul. Semaforowej w Tarnowskich Górach /na którą w dniu 

29 lipca  2009  r.  otrzymałem  odpowiedź  Burmistrza  Miasta  Pana  Arkadiusza 

CZECHA/;

–w dniu  24  lipca  2009  r.  na  ręce Kierownika  Miejskiego  Zarządu  Ulic  i Mostów 

wpłynęła  interpelacja  Radnej  Alicji  KOSIBY-LESIAK  w  sprawie  postępu  prac 

remontowych na drogach gminnych w rejonie ulic Szczęść Boże i Staszica /na którą 

w dniu  4 sierpnia 2009 r.  otrzymałem odpowiedź Kierownika Miejskiego Zarządu 

Ulic i Mostów Pana Radosława CZAJKI/;

–w dniu  5 sierpnia 2009 r. otrzymałem interpelację Radnej Alicji  KOSIBY-LESIAK 

w sprawie wyodrębnienia nowej dzielnicy „Kolejarz/Staszic“ w Tarnowskich Górach

–w  dniu  24  sierpnia  2009  r. na  moje  ręce  wpłynęła  interpelacja  Radnej  Alicji 

KOSIBY-LESIAK w sprawie realizacji profilaktycznych badań słuchu u dzieci;

Radny Krzysztof SZNAJDER: „chciałbym wrócić do uchwały dotyczącej I Powstania 

Śląskiego. Wymieniona w niej  osoba Wojciecha Korfantego. Mam jedynie średnie 

wykształcenie,  ale  nawet  na  tej  podstawie  wiem,  że  Wojciech  Korfanty  był 

przeciwnikiem  Powstania  Śląskiego,  uznał  to  jako  akt  niezgodny  z  Konferencją 

Paryską. (…) Korfanty optował za podziałem Śląska pomiędzy Zaborem Pruskim, 

a Polską. Zrzekł się funkcji komisarza wyborczego na znak protestu, a mianował się 

Dyktatorem  Powstania.  Takie  są  fakty  dotyczące  jego  roli  w  czasie  I  Powstania 
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Śląskiego.  Gdyby  była  to  uchwała  dotycząca  wszystkich  Powstań  Śląskich  nie 

miałbym  żadnych  wątpliwości.  Wstrzymałem  się  od  głosowania  nad  tą  uchwałą. 

Uważam, że tego typu uchwały powinny być przygotowane ze szczególną troską 

w oparciu o fakty historyczne. Mam pytanie do Pana Burmistrza w sprawie zmiany 

godzin pracy Straży Miejskiej.  Spodziewałem się jak Pan mówił  o zmianie godzin 

pracy Straży Miejskiej,  że będą oni  pracowali  do godziny 24.00.  Zgodnie z Pana 

wypowiedzią będą oni pracowali do godziny 20.00. Uważam, że w takich  miejscach 

jak Rynek, Straż Miejska powinna pracować do godziny 24.00, mało tego uważam, 

że powinni oni znajdować się na stałe, ponieważ jest to miejsce gdzie znajdują się 

ważne  instytucje  publiczne,  a  także  instytucje  handlowe  i  usługowe  w  tym 

gastronomiczne. Gdy Rada Miejska wnioskowała o nieograniczenie czasu handlu to 

zwracałem uwagę, że należy dostosować godziny pracy pod potrzeby tej uchwały. 

Uważam, że działania Pana Burmistrza idą w niewłaściwym kierunku. (…) Kolejną 

sprawą jaką chciałem omówić,  to zakładanie szczęk na źle parkujące samochody 

przez Straż Miejską. Nie tak dawno zostało przygotowane opracowanie dotyczące 

możliwości  parkowania  w  Mieście.  Nie  chciałem  się  z  tą  oceną  zgodzić,  gdyż 

w wyniku  tej  analizy  95%  miejsc  parkingowych  jest  niewykorzystanych.  Zamiast 

uporządkować  sprawę  parkowania  w  Mieście,  to  Pan  Burmistrz  wprowadza 

restrykcyjne przepisy dotyczące zakładania szczęk i wymierzania mandatów. Nie jest 

łamane  prawo,  gdy  miejsc  parkingowych  jest  pod  dostatkiem.  Uważam,  że 

powinniśmy  iść  w  stronę  Katowic,  które  wydzieliły  strefy  płatnego  parkowania. 

W naszym Mieście wszystkie miejsca parkingowe od godziny 8.00 są zajmowane 

przez  pracowników instytucji.   Problem z  parkowaniem mają  również  pracownicy 

Urzędu  Miejskiego.  Na  parkingu  przy  ulicy  Sienkiewicza,  parkują  samochody 

pracowników Hali Targowej. (…) W Katowicach Miejski Zarząd Ulic i Mostów inkasuje 

opłaty,  stworzono  tym  samym  wiele  miejsc  pracy.  Takie  rozwiązanie  byłoby 

społecznie akceptowane. Straż Miejska będzie potrzebowała chyba ze 100 szczęk, 

skąd Gmina weźmie te środki? Panie Burmistrzu należy się nad tym zastanowić oraz 

nad  możliwością  utworzenia  stref  płatnego  parkowania  przy  drogach  gminnych 

w Tarnowskich Górach (za rozsądną cenę).”

Radny  Franciszek  NOWAK:  „mam  pytanie  w  sprawie  koszenia  traw  w  korycie 

Potoku Pniowieckiego: czy i kiedy będzie to zadanie kontynuowane. To co zostało 

skoszone już odrosło. Ten sam problem pojawił się w przypadku koszenia traw przy 
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drogach  gminnych.  W tym roku  przetarg  wygrała  firma  „Remondis”.  Zakończono 

pierwsze  koszenie,  a powinno  być  skończone  drugie  lub  trzecie  koszenie. 

Mieszkańcy zwracają się  do mnie z uwagami.  Mimo usilnych starań pracowników 

Wydziału  Ochrony Środowiska monitujących sprawę w dyrekcji  firmy „Remondis”, 

firma nie wywiązuje się z tego zadania. (…) Odnoście Wojciecha Korfantego nawrócił 

się on w późniejszym czasie na „dobrą drogę”.”

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Krzysztof  ŁOZIŃSKI zadał  następujące 

pytania:

•Na  jakim  etapie  znajduje  się  sprawa  prawa  zwrotu  pieniędzy  przekazanych 

niesłusznie  Powiatowi  Tarnogórskiego  na  prowadzenie  Młodzieżowych  Domów 

Kultury?

•Na  jakim  etapie  znajduje  się  sprawa  wypłaty  odszkodowania  Panu 

SZROETEROWI?

•Czy  prawdą  jest  zapewnienie  Prezesa  Agencji  Inicjatyw  Gospodarczych,  które 

przekazał  na  Komisji  INFRASTRUKTURY Powiatu  Tarnogóskiego,  że  jest  zgoda 

Pana Burmistrza na przekazanie środków z Budżetu Gminy na rozpoczęcie budowy 

hali/sali widowiskowo-sportowej?

•Zostały zakupione skutery dla Straży Miejskiej, obecnie nie są one wykorzystane. 

Czy zakup szczęk przyczyni się do podniesienia efektywności pracy Straży Miejskiej?

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Jarosław ŚLEPACZUK poruszył następujące 

kwestie:

•Mieszkańcy  ulicy  Semaforowej  proszą  o  udostępnienie  mapki  tej  ulicy  w  celu 

sprawdzenia, czy jest planowany na tą ulicę wjazd od ulicy Gliwickiej.

•Prośba o skoszenie traw na skwerze przy ulicy Torowej i ulicy Konduktorskiej. 

•W pracach Zespołu ds. nazewnictwa ulic i placów w mieście Tarnowskie Góry został 

poruszony temat uporządkowania tablic z  nazwami ulic (tj.  jednolity kształt  tablic, 

oznaczenie kolorystyczne dla poszczególnych Dzielnic). Sprawa ta powinna zostać 

uwzględniona w budżecie na przyszły rok. 

•Niejednokrotnie  właściciele  sklepów  zastawiają  teren  (w  celu  zarezerwowania 

miejsca  dla  rozładunku  towaru),  straż  Miejska  w  takich  przypadkach  powinna 

interweniować. 
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•Po ostatnich opadach na ulicy Maszynistów i ulicy Torowej doszło do zalania piwnic 

kilku  budynków.  Zbiornik  retencyjny  został  przepełniony.  Przy  realizacji  inwestycji 

budowy  kanalizacji,  należy  uwzględnić  konieczność  odciążenia  tego  zbiornika  i 

podłączenia go do kanalizacji deszczowej.

Radny Kazimierz SZCZERBA: „jaka jest sytuacja finansowa Parku Wodnego? Na 

jednym  z  posiedzeń  Rady  Miejskiej  gościł  Prezes  Parku  Wodnego,  omawiając 

planowane  inwestycje.  Proszę  również  o  przedstawienie  Radnym  dokumentów 

dotyczących aktualnej sytuacji finansowej Spółki. Jak kształtuje się sytuacja budynku 

przy ulicy Ogrodowej? Mam pretensje do Pana Burmistrza. Jego obowiązkiem jest 

dbanie o stan finansów Gminy, dzisiaj z pewną arogancją rezygnuje on z dochodów 

wycofując spod obrad projekt uchwały w sprawie   zasad odpłatności  i  wysokości  

opłat  za  pobyt  dziecka  w  Żłobku  Publicznym  Nr  1  prowadzonym  przez  Gminę  

Tarnowskie Góry. Ledwie Radni zaczęli go omawiać, Pan Burmistrz zdenerwował się 

i wycofał projekt. Może w drodze dyskusji stawka z 10% zostałaby obniżona do 8% 

lub 7%, ale kilkadziesiąt tysięcy złotych wpłynęłoby do Gminy. Nie wolno traktować 

Gminy jak prywatny folwark. Należy rozmawiać z Radą Miejską.”

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY:  „na  początku  czerwca 

występowały  silne  opady  deszczu,  na  ostatniej  sesji  Burmistrz  Miasta  złożył 

deklaracje, w której zobowiązał się do posprzątania naniesionego na drogi brudu i 

piasku. Do tej pory to zobowiązanie nie zostało zrealizowane. (…) W Bobrownikach 

Śląskich  na  odcinku  drogi  nr  11  były  rozstawione  kosze,  obecnie  one  zostały 

zabrane. Ludzie chodzący do marketu wyrzucają na ulice papierki, wskutek czego 

jest  ona  zaśmiecona.  Podobnie  jest  na  ulicy  Gliwickiej.  Czy  jest  możliwość 

ponownego  ustawienia  tych  koszy?  Burmistrz  Miasta  mówi  o  swoich  pomysłach 

w części  informacyjnej,  Radni  wtedy  nie  mogą  się  do  tego  odnieść.  Ile  będzie 

kosztowało zakupienie blokad na koła źle parkujących samochodów. Może lepszym 

rozwiązaniem byłoby robienie  zdjęć  źle  zaparkowanym samochodom? Chciałbym 

dodać,  że  w  sprawie  parkowania  samochodów w  naszym  mieście  jest  ogromny 

bałagan.  Kiedy  przyjeżdżam  do   Ratusza,  to  mogę  zaparkować  na  kopercie, 

natomiast  gdy  podjeżdżam  do  Urzędu  na  ulicę  Sienkiewicza,  to  nie  możliwości 

zaparkowania. Swobodnie można zaparkować jedynie o godzinie 7.00, ponieważ po 

tej  godzinie  parkują  pracownicy instytucji  oraz  przylegających do Rynku punktów 
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handlowych.  Petenci  nie  mają  możliwości  zaparkowania.  Od  początku  roku  na 

witrynach sklepowych wiszą informacje o możliwości wydzierżawienia tych obiektów. 

Ile  (zgodnie  z  wcześniejszymi  stawkami)  Gmina  straciła.  Wiele  osób  do  mnie 

przychodzi,  jednak  rezygnują,  ponieważ  nie  są  w  stanie  udźwignąć  stawek 

zaproponowanych  przez  Pana  Burmistrza.  Podczas  remontu  budynku  na 

ulicy Krakowskiej, gruz zalegał na ulicy nawet tydzień. Klienci sklepów i przechodnie 

bali  się,  ponieważ  gruz  był  zrzucany  bezpośrednio  z  rusztowania.  Mam 

dokumentację zdjęciową. W  umowie nie było zapisów, które umożliwiałyby zaleganie 

gruzu na ulicy.  Ten problem nie  występował  w czasie  remontu  budynku na ulicy 

Piłsudskiego. Należy na ten problem zwrócić szczególną uwagę. Na okres remontu 

na ulicy Krakowskiej taksówkarze bali się stać, by nie uszkodzić sobie samochodów. 

Ja zdaję sobie sprawę, że Pan Burmistrz i Pan Naczelnik nie są w stanie wszystkiego 

dopilnować, ale są przecież służby Burmistrza, są inspektorzy nadzoru budowlanego, 

którzy powinni dopilnować przestrzegania przepisów budowlanych.”

Burmistrz Miasta Arkadiusz CZECH: „na część pytań postaram się odpowiedzieć, 

na  te  pytania,  na  których  odpowiedź  będzie  wymagała  dodatkowych  materiałów, 

odpowiedzi udzielę na piśmie. Problem parkowania w Tarnowskich Górach, to nie 

jest to nowy problem, jest to problem, z którym zmagam się jako kolejny Burmistrz. 

Szukam  nowych  rozwiązań,  rozwiązań,  które  sprawdziły  się  w  innych  miastach. 

Policja zaproponowała takie rozwiązanie, twierdząc, że jest to najlepsze rozwiązanie. 

Jeżeli ktoś chce bronić kierowców, którzy stoją na zakazie do parkowania, to może to 

robić. Badania przeprowadzone wspólnie ze Starostą wykazały, że są wolne miejsca 

do parkowania. Możemy się do Rady zwrócić z propozycją utworzenia stref płatnego 

parkowania,  nie  jest  to  nowy  temat.  Piętnaście  lat  temu,  w  tym  miejscu  Radny 

Andrzej  JANICKI  proponując  to  rozwiązanie.  Odnośnie  Straży  Miejskiej  w  mojej 

kompetencji leży decyzja w sprawie godzin pracy Straży Miejskiej. Od zapewnienia 

bezpieczeństwa jest Policja. Straż Miejska pełni funkcje porządkowe. (…) Odnośnie 

koszenia traw, powiem tylko tyle, że Gmina „prosiła” się firmy, żeby się zgłosiły do 

przetargu. Jest to praca mało opłacalna.  Firma „Remondis” nie jest Spółką, w której 

mamy 100% udziału.  Nie  oznacza  to  jednak,  że  mają  to  zrobić  źle.  W sprawie 

Młodzieżowych  Domów Kultury  zostało  wystosowane  do  Starostwa  Powiatowego 

pismo  procesowe.  W  poniedziałek  byłem  umówiony  z  Panem  Starostą,  jednak 

w godzinach  rannych  poinformował,  że  na  nie  przybędzie.  Odnośnie  niesłusznie 
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wypłaconych  środków  Panu  SZROETEROWI  –  Sąd  do  tej  pory  nie  wyznaczył 

posiedzenia. Sąd wyznaczył biegłego, który wyznaczył wizję lokalną w miejscu, gdzie 

Żłobka  już  nie  ma.  Sprawa  jest  w  toku.  Odnośnie  zgody  dla  Agencji  Inicjatyw 

Gospodarczych na budowę hali – nie wiem co powiedział Prezes AIG S.A., ale jeżeli 

Pan Starosta wykupi akcje AIG S.A. za kwotę 2.500.000 zł, to AIG S.A. (w którym 

99,9% akcji posiada Gmina Tarnowskie Góry), wybuduje halę sportową. (…) Decyzja 

w rękach Pana Starosty.  Odnośnie zalewania piwnic - tydzień temu przejeżdżałem 

przez miasteczko Dobczyce teren górzysty, przepływa przez nie uregulowana rzeka 

Raba, jest zbudowana zapora wodna, zalew. Wydawałoby się, że cała woda powinna 

spływać  do  rzeki,  okazało  się  jednak,  że  parę  dni  temu przeszła  ulewa  i  zalało 

piwnice. W rejonie Osiedla Kolejarzy, do czasu, aż zostanie wykonana kanalizacja 

deszczowa,  przy  intensywnych  opadach  deszczu,  będą  występowały  zalania. 

Kanalizacja  deszczowa  miała  być  realizowana  w ramach  Funduszu  Spójności. 

Radni,  którzy  byli  Radnymi  w poprzedniej  kadencji,  wiedzą,  że  Burmistrz  Miasta 

zrezygnował  z  realizacji  tego  zadania,  gdyż  Gminę  na  to  nie  stać.  Tak,  jak 

wielokrotnie z moim adwersarzem się nie zgadzam, ponieważ mamy zupełnie inne 

wizje Miasta, to z tą decyzję w pełni popieram. Nie można mieć wszystkiego zgodnie 

z  powiedzeniem:  „mierz  siły  na  zamiary”.  Na  temat  sytuacji  w  AIG  S.A.  -  na 

wrześniową sesję  zaprosimy Przedstawiciela  Spółki,  aby ją  przedstawił.  W mojej 

ocenie  sytuacja  jest  niezła.  Odnośnie  budynku  na  ulicy Ogrodowej,  jak  mówiłem 

w części informacyjnej, budynek ten został sprzedany. Odnośnie mojej arogancji z 

jaką  wycofuję  projekt  uchwały -  jeżeli  Państwo  jesteście  w stanie  podnieść  ręce 

przeciwko  95  mln  zł  dla  tej  Gminy,  to  wytykajcie  mi  arogancję.  W  chwili  gdy 

rezygnuję, emocjonalnie, gdy rozpoczynacie Państwo dyskusję, drugi raz pod rząd, a 

wcześniej  obniżyliście dochody Gminy, nie przeprowadzając żadnej analizy,  to się 

nazywa populizm. Posprzątanie dróg po nawałnicy – sprawdzę zapis Protokołu z tej 

sesji, muszą jednak Państwo zdać sobie sprawę, że to zadanie będzie wymagało 

dodatkowych środków z budżetu. (…) Odnośnie koszy przy ulicy Korola, ja sprzątam 

śmieci na swoim chodniku, jest to mój obowiązek wynikający z ustawy. (…) Panie 

Przewodniczący,  Straż  Miejska  dokumentuje  zdjęciowo,  wszystkie  zdarzenia,  na 

które wypisywany jest  mandat.  Mandat jest  wysyłany,  po uzyskaniu od Starostwa 

Powiatowego  danych  adresowych,  następnie  Gmina  próbuje  uzyskać  własnymi 

środkami kwotę mandatu, jeżeli ten sposób jest nieskuteczny, to próbujemy uzyskać 

tą  kwotę  przez  organy  egzekucyjne  (podczas  kontroli  NIK  zostało  to  dobrze 
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ocenione).  Organy egzekucyjne  pobierają  opłatę  za  egzekucję,  po  jakimś  czasie 

otrzymujemy informację, że egzekucja jest nieskuteczna. Efekt jest taki, że wypisanie 

mandatu  jest  kosztem  Gminy.  Mandaty  nie  spełniają  swojej  funkcji.  Gdyby  ich 

wysokość była większa może byłyby narzędziem, który pozwoliłby regulować łamanie 

przepisów  ruchu  drogowego.  Należy  szukać  skutecznych  narzędzi.  Twierdzę,  że 

takie narzędzia leżą gdzie indziej: gdyby Strażnik Miejski miał prawo do wypisania 

mandatu  1.000  zł  i  miał  prawo  przyznać  8  punktów  karnych  za  parkowanie 

w miejscu,  gdzie  uniemożliwiony  jest  dojazd  karetki,  to  na  ulicy  Ratuszowej  nie 

byłoby problemu. (…) Podniesienie czynszów  (przez wiele lat czynsze w lokalach 

użytkowych  nie  były  podnoszone)  poskutkowało  rozwiązaniem  umowy  w  lokalu 

„Gosposia” i  sklepie „Morela”. W lokalu sklepu „Morela” przeprowadzone przetargi 

nie  przyniosły  rozstrzygnięcia.  Przedwczoraj  otrzymałem  pismo  Firmy  „WAWEL” 

w sprawie negocjacji   dot. wynajęcia tego lokalu.  Jest to forma działalności,  którą 

popieram w tym miejscu. Jeżeli kraj zacznie wychodzić z kryzysu, to myślę, że na 

rynku nieruchomości  poprawi się sytuacja.  Te nieruchomości  banki  wynajęłyby od 

ręki, za wyższą kwotę. Tych lokalów jednak ja bankom nie przekażę, ponieważ Radni 

będą  zadawali  pytania:  „co  Burmistrz  Miasta  zrobił  w  kierunku  rewitalizacji  ulicy 

Krakowskiej?” Lokale gminne to jedyne narzędzia, jakie posiada Burmistrz. Chętnie 

zobaczymy  zdjęcia  Pana  Przewodniczącego  z  remontu  budynków  na  ulicy 

Krakowskiej  i  na  ulicy  Piłsudskiego.  Na  ulicy  Krakowskiej  18  budynek  wymagał 

zrzucenia wszystkich tynków, stąd tyle kurzu. (…) Jeżeli komuś spadło coś na głowę, 

to  powinien  to  zgłosić  na  Policję,  w  przypadku  gdy  teren  budowy  był  źle 

zabezpieczony, to odpowiada za to Wykonawca.”

Zastępca  Burmistrza  Miasta  Piotr  SKRABACZEWSKI: „Gminie  zależy  na 

porządnych  najemcach,  tak  są  przygotowywane  przetargi.  Z  istniejących  lokali 

gminnych,  dwa  sklepy  nie  są  wynajęte  tj.  dawna  „Gosposia”  i  Rynek  3.  Lokal 

„Gosposia”  jest  specyficznym lokalem o dużej  powierzchni.  Odnośnie  lokalu  przy 

Rynku 3 w czasie przetargu zgłosiła się jedna oferta – instytucja finansowa. Przetarg 

został unieważniony, godnie z zasadą, że nie chcemy kolejnej instytucji finansowej. 

Zgłosiła się Firma „WAWEL”, która w tym miejscu chce urządzić kawiarenkę, sklep 

z czekoladkami.  (…)  W  lokalu  przy  Rynku  6,  został  wyłoniony  Najemca.  (…) 

Odnośnie koszenia koryta Potoku Pniowieckiego i rzeki Stoła będą przeprowadzone 

ponowne  koszenia.  Wracając  do  podwyżki  czynszów,  jeden  z najemców  podał 
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Gminę do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego i sprawę przegrał. Myślę, że jest 

to  sprawa zamknięta.  Gmina powinna swoje sklepy wynajmować za stawki,  jakie 

obowiązują  na  rynku.  Odnośnie  sprawy Pana  SZROETERA czekamy na  kolejną 

rozprawę Sądu. Sąd powołał rzeczoznawcę. (…) Odnośnie uporządkowania kwestii 

tablic z nazwami ulic -  został  powołany Zespół,  który pracuje nad ujednoliceniem 

elementów  małej  architektury  (tablice,  tabliczki,  ławki)  również  przy  udziale 

architektów. Odnośnie zbiornika retencyjnego, sytuacja jest trudna, został powołany 

przez Burmistrza Miasta Zespół koordynujący inwestycję I i II fazy. Zakres inwestycji 

jest tak duży, że niezbędnym jest koordynowanie prac na wysokim szczeblu. Zespół 

działa,  odbyły  się  już  pierwsze  posiedzenia.  Jednym  z  wniosków  jest  podanie 

analizie kolektora, który mógłby odprowadzać ścieki z Osiedla Kolejarza i nie tylko. 

Rozwiązanie tego problemu jest niezbędne dla dalszego rozwoju terenów Osiedla 

Kolejarz  i  ulicy  Bałtyckiej.  Jeżeli  będzie  się  dalej  pogłębiała  sytuacja  związana 

z nieprzekazywaniem przez Państwo udziałów w dochodzie mieszkańców … W tej 

chwili Gmina ma 7 mln zł mniej niż planowano, lwią część tych dochodów stanowią 

udziały  w  podatku  dochodowym,  w  podatku  CIT,  a  także   niewykonanie  planu 

sprzedaży nieruchomości. Udało się jednak sprzedać obiekt na ulicy Ogrodowej (po 

udzieleniu bonifikaty 10% - wartości, na konto Gminy wpłynęło 1.000.800 zł). Gmina 

będzie  się  starała  ogłaszać  przetargi  na  działki  pod  budownictwo  mieszkaniowe, 

ulica  Kopalniana  –  działki  również  przeznaczone  pod  działalność,  przemysł 

nieuciążliwy  i  komercję.  Gmina  będzie  się  starać,  aby  tą  dysproporcję  związaną 

z niewykonaniem  budżetu  zniwelować.  Park  Wodny  funkcjonuje,  spłaca  kredyty 

z odsetkami, przeprowadza bieżące remonty, wynik operacyjny ma dodatni, jednak 

najlepiej  byłoby,  żeby  Pan  Prezes  na  następnej  Sesji  przedstawił  sprawozdanie. 

Odnośnie sprawy usuwania piasku naniesionego przez deszcz – Gmina go usuwała 

z ulicy Pomorskiej, z ulicy Sielanka, były wykonywane prace. W tym roku pogoda 

spowodowała,  że  takie  zdarzenia  miały miejsce,  miała  również  wpływ na szybką 

wegetację roślin.” 

Zastępca  Burmistrza  Miasta  Jolanta  TUSZYŃSKA:  „faktycznie  w  Dzielnicy 

Pniowiec miało miejsce tylko jedno koszenie. W Dzielnicy Osada Jana zakończono 

drugie  koszenie,  trwają  prace  drugiego  koszenia  w  Dzielnicach:  Sródmieście-

Centrum, Rybna, Stare Tarnowice, Bobrowniki i Lasowice, następnie będą koszone 

Dzielnice:  Repty,  Opatowice,  Strzybnica  oraz   Pniowiec.  Obecny  stan  jest 
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spowodowany  nadmiernym  wzrostem  roślinności  w  lipcu,  jak  tłumaczył  to  na 

spotkaniu ze mną Pan Prezes LUBOS. Postaram się, żeby jak najszybciej te prace 

dobiegły końca.”

Ad vocem:
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej  Jarosław ŚLEPACZUK: „w nawiązaniu do 

słów Pana Burmistrza: „należy mierzyć siły na zamiary”, chciałbym wyjaśnić Panu 

Burmistrzowi,  że  to  zalewanie  ma  miejsce  po  podłączeniu  do  zbiornika  obiektu 

handlowego „Castorama”. Słuchając Pana Burmistrza, gdzie określa Pan działania 

Rady  Miejskiej  jako  populistyczne,  stanowczo  zaprzeczam.  Analizowaliśmy  ten 

projekt  kilkakrotnie,   kierowaliśmy  się  dobrem  mieszkańców,  nie  są  to  działania 

populistyczne.”

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY:  „Pani  Burmistrz  mówiła 

o wykaszaniu traw, myślę, że jest to poważny problem dla Miasta. Może zbyt mała 

jest  promocja tego zadania wśród wykonawców. Proszę zauważyć,  że firmy mają 

mało pracy związanej z tym zadaniem. Przejeżdżając ulicami Dzielnic Repty Ślaskie, 

Bobrowniki widać, że Mieszkańcy sami wykaszają chodniki przy swoich posesjach. 

Firma wykaszająca ścina tylko czubki. Gdyby firma przyłożyła się raz do koszenia 

chodników przy domach, w których nikt nie mieszka, to problem byłby dużo mniejszy 

(…). Pan Burmistrz mówi, że wycofuje projekty uchwał, ponieważ Rada Miejska tak 

by zagłosowała,  a  nie  inaczej,  nie  można się  obrażać na  Radę Miejską.  Trzeba 

posłuchać, co Rada Miejska ma do powiedzenia. Pan Burmistrz mówi, że nie chce 

wydzierżawiać lokali  bankom, Rada Miejska również byłaby temu przeciwna.  (…) 

Zobaczyłem Pana zdjęcie w bardzo ładnym wydawnictwie, a Pan ma w nim takie 

brzydkie zdjęcie. Mieszkańcy Pana nie rozpoznają. Powinien Pan zwracać uwagę na 

wizerunek.”

Radny  Kazimierz  SZCZERBA:  „lubię  jak  wypowiada  się  Pan  Burmistrz 

SKRABACZEWSKI, w tych wypowiedziach odbieram troskę o sprawy miejskie. Ze 

zdumieniem i żenadą słucham wypowiedzi Burmistrza,  ex cathedra, tak musi być, 

wycofuje projekt uchwały.... Przed chwilą słyszeliśmy: za czystość w mieście ja nie 

odpowiadam tylko „REMONDIS”, hala zostanie wybudowana, jak Starosta podejmie 

pewne działania, porządek w mieście – Straż Miejska, brak informacji o kryzysie, nie 
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podejmuje  się  żadnych  działań,  ponieważ  rząd  nie  poinformował,  sprawa  Pana 

SZREOTERA  –  Sąd  nie  wyznaczył  jeszcze  posiedzenia...  Za  co  odpowiada 

Burmistrz Miasta?”

Burmistrz Miasta Arkadiusz CZECH: „cieszę się, że tak dobra jest ocena mojego 

Zastępcy, po to go wybrałem jako najbliższego współpracownika, żeby podejmował 

w moim imieniu te wszystkie zadania. Działania, jakie wykonał mój Zastępca traktuję 

jak  własne.  Szef  jest  tak  silny,  jak  silną  sobie  załogę  stworzy.  To,  że  ja  mówię 

o Straży  Miejskiej,  to  ja  nad  nią  pracuję.  Nie  oznacza  to,  że  nie  biorę  za  to 

odpowiedzialności. Mówił Pan, że mówię jak nauczyciel, ex cathedra, a ja powiem 

tak:  co  ta  wypowiedź  ma  wspólnego  z  ad  vocem?  (…)  Zbiornik  przy  markecie 

„CASTORAMA”  zalewa,  ponieważ  market  powstał  bez  poprowadzenia  tam 

kanalizacji deszczowej, a kiedy to się stało? Uderzmy się w piersi za błędy, każdy za 

swoje.  Nie będę już mówił  o rondzie  przy Castoramie.  Moi  pracownicy zawinili  w 

wielu kwestiach, ja jestem od pilnowania ich, za ich błędy odpowiadam. (…)”

Po wyczerpaniu przyjętego porządku obrad dzisiejszej sesji, Przewodniczący Rady 
Miejskiej Piotr SZCZĘSNY  słowami „Szczęść Boże”  zamknął obrady XLVI sesji 
Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach.

Protokołował:

M. Solinger 

Przewodniczący Rady Miejskiej 

/-/ Piotr SZCZĘSNY
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